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Ajuntament 
Sant Pere de Ribes 

ref:ASPR/SECR/PMT 
 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE LA CORPORACIÓ 
DE DATA 17 DE JUNY DE 2014 

 
Sant Pere de Ribes, disset de juny de dos mil catorze, quan passen set minuts de 
les set del vespre, es reuneixen, els regidors i les regidores que a continuació 
s’esmenten, a la sala de Plens de l’edifici institucional de la Vinya d’en 
Petaca a Les Roquetes, sota la presidència de l’alcaldessa, Sra. Anna Gabaldà i 
Felipe a l’objecte de dur a terme la sessió ordinària, del Ple de la Corporació, a la 
qual prèviament havien estat tots/otes convocats/ades, i assistits/ides per mi, la 
sotasignant, secretària general de l’Ajuntament, Margarita Sanz González. 

 
PERSONES ASSISTENTS: 
Alcaldessa- Presidenta 
Sra. Anna Gabaldà i Felipe  
 
Regidors i regidores  
Sr. Joan Garriga i Quadres   
Sr. José Luis Llàcer i Martínez  
Sr. Tomás Carandell i Baruzzi  
Sra. Laura Marcos i Navarro  
Sr. Lluís Giralt i Vidal  
Sr. Francisco Pérez i Tenes  
Sra. Maria Isabel Lucas i Moreno  
Sr. Josep Rius i Roig  
Sr. Marcos Gordaliza Misian 
Sra. Abigail Garrido Tinta 
Sr. Joel Sans Cuadrat  
Sra. Maria Núria Mestre Bertran  
Sr. Francisco José Perona Jiménez 
Sra. Ana Maria Herrera Bordallo 
Sra. Noelia López Pérez 
Sr. Javier Rodríguez Méndez 
Sr. Jose Asín Fernández 
Sra. Guadalupe Nogales Álvarez 
Sra. Bàrbara Eleonora Scuderi i Bedny  
 
Persones absents excusades 
Sra. Francisca Carrasquilla Cuadrado  
 
Persones absents sense excusar 
Cap 
 
Secretaria General 
Sra. Margarita Sanz González Secretària  
 
Intervenció 
Sr. Josep del Moral Martín      Interventor accidental 
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ORDRE DEL DIA: 

 
1. Lectura i aprovació d’actes anteriors (25/02, 22/04 i 20/05) 
2. Donar compte de decrets (del 236 al 300 de 2014, més 230) 
3. Donar compte informe de Tresoreria i Intervenció (1r. trimestre 2014) 

 
 

COMISSIÓ INFORMATIVA DE PERSONES I CONEIXEMENT 
 

4. Aprovació del Reglament d’ús de la Xarxa de Biblioteques Públiques de Sant 
Pere de Ribes: biblioteca Manuel de Pedrolo i biblioteca Josep Pla 

 
 

COMISSIÓ INFORMATIVA DE TERRITORI, FINANCES I GOVERNACIÓ 
 

5. Pla de reactivació municipal 
6. Modificació de pressupost 
7. Estatuts de la Mancomunitat Penedès – Garraf 
8. Aprovació de l’adhesió a l’Associació de Propietaris Forestals del Garraf 
9. Aprovació requisits per passar de lloc de treball júnior o base a sènior 
10. Aprovació modificacions per l’equiparació entre fills propis i fills de parella 
11. Aprovació expedients extrajudicials de crèdit 
12. Aprovació compatibilitats de policia local 
13. Reconeixement Complement Personal Transitori treballadora en jubilació 

parcial anticipada 
 
 

ALTRES ASUMPTES 
 

14. Mocions 
14.1. Moció d’ICV per una reforma constitucional i la convocatòria d’un 

referèndum sobre la monarquia i per l’inici d’un procés constituent cap a 
la República 

14.2. Moció de PSC i EUiA per la reforma de la constitució en el model de 
l’Estat, en l’àmbit territorial i en els drets dels ciutadans i ciutadanes i la 
convocatòria d’un referèndum per aprovar aquesta reforma 

14.3. Moció d’UM9 i CiU-ViA contra el projecte de Llei General de 
Telecomunicacions 

14.4. Moció d’UM9 de suport a Jaume Sastre, mestre de les illes en vaga de 
fam per una educació digna, de qualitat i en català 

15. Respostes a les preguntes formulades en plens anteriors 
16. Mocions, precs i preguntes 
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1. Lectura i aprovació d’actes anteriors (25/02, 22/04 i 20/05) 
La secretària comenta que es passa, per la seva aprovació, les actes de les 
Sessions Plenàries del mes de febrer, abril i maig de 2014.  
 
Abigail Garrido (PSC-PM): comenta que cal modificar les actes dels mesos d’abril 
i maig per tal de substituir la presència del regidor Manuel Adolfo Colorado per la 
regidora Noèlia López. 
 
Javier Rodríguez (PPC): demana que consti el moment de la seva entrada a la 
Sessió Plenària del passat mes d’abril (diu que no apareix). 
 
Finalment, les actes dels mesos de febrer, abril i maig de 2014 són aprovades per 
unanimitat dels presents. 
 
2. Donar compte de decrets (del 236 al 300 de 2014, més 230) 
Es dóna compte dels decrets següents: 
 

DECRETS MES DE MAIG 
 

Codi Descripció Data Alta 

2014 / 0236 Incoar expedient sancionador al Sr. D.P.L. amb DNI núm. 
47.633.433-L per determinar la seva responsabilitat i la 
sanció que correspongui, d’acord amb el que resulti de la 
instrucció per venda ambulant de peix 

02/05/2014 

2014 / 0237 Incoar expedient sancionador al Sr. R.F.S. amb DNI núm. 
45.859.703-A per determinar la seva responsabilitat i la 
sanció que correspongui, d’acord amb el que resulti de la 
instrucció per venda ambulant d'alls 

02/05/2014 

2014 / 0238 Incoar expedient sancionador al Sr. S.H. amb NIE núm. X-
2502673-C per determinar la seva responsabilitat i la sanció 
que correspongui, d’acord amb el que resulti de la instrucció 
per venda ambulant d'alls 

02/05/2014 

2014 / 0239 Requerir a LIMPIEZA INDUSTRIAL Y SANEAMIENTO, SA 
(LISANT) l'aportació de la documentació requerida per 
l'adjudicació del contracte de recollida d’aigües residuals del 
dipòsit de CAN LLOSES 

05/05/2014 

2014 / 0240 Inscriuré en el llibre de Registre d'Unions Civils als Srs. JN i 
AEC, amb l'expedient núm. 12/2014. 

07/05/2014 

2014 / 0241 Procedir a l’arxiu de l’expedient del Sr. M.L.M. segons 
expedient 1400002420. 

07/05/2014 

2014 / 0242 Procedir a l’arxiu de l’expedient del Sr. F.J.D.U.G. segons 
expedient 1400001699. 

07/05/2014 

2014 / 0243 Incoar expedient sancionador al Sr. F.C.R. amb DNI núm. 
47.632.995-H per determinar la seva responsabilitat i la 
sanció que correspongui, d’acord amb el que resulti de la 
instrucció per venda ambulant de peix 

07/05/2014 

2014 / 0244 Incoar expedient sancionador al Sr. I.F.M. amb DNI núm. 
47.634.672-Q per determinar la seva responsabilitat i la 
sanció que correspongui, d’acord amb el que resulti de la 
instrucció per venda de peix  

07/05/2014 
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2014 / 0245 Procedir a l’arxiu de l’expedient administratiu sancionador 
seguit contra el Sr. A.R.G com a autor de la infracció al 
Reglament de Circulació previst en l’article 20.1.22, segons 
número d’expedient 0900002796. 

07/05/2014 

2014 / 0246 Procedir a l’arxiu de l’expedient administratiu sancionador 
seguit contra el Sr. R.B.M com a autor de la infracció al 
Reglament de Circulació previst en l’article 20.1.22, segons 
número d’expedient 0700004526. 

07/05/2014 

2014 / 0247 Procedir a l’arxiu de l’expedient administratiu sancionador 
seguit contra el Sr. J.C.R.C com a autor de la infracció al 
Reglament de Circulació previst en l’article 20.1.38, segons 
número d’expedient 0800005402. 

07/05/2014 

2014 / 0248 Aprovació avançament a justificar per a la sortida al museu 
de la xocolata pels alumnes del PQPI a favor de l' AO per 
l'import 188,70€. 

08/05/2014 

2014 / 0249 Aprovació contracte pòlissa contingències fira AGROMERCAT 
a favor de FIATC MUTUA DE SEGUROS per import de 
730,01€ 

08/05/2014 

2014 / 0250 Inscriuré en el llibre de registre d'unions civils als Srs. JE i 
GB amb l'expedient núm. 13/2014. 

09/05/2014 

2014 / 0251 Declarar al Sr. A. M. amb NIE núm. X-5946798-X com a 
responsable de l’exercici de la venda sense autorització 
municipal de peix 

09/05/2014 

2014 / 0252 Declarar la caducitat de les inscripcions i aprovar la baixa en 
el Padró Municipal d’Habitants d’aquesta ciutat de les 
persones que s’han relacionat, en haver transcorregut el 
termini de dos anys 

12/05/2014 

2014 / 0253 Aprovar l’anul·lació d’autoritzacions de despesa salarial i de 
seguretat social corresponents a la Sra. DPP per import total 
de 30.051,60 

13/05/2014 

2014 / 0254 Procedir a la revocació de l’expedient sancionador seguit 
contra el Sr. A.L.B. com a autor de la infracció a la 
Ordenança Municipal previst en l’article 14.17.1. 

13/05/2014 

2014 / 0255 Procedir a l’arxiu de l’expedient de l’empresa G, SL segons 
expedient 130001846.  

13/05/2014 

2014 / 0256 Imposar al Sr. F.H.J. la sanció de 100,00-€., com autor de la 
infracció tipificada en l’art. 154.1 del Reglament de 
Circulació. 

13/05/2014 

2014 / 0257 Procedir a l’arxiu de l’expedient de l’empresa G, SL segons 
expedient 1300004607. 

13/05/2014 

2014 / 0258 Estimar l’al·legació presentada en l’expedient sancionador 
1400001530ARS, incoat per la infracció de circulació que 
s'indica sobreseïment del mateix i procedint al seu arxiu, 
sense declaració de responsabilitat. 

13/05/2014 

2014 / 0259 Estimar l’al·legació presentada en l’expedient sancionador 
1400000874 LTB, incoat per la infracció de circulació que 
s'indica sobreseïment del mateix i procedint al seu arxiu, 
sense declaració de responsabilitat. 

13/05/2014 

2014 / 0260 Aprovar la renuncia de la part no justificada del Programa 
“Joves per l’Ocupació 2012-2013”, per un import de 

13/05/2014 
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65.498,33 €. 

2014 / 0261 Aprovar la sol•licitud d’ajut a la Fundació “La Caixa” per un 
import de 43.815€, per a la realització del projecte 
“Itineraris d’acollida, acompanyament i seguiment per a 
dones migrades” al municipi de Sant Pere de Ribes. 

13/05/2014 

2014 / 0262 Aprovació imposició genèrica sancions de trànsit 14/05/2014 

2014 / 0263 Aprovació genèrica incoació expedients sancionadors de 
trànsit 

14/05/2014 

2014 / 0264 ACORD D’INICIACIÓ PER INFRACCIÓ DE L’ARTICLE 9 bis 
DEL RDL 339/1990 DE 2 DE MARÇ. 

14/05/2014 

2014 / 0265 Desestimar la al·legació presentada en l’expedient 
sancionador 1400000044 I,SL, no admetent les 
identificacions de conductors realitzades extemporàniament, 
i imposar la sanció de multa que així mateix es fa constar. 

14/05/2014 

2014 / 0266 ANUL•LAR la liquidació núm. 201402701 per import 194, 
38€ i aprovar la nova liquidació núm. 201449296 per un 
import de 134,99€ en base al cost d’execució material. 

16/05/2014 

2014 / 0267 Aprovació avançament de paga extraordinària de juny 2014 16/05/2014 

2014 / 0268 Aprovació designació advocat al Sr. SBS per la defensa dels 
interessos de l'Ajuntament en el proced. 139/2012 M davant 
el jutjat contenciós numero 2 de Barcelona 

20/05/2014 

2014 / 0269 L’arxiu de l’expedient 1300004049 a nom del Sr. J.M.F.C., 
com autor d’una infracció al Reglament de Circulació previst 
en l’article 91.02. 

20/05/2014 

2014 / 0270 Autoritzar Secretaria pagament membres meses electorals 
eleccions Parlament Europeu 2014. 

21/05/2014 

2014 / 0271 Aprovació nòmina mes de maig de 2014 21/05/2014 

2014 / 0272 Declarar admesos i exclosos provisionalment en el procés 
selectiu de la convocatòria a la plaça vacant d'arquitecte 
tècnic 

21/05/2014 

2014 / 0273 Desestimar el recurs presentat en mèrits de l’expedient 
sancionador 1300003818 JMM, incoat per la infracció de 
circulació que s'indica, confirmant la sanció imposada. 

22/05/2014 

2014 / 0274 Procedir a la revocació de l’expedient sancionador seguit 
contra el Sr. A.L.B. com a autor de la infracció a la 
Ordenança Municipal previst en l’article 14.17.1. 

22/05/2014 

2014 / 0275 Procedir a la revocació de l’expedient sancionador seguit 
contra el Sr. I.F.A.G. com a autor de la infracció del 
Reglament General de Circulació previst en l’article 143.1. 

22/05/2014 

2014 / 0276 Imposar al Sr. D.P.M. la sanció de 100,00-€., com autor de 
la infracció tipificada en l’art. 154 del Reglament de 
Circulació. 

22/05/2014 

2014 / 0277 Aprovació pagament de 750€ com ajut excepcional del fons 
social 2013 a favor del Sr. PBQ 

22/05/2014 

2014 / 0278 Aprovació de liquidacions per gestió de vehicles 
d'abandonament 

22/05/2014 

2014 / 0279 Inscriuré en el llibre de registre d'Unions Civils els Srs. MM i 
MP amb el núm. exp. 14/2014. 

23/05/2014 
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2014 / 0280 Inscriuré en el llibre de registre d'Unions Civils als Srs. AM i 
YC amb exp. núm. 15/2014. 

23/05/2014 

2014 / 0281 Inscriuré en el llibre de registre d'Unions Civils als Srs. JAM i 
AR amb exp. núm. 16/2014. 

23/05/2014 

2014 / 0282 APROVACIÓ ADMESOS I EXCLOSOS 1 PLAÇA D’OFICIAL 
SEGONA 

26/05/2014 

2014 / 0283 Donar de baixa en el llibre de registre d'unions civils, 
l'expedient núm. 13/2014 dels Srs. JE i GB, al contraure 
matrimoni civil al Jutjat de Pau de Sant Pere de Ribes. 

27/05/2014 

2014 / 0284 Aprovació adjudicació del contracte de la pòlissa 
d'assegurances de responsabilitat civil general a favor de 
FIATC MUTUA DE SEGUROS per 10.586,10€ 

28/05/2014 

2014 / 0285 Aprovació jubilació parcial BS i contractes de relleu 28/05/2014 

2014 / 0286 Declarar al Sr. A.C. amb NIE núm. X-3726962-L com a 
responsable de l’exercici de la venda sense autorització 
municipal. 

29/05/2014 

2014 / 0287 Declarar a la Sra. C.G.C. amb DNI núm. 52.425.968-K com a 
responsable de embrutar les vies públiques i qualsevol lloc 
destinat al trànsit o esbarjo dels ciutadans amb deposicions 
fecals de gossos. 

29/05/2014 

2014 / 0288 Imposar a la Sra. M.J.C.M. la sanció de 100,00-€., com 
autora de la infracció tipificada en l’art. 154 del Reglament 
de Circulació. 

29/05/2014 

2014 / 0289 Procedir a l’arxiu de l’expedient sancionador S.C.I.A.S., per 
desconeixement de la identitat del presumpte infractor. 

29/05/2014 

2014 / 0290 Imposar al Sr. E.V.M. la sanció de 100,00€, com autor de la 
infracció tipificada en l’art. 50.1.22 del Reglament de 
Circulació. 

29/05/2014 

2014 / 0291 Desestimar la al·legació presentada en l’expedient 
sancionador 1400002390 CJM, incoat per la infracció de 
circulació que s'indica i imposar la sanció de multa que així 
mateix es fa constar. 

29/05/2014 

2014 / 0292 Desestimar el recurs presentat en mèrit de l’expedient 
sancionador 1300003317 SBG, incoat per la infracció de 
circulació que s'indica, confirmant la sanció imposada. 

29/05/2014 

2014 / 0293 Aprovació pagament seguretat social mes d'abril 2014 29/05/2014 

2014 / 0294 Aprovar la despesa i obligació del pagament de les costes 
imposades a aquest Ajuntament per import de 3.639,00 
euros en concepte de costes R.A. 300/2010 del R.O. 97/2008 

29/05/2014 

2014 / 0295 Imposar a la Sra. N.G.C. la sanció de 200,00-€., com autora 
de la infracció tipificada en l’art. 91.02 del Reglament de 
Circulació. 

30/05/2014 

2014 / 0296 Imposar al Sr. F.S.H. la sanció de 100,00-€., com autor de la 
infracció tipificada en l’art. 14.17 de l’Ordenança Municipal de 
Circulació. 

30/05/2014 

2014 / 0297 Desestimar les al·legacions presentades en l’expedient 
sancionador 1300004861, a nom de J.L.B., incoat per la 
infracció de circulació anteriorment descrita i imposar la 
sanció de 100,00 euros de multa que així mateix es fa 

30/05/2014 
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constar. 

2014 / 0298 Imposar a la Sra. E.F.R. la sanció de 100,00-€., com autora 
de la infracció tipificada en l’art. 154.4 del Reglament de 
Circulació. 

30/05/2014 

2014 / 0299 Imposar al Sr. J.C.T. la sanció de 100,00-€., com autor de la 
infracció tipificada en l’art. 154.4 del Reglament de 
Circulació. 

30/05/2014 

2014 / 0300 Procedir a l’arxiu de l’expedient del Sr. A. E. G. segons 
expedient 1400002792. 

30/05/2014 

   

2014 / 0230 Opció per la indemnització acomiadament sra. MS. 24/04/2014 

 
El regidor senyor Joel Sans del Partit dels Socialistes de Catalunya–Progrés 
Municipal (PSC-PM), fa petició d'informació expressa sobre els següents decrets: 
 

• 260/2014: documentació relacionada (aprovar la renuncia de la part no 
justificada del Programa “Joves per l’Ocupació 2012-2013”, per un import de 
65.498,33 €). 

• 261/2014: documentació relacionada (aprovar la sol·licitud d’ajut a la 
Fundació “La Caixa” per un import de 43.815€, per a la realització del 
projecte “Itineraris d’acollida, acompanyament i seguiment per a dones 
migrades” al municipi de Sant Pere de Ribes). 

• 268/2014: documentació relacionada i el procediment corresponent 
(aprovació designació advocat al Sr. SBS per la defensa dels interessos de 
l'Ajuntament en el procediment 139/2012 M davant el jutjat contenciós 
numero 2 de Barcelona). 

• 272/2014: documentació relacionada (declarar admesos i exclosos 
provisionalment en el procés selectiu de la convocatòria a la plaça vacant  
d'arquitecte tècnic). 

 
I torna a sol·licitar la informació relacionada amb els decrets que s’esmenten a 
continuació: 
 

• 175/2014: documentació relacionada (INCOAR procediment de protecció de 
la legalitat urbanística contra la societat CAPRONOVEN, SL i la Sra. GSV per 
les obres i activitat desenvolupades a la Masia de Can Ramonet). 

• 220/2014: documentació relacionada (SUSPENDRE la tramitació d’aquest 
expedient complex de protecció de la legalitat urbanística incoat en data 25 
d’octubre de 2013 mitjançant Decret 492/2013 fins a la resolució de la 
sol·licitud de llicència d’obres de data 2 d’abril de 2014). 

• 231/2014: documentació relacionada (aprovació anul·lació autoritzacions i 
aprovació despesa derivada del nomenament com a interventor accidental 
del Josep del Moral del 29 d'abril fins el 31 de desembre de 2014). 

 
Els membres del Ple es donen per assabentats. 

 
3. Donar compte informe de Tresoreria i Intervenció (1r. trimestre 2014) 
“LEGISLACIÓ APLICABLE 
 
Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, 
per la que s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en les operacions 
comercials. 
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Reial Decret Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel que s’aprova el text refós 
de la Llei de Contractes del Sector Públic.  
 
Resolució ECO/1406/2011, per la qual es modifiquen els annexos de l’Ordre 
ECF/138/2007, de 27 d’abril, sobre procediments en matèria de tutela financera 
dels ens locals. 
 
Reial Decret-Llei 4/2013, de 22 de febrer, de mesures de suport a l’emprenedor i 
d’estímul al creixement i a la creació de treball. 
 
Llei 25/2013, de 27 de desembre, d’impuls de la factura electrònica i creació del 
registre comptable de les factures del Sector Públic. 
 
S’INFORMA: 
 
PRIMER: D’acord amb el que s’estableix a l’article 4.3 de la llei 15/2010, els 
Tresorers de les Corporacions Locals, elaboraran trimestralment un informe sobre el 
compliment dels terminis previstos en la llei per al pagament de les obligacions de 
cada Entitat Local, que inclourà necessàriament el número i la quantitat global de 
les obligacions pendents en les que s’està incomplint el termini. 
 
Així d’acord amb l’article 4 de la Llei 3/2004, de mesures de lluita contra la 
morositat en les operacions comercials, modificat per l’article 33 del RDL 4/2013, 
s’estableix que el procediment d’acceptació i comprovació de la conformitat dels 
béns o serveis no podrà ser de més de 30 dies naturals des de la data de recepció 
dels béns o prestació del serveis i que el termini de pagament serà de 30 dies a 
comptar de la data d’aprovació de les factures. 
 
Per altra banda, segons l’article 10.2 de la llei 25/2013 s’estableix que els òrgans o 
unitats administratives que tinguin atribuïda la funció de comptabilitat de les 
Administracions Públiques elaboraran un informe trimestral en relació ales factures 
per a les quals hagin transcorregut més de tres mesos des de la seva anotació en el 
registre i per a les quals no s’hagi efectuat el reconeixement de la obligació per 
l’òrgan competent. A més, l’article 12.2 de la mateixa estableix que l’òrgan de 
control intern elaborarà un anualment un informe en el que s’avaluï el compliment 
de la normativa en matèria de morositat que s’haurà d’elevar al Ple. 
 
Per últim, d’acord amb la Resolució ECO/1406/2011, els ens locals i els organismes 
autònoms locals subjectes a tutela financera han d’elaborar l’informe de tresoreria 
per a cada trimestre natural i l’han de trametre al Departament d’Economia i 
Coneixement el mes següent al del tancament del trimestre natural 
 
SEGON: Donar compte al Ple de l’informe de tresoreria corresponent al primer 
trimestre de l’exercici 2014, estructurat en dos grans blocs: 
 
Pagaments del primer trimestre de 2014 ( annex I): 
 
En primer lloc la informació relativa als pagaments efectuats entre el dia 1 de gener 
i el 31 de març de 2014, d’acord amb la “Guía para la elaboración de los Informes 
trimestrales que las entidades locales han de remitir al Ministerio de Economía y 
Hacienda, en cumplimiento del artículo cuarto de la Ley 15/2010, de 5 de julio, de 
modificación de la Ley 3/2004, de 29 de diciembre, por la que se establecen 
medidas de lucha contra la morosidad en las operaciones comerciales”, que va 
publicar el Ministeri d’Economia i Hisenda. 
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Aquesta Guia inclou entre altres els següents càlculs a incloure a l’informe: 
 “1. Cálculo del período medio de pago (PMP). El “Periodo medio de pago” de los 
efectuados en el trimestre es el indicador del número de días promedio que se ha 
tardado en realizar los pagos. 
2. Cálculo del período medio de pago excedido (PMPE). El “Periodo medio de pago 
excedido” de los efectuados en el trimestre es el indicador del número de días  

 
promedio que las operaciones pagadas fuera de plazo han excedido del plazo legal. 
 
D’acord amb el contingut de l’Annex 1 es pot extreure la següent informació: 
 

a) Número d’operacions comercials pagades durant el trimestre: 665 
 

Pagaments realitzats en el Trimestre  
Dins el període legal Fora del període legal 

Pagaments realitzats en el 
trimestre  

Període 
mig 

pagament 
(PMP) 
(días)  

Període 
mig de 

pagament 
excedit 
(PMPE) 
(dies)  

Número de 
pagaments 

Importe 
Total  

Número de 
pagaments 

Importe 
Total  

Gastos en Bienes Corrientes y Servicios  
20 - Arrendamientos y 
cánones.  

11,90 76,00 48 16.602,11 1 43,40 

21 -Reparaciones, 
mantenimiento y conservación. 

23,79 14,28 140 46.054,64 25 9.622,92 

22 -Material, suministros y 
otros.  

18,26 108,75 332 791.752,37 12 16.964,69 

23 - Indemnizaciones por 
razón del servicio.  

25,04 18,44 63 3.721,31 8 1.045,67 

24 -Gastos de publicaciones.  0,00 0,00 0 0,00 0 0,00 
26 -Trabajos realizados por 
Instituciones sin fines de  

0,00 0,00 0 0,00 0 0,00 

27 -Gastos imprevistos y 
funciones no clasificadas.  

0,00 0,00 0 0,00 0 0,00 

2 - Sin Desagregar  0,00 0,00 0 0,00 0 0,00 
Pendientes de Aplicar a 
Presupuesto  0,00 0,00 0 0,00 0 0,00 
Inversiones Reales  
Aplicados a Presupuesto 
(Capítulo 6)  17,96 25,57 25 149.126,36 2 14.651,52 
Pendientes de Aplicar a 
Presupuesto  

0,00 0,00 0 0,00 0 0,00 

Otros Pagos realizados por operaciones comerciales  
Aplicados a Presupuesto  0,00 0,00 0 0,00 0 0,00 
Pendientes de aplicar a 
Presupuesto  0,00 0,00 0 0,00 0 0,00 
Sin desagregar  
Aplicados a Presupuesto  49,06 226,00 8 40.076,49 1 5.304,64 
Pendientes de aplicar a 
Presupuesto  0,00 0,00 0 0,00 0 0,00 
  19,70 75,12 616,00 1.047.333,28 49,00 47.632,84 
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b) Quantitat total d‘operacions comercials pagades durant el 
trimestre:1.094.966,12 euros 

 
c) Nombre total d’operacions comercials dins el termini legal: 616 ( 92,63 %) 

 
d) Import total d’operacions comercials dins el termini legal: 1.047.333,28 

euros( 95,65 %) 
 

e) Nombre d’operacions pagades fora del termini legal:   49 ( 7,37%) 
 

f) Import total d’operacions comercials fora del termini legal: 47.632,85 euros 
( 4,35%) 

 
g) Període mitjà de pagament ponderat des de l’aprovació de la factura (PMP): 

19,70 dies 
 

h) Mitjana del número de dies excedits ponderats de pagament de les factures 
pagades fora del termini legal des de l’aprovació de la factura (PMPE): 75,12 
dies 

 
El RDL 4/2013 va establir un canvi respecte a la normativa anterior de forma que el 
període mig de pagament es calculés des de la data d’aprovació de les factures, 
quan abans es calculava des de la data del registre d’entrada en el registre de 
factures de l’Ajuntament, d’aquesta forma els apartats g) i h) anteriors ja es 
calculen d’acord amb aquest criteris. 
 
De les dades anteriors es pot extreure que el període mig de pagament de 19,70 
dies és inferior als 30 dies màxims establerts pel RDL 4/2013, de forma que es 
compleixen els requisits legals. 
 
Per altra banda la mitjana del número de dies excedits d’aquelles factures pagades 
fora del termini legal representa més del doble del termini dels 30 dies establerts, 
ja que en aquest primer trimestre de l’any s’han pagat 1 factura de Unión Fenosa i 
quatre de Endesa Energia, S.A.U. corresponents al consum elèctric del Centre de 
Dia, que van ser aprovades per Decret d’alcaldia de data 31 de desembre de 2013, 
tot i que es tractava de consums dels mesos de febrer a agost de 2013, ja que 
havien estat retingudes pel centre gestor per pendents de determinar  
 
Factures o document justificatius pendents de pagament 31 de març de 2014 
(annex II) 
 
Conté la relació detallada de les obligacions, ja aprovades per l’Ajuntament, que es 
troben  pendents de pagament a 31 de març de 2014: 
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i) Número d’operacions comercials pendents de pagament durant el trimestre: 

83 
 
j) Quantitat total d’operacions comercials pendents de pagament a final del 

trimestre: 75.179,64 euros 
 

k) Nombre total d’operacions pendents dins el termini legal: 60 ( 72,29%) 
 

l) Import total d’operacions comercials dins el termini legal: 46.294,28 euros ( 
61,58%) 

 
m) Nombre d’operacions pendents de pagament fora del termini legal: 23 

(27,71%) 
 

n) Import total d’operacions comercials fora del termini legal: 28.885,36 euros 
(38,42%) 

 
o) Període mitjà del pendent de pagament ponderat des de l’aprovació de la 

factura (PMPP): 35,23 dies 
 

p) Mitjana del número de dies excedits ponderats del pendent pagament fora 
del termini legal des de l’aprovació de la factura (PMPPE): 39,78 dies 

 
De les 23 factures pendents de pagament fora del termini legal, a data de l’informe 
estan totes pagades excepte dues factures de Endesa Energia, S.A.U.  dels 
consums elèctrics del Carrer Federico Garcia Lorca, 60 i de Miquel Servet 1 emeses 
en data 26 de juny de 2013 i que d’acord amb la informació rebuda del 

Dins de període legal Fora de períoode legal Factures o documents 
justificatius pendents de 

pagament a final de trimestre PMPP 
1 PMPPE2 

Número 
d'operacions 

Import 
total  

Número 
d'operacions 

Import 
total  

Gastos en Bienes Corrientes y Servicios  

20 - Arrendamientos y cánones.  50,07 22,94 2 1.194,26 4 10.042,38 
21 -Reparaciones, 
mantenimiento y conservación.  

37,95 12,60 13 1.401,62 2 3.659,73 

22 -Material, suministros y 
otros.  

32,15 17,94 45 43.698,40 16 15.078,25 

23 - Indemnizaciones por razón 
del servicio.  

0,00 0,00 0 0,00 0 0,00 

24 -Gastos de publicaciones.  0,00 0,00 0 0,00 0 0,00 

26  Trabajos realizados por 
Instituciones sin fines de lucro 0,00 0,00 0 0,00 0 0,00 
27 -Gastos imprevistos y 
funciones no clasificadas 0,00 0,00 0 0,00 0 0,00 
2 - Sin Desagregar  0,00 0,00 0 0,00 0 0,00 

Inversiones Reales  0,00 0,00 0 0,00 0 0,00 
Otros Pagos realizados por 
operaciones comerciales 0,00 0,00 0 0,00 0 0,00 

Sin desagregar  39,00 9,00 0 0,00 1 105,00 

TOTAL 35,23 39,78 60 46.294,28 23 28.885,36 
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departament gestor, es tracta de factures duplicades que s’hauria de procedir a la 
seva anul·lació. 
 
TERCER:  Pel que fa a les obligacions de la intervenció d’emetre informe al Ple, 
s’adjunta al present informe una relació detallada de les factures en les quals hagin 
transcorregut més de 30 dies des de la seva anotació en el citat registre de factures 
i no s'hagin tramitat (acord d’aprovació) de l’Entitat Local a 31 de març de 2014. 
 
Aquestes factures resten pendents de conformar per les àrees corresponents i que 
es poden resumir de la següent forma: 
 

AREA 
NUM 
FACT % FACT IMPORT 

% 
IMPORT 

BENESTAR SOCIAL 3 7,89% 
13.795,97 

€ 15,34% 

EDUCACIÓ 4 10,53% 
2.020,20 

€ 2,25% 

ENLLUMENAT 7 18,42% 
6.827,32 

€ 7,59% 

ESPORTS  4 10,53% 
1.369,61 

€ 1,52% 

NOVES TECNOLOGIES 15 39,47% 
62.214,75 

€ 69,18% 
RECURSOS HUMANS 1 2,63% 97,90 € 0,11% 

SAD 1 2,63% 
2.953,70 

€ 3,28% 
ÒRGANS DE GOVERN 3 7,89% 653,40 € 0,73% 

TOTAL 38 100,00% 89.932,85 100,00% 
 
Les 38 factures que es troben pendents de conformar presenten una mitjana de 
114 dies per a la seva tramitació, és a dir 87 dies d’excés respecte els 30 dies que 
atorga la normativa.  Més enllà, en termes ponderats amb els imports de les 
factures, aquests es transformen en 181,04 dies d’excés. 
 
En quant a l’evolució respecte al 4r. Trimestre 2014 
 

AREA 
PENDENTS 

CONFORMAR A 
30/03/2014 

PENDENTS 
CONFORMAR A 

31/12/2013 

EVOLUCIÓ ULTIM 
TRIMESTRE 

   

 NUM 
FACT  IMPORT  

NUM 
FACT  IMPORT  

EVO. 
IMPORT 

EVO. 
FACT 

BENESTAR SOCIAL  3 
13.795,97 

€ 0 0,00 € 3 
13.795,97 

€ 

EDUCACIÓ  4 
2.020,20 

€ 2 700,36 € 2 
1.319,84 

€ 

ENLLUMENAT 7 
6.827,32 

€ 2 475,43 € 5 
6.351,89 

€ 

ESPORTS  4 
1.369,61 

€ 1 177,97 € 3 
1.191,64 

€ 

NOVES TECNOLOGIES 15 62.214,75 6 38.711,70 9 23.503,05 
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€ € € 

RECURSOS HUMANS 1 97,90 € 0 0,00 € 1 97,90 € 

SAD 1 
2.953,70 

€ 0 0,00 € 1 
2.953,70 

€ 

ÒRGANS DE GOVERN 3 653,40 € 2 435,60 € 1 217,80 € 

TOTAL 38 
89.932,85 

€ 13 
40.501,06 

€ 25 
49.431,79 

€ 
 
Les factures pendents per àrea amb morositat han augmentat en 25 factures 
respecte les dades del quart trimestre de 2014, aquestes pertanyen bàsicament als 
programes d’enllumenat i de noves tecnologies. 
 
QUART: Tal com s’estableix en l’article 4.4 de la Llei 15/2010, sens perjudici de que 
el present informe sigui presentat i debatut pel Ple de la Corporació, serà 
obligatòria la seva remissió al òrgans competents del Ministeri d’Economia i Hisenda 
i de la Direcció General de Política Financera de la Generalitat de Catalunya. 
 
 
CINQUÈ: Tal com s’estableix en l’article 5.4 de la Llei 15/2010, el Ple en el termini 
de 15 dies des de la reunió de coneixement d’aquesta informació, publicarà un 
informe agregat de la relació de factures i documents que s’hagin presentat 
agrupant-los segons el seu estat de tramitació. Aquest informe es recull a l’annex 
IV. 
 

Sant Pere de Ribes, 21 de maig de 2014 
 
L’interventor acctal.,      La Tresorera 
  
Josep Del Moral Martín     Anna Carnicer Heras” 

 
Javier Rodríguez (PPC): parla dels terminis previstos pel pagament de les 
factures als proveïdors per part de l’ajuntament. Destaca de l’informe que el 
pagament mitjà sigui de 19,70 dies, complint els requisits legals establerts segons 
el Reial Decret 4/2013, el qual permet un màxim de 30 dies. S’alegra que la lluita 
davant la morositat es porti a terme, tant a nivell de gestió com a nivell de 
liquiditat, encara que recorda que el càlcul mig d’aquest pagament va patir un canvi 
normatiu, gràcies al qual es calcula segons la data d’aprovació de la factura, quan 
abans era la data d’entrada al registre la factura la que iniciava el comptador. Per 
tant, cal posar major èmfasi en les factures que ja estan registrades, però en canvi 
algunes factures registrades fa més de 30 dies, encara no han estat aprovades 
(exactament, destaca que hi ha 38 factures en aquesta situació, les quals 
presenten una mitjana de 114 dies per la seva tramitació... a més, s’ha augmentat 
en 25 factures respecte a l’anterior trimestre, destacant el departament de Noves 
Tecnologies on s’han registrar i no s’han aprovat encara, més del doble de les 
factures). Demana que s’agilitin els procediments en aquesta mena de qüestions, 
per tal que no torni a pujar la morositat, a pesar de la “triquiñuela” d’augmentar en 
30 dies el procés (temps que va des del registre de la factura fins la seva aprovació 
i el seu posterior pagament).  
 
Lluís Giralt (CiU-ViA): explica que en percentatge, les 25 factures en les que ha 
augmentat el nombre de factures pendents, són poques. Això dóna mostra del bon 
funcionament dels serveis tècnics al respecte d’aquest tema. De fet, són 30 dies per 
la conformació més 30 dies més. Hi ha, per tant, una bona tendència.           
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Els membres del Ple es donen per assabentats. 

 
 

COMISSIÓ INFORMATIVA DE PERSONES I CONEIXEMENT 
 

4. Aprovació del Reglament d’ús de la Xarxa de Biblioteques Públiques de 
Sant Pere de Ribes: biblioteca Manuel de Pedrolo i biblioteca Josep Pla 

“Tomàs Carandell Baruzzi, President de la Comissió Informativa de Persones i 
Coneixement de l’Ajuntament de Sant Pere de Ribes, a petició del regidor de 
Cultura Josep Rius i Roig, presenta el següent 
 
DICTAMEN 
 
En data 18 de maig de 2010 el Ple d’aquest Ajuntament va aprovar el Reglament 
per a l’ús dels equipaments culturals i juvenils municipals de Sant Pere de Ribes. 
 
Els reglaments de les biblioteques Josep Pla i Manuel de Pedrolo vigents fins al 
moment es van aprovar en data 15 de novembre de 2005 i és necessari adaptar-los 
tant al Reglament per a l’ús dels equipaments culturals i juvenils de Sant Pere de 
Ribes com a les directrius establertes des d’aleshores per la Diputació de Barcelona, 
per la qual cosa s’ha redactat un nou Reglament d’ús de les biblioteques municipals 
de Sant Pere de Ribes. 
 
Vist l’informe de Secretaria núm. 127/2014. 
 
Vist l’informe emès pels Serveis Tècnics, es proposa a la Junta de Govern Local 
l’adopció dels següents acords: 
 
1.- Aprovar el Reglament d’ús de les biblioteques municipals de Sant Pere de Ribes. 
 
2.- Sotmetre aquest acord al tràmit d’informació pública pel termini de 30 dies 
mitjançant un anunci a publicar en el BOP, en el tauler d’anuncis de la corporació i 
al web municipal, a efectes de possibles al·legacions, i en cas de no presentar-se’n 
cap, procedir a elevar a definitiu aquest acord sense necessitat d’adoptar-ne de 
nous (art. 49 LRBRL, modificat per la Llei 11/1999). 
 
3.- D’acord amb l’article 70.2 de la Llei de modernització del govern local, s’hauran 
de publicar íntegrament al BOP i no entraran en vigor fins que s’hagin publicat els 
textos i hagin transcorregut 15 dies des de la seva remissió a l’Administració de 
l’estat i de les Comunitats Autònomes (art. 65.2) 

 
El regidor, 7 de maig de 2014” 

 
Josep Rius (CiU-ViA): explica que, senzillament, el que s’ha fet, en un treball 
conjunt entre les directores de les biblioteques i la resta de personal de les 
mateixes, ha estat refondre la proposta de reglament que aportava la Diputació 
més diferents aspectes concrets del municipi o de l’equipament mateix. Des de 
l’any 2005, data des de la qual està vigent l’actual reglament, han canviat usos i 
maneres de fer dintre de les biblioteques. És una eina que té el personal de les 
biblioteques per desenvolupar la seva feina.  
 
Bàrbara Scuderi (ICV-EUiA-E): comenta que el seu grup vol felicitar la feina feta 
per part del personal de les biblioteques, degut a l’augment constant de les 
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persones usuàries, tant a nivell de préstec, d’ús d’internet, etc. A més a més, per 
tota la difusió i la programació que s’està fent des de les mateixes biblioteques. 
 
Joel Sans (PSC-PM): confirma que el seu grup, també donarà suport a aquesta 
proposta, degut al fet que, al cap i a la fi, Cultura i Educació van de la mà i ho 
consideren que és un servei essencial pel municipi de Sant Pere de Ribes.   
 
I sotmesa la proposta a votació, el Ple de la Corporació acorda la seva aprovació pel 
vot unànime de tots els membres presents, de la Corporació, a aquesta Sessió 
Plenària. 

 
 

COMISSIÓ INFORMATIVA DE TERRITORI, FINANCES I GOVERNACIÓ 
 
5. Pla de reactivació municipal 
“Acord pel foment de l’ocupació i la reactivació social, contra la pobresa i l’exclusió 
social de Sant Pere de Ribes 2014-2015  
 
Introducció 
 
El setembre de 2013 els grups municipals Um9 i CIU-VIA amb el suport d’ICV 
assumien les responsabilitats de govern municipal, amb un Pla de Mandat presentat 
al ple municipal amb tres eixos i propostes d’actuació municipal concretades en 
diferents àmbits de la gestió política: econòmica, organització interna, atenció a les 
persones, territori, noves tecnologies, mobilitat, via pública i serveis, cultura, 
promoció del municipi i mitjans de comunicació.  
 
Dins aquesta proposta política es descrivien els objectius a assolir per tal de fer 
possible una resposta a la situació social i econòmica que tenia i té el municipi,  de 
la que una part important dels ciutadans i ciutadanes de Sant Pere de Ribes 
pateixen en gravetat.  
 
El nou govern assumia la responsabilitat a la meitat de la legislatura, amb una 
problemàtica i unes necessitats concretes, en un marc socioeconòmic, on són molts 
i per desgràcia cada dia més, els que pateixen les conseqüències directes d'aquesta 
situació socioeconòmica amb un l'alt índex d'atur, desnonaments, marginalització, 
precarietat laboral i risc d’exclusió social.  
 
Donar resposta a tot això, donar suport a qui ho necessita, ser sensibles a les 
necessitats descrites, demanava dedicació, esforç i treball dins el marc d’un 
compromís fet públic.  
 
L’octubre de 2013 el nou equip de govern de Sant Pere de Ribes, format per UM9 i 
CiU-ViA, va aprovar amb el suport d’ICV a la sessió plenària celebrada el dia 
8/10/2013 la composició de la seva estructura política i els costos que se'n deriven, 
En xifres globals, el pressupost total del cost de l'estructura política del nou govern 
es veia reduït i era de 340.155€ anuals, 169.595€ menys que l'anterior executiu, 
que tenia contemplada 3 dedicacions exclusives i una al 80%. La diferència de la 
despesa en retribucions quedava xifrada en 143.668€. A més de l’estalvi dels 
salaris dels càrrecs de confiança política, dels quals se n'ha prescindit. 
 
El mateix mes d’octubre de 2013 va tenir lloc l'aprovació de les ordenances 
municipals per al 2014 a Sant Pere de Ribes. Amb una reducció de l'IBI un 2%, i la 
congelació de la majoria de les taxes, com per exemple la de les escombraries, si 
bé, a algunes d'elles, s'hi van introduir importants modificacions. És el cas de la 
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reducció d'un 10% de la taxa de locals sense activitat i solars sense edificar; la 
rebaixa de la taxa en cursos d'alfabetització i l'exempció global a les entitats del 
municipi per a l'ús dels espais públics en dates festives, i una altra exempció global 
per als clubs esportius dels municipi que facin ús dels equipaments esportius de 
Sant Pere de Ribes. Pel pagament de les llars d'infants s’estableix una subvenció 
variable que ve determinada pels ingressos nets anuals de la unitat familiar i el 
nombre de persones que la composen. També hi ha una subvenció del 100% de 
l'impost sobre l'increment de valor dels terrenys de naturalesa urbana, coneguda 
com a plusvàlua, en casos de desnonament de l'habitatge habitual de persones en 
situació de risc social (previ informe dels serveis socials). 
 
El desembre de 2013 per unanimitat de totes les forces polítiques del consistori, 
Sant Pere de Ribes va aprovar al ple municipal del 17/12/2013 la creació d'un 
Consell Social Municipal. Un nou òrgan de participació comunitària per a 
l'assessorament, consulta, proposta i participació, en matèria de serveis socials al 
municipi. Aquest és el primer cop que el Consistori disposarà d'un Consell en aquest 
àmbit i respon a la voluntat de l'equip de govern d'ampliar els mecanismes i les 
eines de participació per apropar la política municipal a la ciutadania i fer-la partícip 
dels reptes municipals. La posada en funcionament d'aquest consell serveix per 
eixamplar el treball envers els col·lectius de risc d'exclusió social. Així mateix, entre 
els seus objectius tindrà la generació d'idees i possibles projectes a desenvolupar, 
promoure el treball comunitari i en xarxa entre la societat civil i l'Ajuntament, i 
fomentar el voluntariat com a eina per millorar el treball social. En definitiva, té 
com a finalitat implicar la ciutadania i l’administració local en el camp dels serveis 
socials per a l'elaboració de propostes per fer efectiu el principi d'igualtat 
d'oportunitats entre els col·lectius socials. 
 
El febrer de 2014,  després de dues prorrogues (anys 2012-2013) el ple municipal 
de l’Ajuntament de Sant Pere de Ribes (Garraf) va aprovar el passat mes de febrer 
de 2014 els pressupostos municipals de 2014. A la proposta presentada per UM9 i 
CiU-ViA s'hi va sumar, des de l'oposició, ICV. Per la seva part, tant el PSC com el 
PP, també a l'oposició, hi van votar en contra.  
 
Els números de 2014 es basen en el compliment de 4 objectius: el manteniment de 
la plantilla actual de treballadors i treballadores; fer-se càrrec de les obligacions 
contractuals existents fins a la seva finalització; l'assumpció dels convenis amb 
diferents organismes, i ser fidels al compromís de col·laboració amb la societat 
activa. En aquesta línia, s'ha prioritzat, d'un cantó, millorar l'estat del municipi pel 
que fa a la via pública i els equipaments municipals, dels que l'executiu considera 
que en els darrers anys hi ha hagut un cert endarreriment; i, de l'altra, optimitzar 
la gestió de l'Ajuntament amb l'objectiu de ser més eficients i que això suposi 
mantenir una política de proximitat. 
 
El Pressupost Municipal de 2014 ascendeix gairebé a 23 milions d'euros 
(22.798.197,38), la meitat dels quals es destinaran als àmbits de Serveis a les 
persones (25,45%) i Serveis territorials i via pública (28,97%). La resta són pel 
Funcionament intern de l'ajuntament (21,24%), Governació i mobilitat (10,21%), 
Deute (9,22%), Òrgans de govern i mitjans de comunicació (3,77%) i Promoció 
econòmica (1,14%). 
 
El mes de març de 2014 després de dos anys prorrogat, els treballadors de 
l’Ajuntament i l’actual equip de govern (UM9 i CiU-ViA) van signar un nou conveni 
col·lectiu que estarà vigent fins el 2016. El nou conveni té un recolzament 
majoritari per part del col·lectiu de treballadors i treballadores laborals i 
funcionaries del Consistori, que ha pogut recuperar alguns drets que ja tenien 
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anteriorment i que se’ls hi havia reduït a causa de diverses reformes legislatives. 
Entre els aspectes més destacats del document hi ha la dotació pel fons social i 
escolar; l’ampliació de la cobertura de les tipologies de malalties durant la baixa; i 
la valoració dels llocs de treball. Així mateix, també va concretar-se un acord per 
tirar endavant el protocol d’assetjament laboral aprovat el passat dia 22 d’abril de 
2014. 
 
L’abril de 2014 l’Ajuntament signa un conveni amb el Consell Comarcal perquè 
l’Oficina d’Habitatge atengui directament als veïns i veïnes usuaris dels municipi a 
les dependències municipals de Ribes i les Roquetes i dos cops per setmana. 
D’aquesta manera s'apropa més a les persones del nostre municipi que requereixen 
dels seus serveis, facilita tota mena d'informació, assessorament i gestió sobre 
tramitació d'ajuts a la rehabilitació; l'avaluació tècnica prèvia a la sol·licitud d'ajuts 
a la rehabilitació; la tramitació de cèdules d'habitabilitat; la gestió d'expedients de 
prestacions per al pagament del lloguer i també d'expedients de prestacions 
econòmiques d'urgència especial per atendre deutes de lloguer o d'amortització 
hipotècaria o per desnonament; l'Ofideute (assessorament deute hipotecari)-Servei 
d'intermediació en deutes de l'habitatge (SIDH); la borsa de mediació per al lloguer 
social-Avalloguer; el registre de sol·licitants d'HPO (Habitatge amb Protecció 
Oficial); la informació del Pla de Xoc; la Inspecció Tècnica dels Edificis (ITE) i el 
Certificat d'Aptitud de l'Edifici; ajuts per a l'accés a habitatges protegits (HPO); 
autoritzacions de venda i lloguer d'HPO; revisions de préstecs qualificats; 
desqualificacions d'HPO; i la Renda Bàsica d'Emancipació.  
 
Informe situació social al municipi   
 
Indicadors socials que reforçen la voluntat del pla, segons els propis serveis socials 
de l’Ajuntament de Sant Pere de Ribes 
 
1era acollida 
 
Aquestes dades són expedients,s’han començat a recollir aquestes dades a l’estiu 
del 2013 i s’han anat afinant amb la informació. Al 2013 no es diferenciàven els 
infants que hi havia en cada expedient 

 
de juliol a desembre 2013 
 

Total atesos Sense ingressos Ingressos 
insuficients 

Saldo positiu 

257 60 175 22 
 

Primer quadrimestre del 2014 
 
Total atesos Sense ingressos Ingressos 

insuficients 
Saldo positiu 

315 69 (30 infants) 167 ( 207 infants) 26 
 
Beques  
 
Cal tenir present que des de l’any passat les beques que es donaven per 
l’assistència a la llar ja no es donen i ha baixat el nombre d’infants becats però no 
l’aportació municipal al suport a l’escolarització d’aquests infants. 
 

Any 2013 
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Beques  atorgades  84  

 
Any 2014  

 
Sol·licituds en procés de tramitació. 

 
Ajuts d’urgència,  
 
Aquí bàsicament es paguen subministraments tot i que també ajuts per activitats 
extraescolars, ajudes per a compra d’ulleres... 
 

Any 2013 
 

Ajuts realitzats 186  
 

Primer quadrimestre del 2014 
 

Ajuts realitzats  67 
 
Aliments ajuntament / voluntaris dels camils 
 

Any 2013 
 
Total famílies ateses Projecte aliments 

Ajuntament 
Derivacions Camils 

708 243 famílies   972 persones 465 famílies 1.077 persones 

 
Un total de 2.049 persones són usuàries del projecte aliments directament o 

per derivació als Camils ( 6,7 % de la població) 
 
Primer quadrimestre del 2014 

 
Total famílies ateses Projecte aliments Ajuntament Derivacions Camils 

564 319 famílies  1.061 persones 245 famílies 792 persones 

 
Un total de 1853 persones són usuàries del projecte aliments directament o 

per derivació als Camils ( 6 % de la població) 
 
Empadronaments 
 
Any 2013  
 
expedients Persones empadronades Habitatge 

ocupat 
ASPR 

15 19 persones  4 adults i 4 
menors 

11 adults* 

* 3 dels quals sabem que ocupen 
 
Any 2014 
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expedients Persones empadronades Habitatge 
ocupat 

ASPR 

26 47 persones  20 adults i 
12 menors 

12 adults* i 
3 menors 

* 7 dels quals sabem que ocupen 
 
Casos Serveis Socials 
 
L’Any 2013  5.078 persones han estat usuàries dels Serveis Socials 
 
Casos Servei Local d’Ocupació 
 
Any 2013 
 
Nombre de persones ateses 
noves 

Sessions 
informatives 

Club de la 
feina 

Seguiment 

266 234 1056 318 
 
Primer quadrimestre del 2014 
 
Nombre de persones ateses 
noves 

Sessions 
informatives 

Club de la 
feina 

Seguiment 

77 89 396 90 
 
*taxa d’atur abril 2014 18,97% 
 
Pla de mesures per al foment de l’ocupació i la reactivació social de 2.000.000 € 
En el marc de les voluntats expressades en el PAM, lluitar contra la situació descrita 
al nostre municipi i mantenir la cohesió social són eixos prioritaris de l’acció del 
govern municipal que, amb les possibilitats que permet el pressupost, creiem 
oportú prendre les mesures per fer més dinàmica la vida social i econòmica del 
municipi i que tingui capacitat per generar ocupació entre la població del municipi.  
 
En aquest sentit s’aplica el pla de mesures per al foment de l’ocupació i la 
reactivació social, al qual l’Ajuntament aportarà 2.000.000 d’euros provinents del 
romanent de crèdit, que s’afegiran a les partides existents en el pressupost 
municipal aprovat de 2014 i aquelles que puguin ser incorporades en el de l’any 
2015. Part d’aquesta aportació s’afegiran a les partides destinades als departament 
de: Serveis Socials, Via Pública, Urbanisme, Cultura, Ocupació, Promoció 
econòmica, Habitatge... 
 
El pla d’actuacions 2014-21015 s’estructura en els àmbits del foment de l’ocupació i 
la reactivació de l’activitat socioeconòmica. Les accions més rellevants es concreten 
en plans d’ocupació municipal i execució de treballs mitjançant: 
 

• Plans d’ocupació.  
• Contractació directa.  
• Concessionaris. 
• Convenis amb entitats sense ànim de lucre. 
• Contractes menors i negociats amb empreses del municipi. 
• Contractes menors, negociats i concursos amb empreses especialitzades. 
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Els àmbit d’actuació són els següents:  
 
Actuacions en Ocupació 
Plans d’ocupació per a les persones desocupades, durant 6 mesos, per a dur a 
terme activitats d’interès social i comunitari.   
 

• Ajudes o convenis a les entitats sense ànim de lucre que treballen per a la 
inserció laboral i comunitària.  

• Plans ocupació municipal d’interès social 
• Programes de formació i treball 
• Programes de formació per a l’ocupació.  

 
Actuacions a la Serveis Socials 
D’acord amb els criteris del Consell Municipal de Serveis Socials d’eixamplar el 
treball envers els col·lectius en risc d’exclusió social, aprovat en el Ple de desembre 
de 2013. Una eina de treball, assessorament, suport i seguiment de l’Àrea de 
Servei a les Persones.  
 
Pla d’Actuació amb tres àmbits/Taules de treball: Aprovat en data 24 de març, en el 
marc del Plenari del Consell. 
 
 Infància i Adolescència / Àmbit Educatiu 
  
 Vulnerabilitat i urgència social 
  
 Acció Comunitària  
 
Del treball de les tres Taules han sorgit una sèrie d’accions prioritàries per  portar a 
terme un cop analitzades les necessitats dels ciutadans del nostre municipi , 
aquestes accions estan desenvolupades en les fitxes de programació. 
  
Actuacions en l’àmbit de l’habitatge 
Línia d’ajuts econòmics per a la rehabilitació i conservació del parc d’habitatges del 
municipi  
 
Actuacions a la via pública 
Obres de millora i adecentament a través del foment de l’ocupació, contractes 
menors o procediments negociats amb empreses del municipi 

Enllumenat públic 
Jardineria 
Neteja viària 
Millores clavegueram i  xarxa d’aigua 
Supressió de barreres arquitectòniques 
Asfalt, pavimentació i voreres 

 
Actuacions de medi ambient  
Conveni de col·laboració amb l’ADF per a feies de desbrossats i prevenció d’incendis  

Feines en la neteja d’abocadors incontrolats i arranjament de camins 
Ampliació horts urbans 
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Residus 
 
Actuacions en l’àmbit cultural 
Línia d’ajuts econòmics per a la creació i el foment del patrimoni cultural: 
publicacions, obres d’art, etc..  
 
Actuacions en equipaments 
Obres de millora i adequació a través de plans d’ocupació, contractes menors o 
procediments negociats amb empreses del municipi i empreses especialitzades 
 

Casa de la Vila. Obres de rehabilitació i millora 
Teatre les Roquetes. Obres de rehabilitació i millora 
El Local a Ribes. Obres de rehabilitació i millora 
 

Actuacions en equipaments sota criteris de foment de l’ocupació 
Obres de millora i adequació a través de plans d’ocupació, contractes menors o 
procediments negociats amb empreses del municipi contemplades en els 
pressupostos municipals de 2014 
 

Casal d’Avis de les Roquetes 
Castell de SotaRibes. Obres de rehabilitació i millora 
Masia de Sant Pau. Obres de rehabilitació i millora 
 

Línies obertes d’acció: 
És voluntat política incorporar en aquest Pla de Reactivació Municipal, dins les 
possibilitats que generi el propi desenvolupament del pressupost municipal  
incrementar la partida i possibilitar línees d’acció com: 
 

• Promoure la contractació de persones del municipi en situació d'atur a les 
empreses del municipi. 

• Ajut a l'inici d'activitat en règim d'autònoms i a cooperatives de treball i 
assessorament per a la posada en marxa de la seva activitat: 

• Cessió d’ús dels locals municipals desocupats a entitats sense ànim de lucre, 
signant els corresponents convenis. I a empreses i autònoms locals en regim 
de lloguer just, com a allotjament d’emprenedors. 

• Foment de l’activitat econòmica de la ciutadania a partir de l’estudi i exercici 
de noves activitats. 

• Gestió del parc d’habitatges de l’empresa municipal GPM (un cop liquidada 
l’empresa i passada la seva gestió a l’Ajuntament) i fer un ús social del 
mateix. Així com l’estudi d’una proposta per a la recuperació del parc 
inacabat, la seva finalització i utilització.  

 
Atesa l’obligació de les administracions públiques de contribuir a la consecució dels 
interessos generals, en un context econòmic i social que precisa de l’esforç en la 
aplicació de polítiques públiques de reactivació. 
 

Atenent al anteriorment exposat, es PROPOSA AL PLE que adopti els acords 
següents: 
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Primer. Aprovar el Pla de Reactivació Municipal segons les actuacions descrites 
anteriorment. 
 
Segon. Iniciar els tràmits adients per a portar a terme les diverses actuacions 
incloses en el Pla. 
 

maig de 2014” 
 
Anna Gabaldà (alcaldessa): comenta que aquest punt ja es va explicar 
oportunament en el sí de les comissions informatives i la junta de portaveus. Es 
tracta d’un pla pel foment de l’ocupació i per la reactivació social contra la pobresa i  
l’exclusió social en el municipi de Sant Pere de Ribes, en el període 2014-2015. És 
fruit del treball fet per part de l’equip de govern i de l’aprovació del pressupost, 
desprès de dos anys de pressupostos prorrogats (creació del Consell Social i accions 
desenvolupades en el pla de xoc que es va presentar a l’inici del nou govern). 
D’aquesta manera, podem disposar de dos milions d’euros, provinents del 
romanent de crèdit que s’afegiran a les partides existents del pressupost del 2014 i 
aquelles corresponents que puguin venir del pressupost del 2015. Aquest pla de 
reactivació es sustenta en l’informe de la situació social del municipi, també reforça 
la necessitat d’aquest pla.  
El pla d’actuació 2014-15, s’estructurarà en diferents àmbits pel foment de 
l’ocupació i per la reactivació de l’activitat socio-econòmica. Les accions més 
rellevants es concreten, sobretot, en plans d’ocupació i execució de treballs, 
sobretot, mitjançant aquests mateixos plans d’ocupació, contractació directa, 
encomanes de gestió, convenis amb entitats sense ànim de lucre i contractes 
menors i negociats.   
Les diferents vies són fruit a la normativa que no ens donen les competències per 
gestionar-ho directament i, per tant, ha calgut fer-ho des d’altres vies d’execució 
com les descrites anteriorment. Tampoc, per normativa, es deixa augmentar el 
capítol 1, per la qual cosa, no es pot fer la contractació directa. 
Els diferents àmbits d’actuació que es plantegen, es donar sortida a les accions 
aprovades en el Consell Social Municipal; ajuts econòmics per la rehabilitació dels 
habitatges; actuacions a la via pública, jardineria, enllumenat, neteja, etc; convenis 
amb entitats sense ànim de lucre, com l’ADF, pels desbrossaments i la prevenció 
d’incendis; ajuts econòmics per la creació i el foment del patrimoni cultural; 
actuacions en equipaments: Casa de la Vila, Castell de Ribes, masia de Sant Pau, 
teatre de Les Roquetes, El Local de Ribes i casal d’avis de Les Roquetes. 
Proposen, per tant, l’aprovació d’aquest pla i la possibilitat d’iniciar els tràmits per 
portar a terme les accions que es designin.   
 
Bàrbara Scuderi (ICV-EUiA-E): en primer lloc, considera que aquesta proposta 
és una de les més importants que s’han portat a aprovació en els darrers mesos. 
Reconeix que és un pla que caldrà tenir un seguiment atent, per ser un pla general 
d’accions concretes, amb la intenció principal de crear ocupació al municipi, per tal 
de combatre l’atur. Remarca que ha estat gràcies a l’aprovació dels pressupostos. 
Confirma que el seu grup donarà suport, perquè consideren que s’han fet les coses 
com s’havia dit que es farien. Demana, això sí, que vagi creixent aquest pla. Es 
tracta d’un primer pas molt important. Destaca, doncs, que les dues línies existents 
són bàsiques, tenint per objectiu el d’activar tot el teixit social dintre del nostre 
municipi; i, posteriorment, amb les accions que es posen en marxa, posant pedra 
on no hi havia abans. Esperen resultats positius, doncs, per efectes directes, encara 
que hi hagi moltes dificultats (per exemple, la normativa va en contra). El més 
complicat serà la coordinació, la gestió i saber que es farà a l’endemà i que es farà 
allà on no es pugui arribar. Cal tenir aquest pla, com un element contínuament 
latent, d’estar alerta en altres àmbits on puguin sorgir necessitats. Saben que el 
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govern està alerta. Vol posar èmfasi, per això, en el sector de serveis, segons les 
mateixes dades que acompanyen els informes. També, incideix que recull àmbits no 
sempre considerats essencials, com cultura i educació, per exemple. Ens interessa 
compartir-ho amb tothom, amb la ciutadania. Cal vigilar, per això, que les 
expectatives no ens superin, cal anar de mica en mica i partit a partit. Cal anar per 
totes. Cal valorar les complicitats que agafarà l’ajuntament amb entitats, 
botigues... Cal entrar en un cicle de reciprocitat. En el pla ja queda reflectit: 
l’ajuntament ha de fer allò que necessita la seva població; i la societat ha de 
deixar-se ajudar. Pensa que tothom està en el mateix camí, i per tant, cal conviure. 
Aquest, afirma que és el punt més important desprès del darrer pressupost, en els 
darrers mesos o anys.  
 
Javier Rodríguez (PPC): llegint només el títol, no creu que hi hagi cap grup que 
pensi que aquest pla no és beneficiós pel municipi. De totes maneres, el govern 
torna a recordar la reducció del cost de l’estructura municipal, la reducció de l’IBI o 
de la taxa d’escombraries (encara que, recorda, que la primera opció dels membres 
de l’actual govern era la pujada, perquè estaven en contra de la taxa dels locals 
comercials. En quan a la creació del Consell Social Municipal i l’ampliació dels 
mecanismes de participació ciutadana, al seu grup li sembla correcte, sempre i 
quan no sigui com el tema de la vianalització. Respecte a l’eficiència dels serveis 
municipals, considera que està per veure. Sobre el tema del conveni col·lectiu, si 
tenen el recolzament de la majoria dels treballadors, diu que és lògic que ho 
recolzin. En sí mateix, es tracta d’un informe exhaustiu i de gran ajuda per conèixer 
la realitat del municipi. Aquests dos milions que aportarà l’ajuntament provenen del 
romanent corresponent, la qual cosa dóna a veure que les afirmacions de l’equip de 
govern sobre la mala salut econòmica de l’ajuntament són infundades i, a més a 
més, són mentida. Això sí, estan d’acord que aquests diners s’utilitzin per aquesta 
tipologia de qüestions. Recorda que la creació d’ocupació al municipi sempre ha 
estat una prioritat pel seu grup, per tant, reafirma el seu recolzament en aquest 
aspecte. Sobre el tema de via pública també ho han defensat sempre i ho recolzen. 
Respecte a les línies obertes d’acció, com són: promoure la contractació de 
persones del municipi en atur, promoure la contractació d’empreses del municipi, 
ajudar als autònoms, promoure la cessió de locals municipals a empreses i 
autònoms en règim de lloguer just, tot han estat propostes que, en un moment 
donat, les ha posat al damunt de la taula el seu grup.  
Desvinculant la introducció que es fa del pla d’acció, la qual considera, fins i tot, 
electoralista, aquest pla és absolutament aplicable, però el seu grup s’abstindrà per 
la nul·la participació i el poc interès que ha tingut el govern per tal que participin en 
ell. 
 
Abigail Garrido (PSC-PM): explica, en primer lloc, que farà algunes reflexions al 
respecte d’aquest pla. Respecte a les formes: no han tingut l’oportunitat de 
participar en l’elaboració d’aquest pla. No han tingut cap voluntat de consesuar res. 
Han fet servir el seu autoritarisme i, al cap i a la fi, la seva majoria absoluta. Li 
resulta curiós, que desprès de nou mesos al govern, se’ls hi hagi acudit ara, en 
aquests moments, i que fa ja un mes aprovats els romanents, aprovats per JGL, 
per urgència, per la qual cosa, el seu grup es va assabentar llegint l’acta 
corresponent. 48 hores desprès que els socialistes presentessin una proposta 
d’ocupació pel municipi, el govern surt a corre-cuita a presentar aquesta declaració 
d’intencions. Ni tan sols formava part de la convocatòria de la comissió informativa 
(la documentació no hi era). Han trigat 9 mesos en redactar aquest pla, però, tal i 
com diu el portaveu del grup popular, si se li treu la part de “que bien lo hacemos y 
que buenos que somos”, només hi ha dos fulls de propostes reals. No ha hagut cap 
tipus de participació, s’ha actuat “a lo Juan Palomo: yo me lo guiso, yo me lo 
como”. En definitiva, reitera que es tracta de males formes.     
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Respecte al contingut considera que els dos primers fulls, són propaganda. 
Considera que s’ho podien haver estalviat o ser més humils. Recorda que si existeix 
la possibilitat de fer un pla, és, exclusivament, perquè hi ha diners per poder fer-
ho. És perquè ha hagut una bona gestió, que no la van fer vostès. La gent això ho 
sap.  
La gran majoria de propostes, estan reflectides al seu “pla de xoc social i ocupació”, 
que quan estava el govern elaborant els pressupostos, el seu grup els hi va 
presentar i, a més, els hi va oferir treballar en un marc més ampli. Fins i tot, una 
de les propostes, el senyor Garriga, va haver de fer-la seva, en el marc de la 
comissió informativa (crear una cooperativa de treball per acabar l’escala de pisos 
públics). Demana, per tant, que tinguin la humilitat necessària i reconèixer la feina 
dels altres i la decència de comptar amb la resta de grups polítics. Troba a faltar 
coses importants: que es quedin amb els pisos públics, que ara estan tancats i que 
la gent té necessitat de vivenda, perquè ha perdut la seva (ara que hi ha diners) i 
que tinguin accés a lloguer social. No entenen que fan les vivendes tancades, amb 
alarma inclosa. Recorda que van afirmar, en el seu moment, que “cap casa sense 
gent, ni cap persona sense casa”, però no ho apliquen. 
Aquest pla tampoc reflecteix res relacionat amb les ajudes necessàries per fer 
possible l’obertura de les parades de la Sínia; ni de la rehabilitació dels habitatges 
de les persones dependents (la generalitat, ha reduït el 95% el pressupost destinat 
per això), respecte a la qual ja vam explicar que es tracta de qüestions tant 
elementals com canviar una banyera per un plat de dutxa; respecte a 
l’emprenedoria, sobre tot, de la gent jove; donar la possibilitat a la gent jove, per 
tal que adquireixi experiència laboral (fer-los estar a l’ajuntament).  
Comenta, doncs, que aquest pla que presenten, és, únicament, un pla d’intencions, 
perquè no ve acompanyat ni de memòries ni dels seus pressupostos corresponents, 
ni especificades les partides pressupostàries. No està reflectit ni quan ni a que es 
destinaran els recursos. No existeix tampoc cap informe tècnic que digui si és 
possible fer-se o no determinada acció. Ni informes de secretaria ni d’intervenció. 
Considera que és un autèntic “brindis al sol”. Es planteja, així mateix, que passaria 
si un grup com a Convergència i Unió, en el Parlament, presentés un document 
d’aquest tipus. Això no és seriós. Afirma que el govern és especialista en 
(contradient a la regidora senyora Scuderi quan diu “s’ha fet el que es va dir que es 
faria”) dir una cosa i fer una altra. Ho feien quan estaven a l’oposició i ho continuen 
fent ara al govern. A la primera pàgina d’aquest pla diuen “contractes menors i 
negociats amb empreses del municipi”. Ho considera encertat, però resulta que, 
com a exemple més recent, han adjudicat els treballs del programa de festa major 
a una empresa que no és del municipi (de Lleó), havent-hi una empresa del 
municipi que ho feia i, respecte la qual, els comerciants estaven contents. Per tant, 
contradiuen una de les línies fonamentals descrites en aquest pla. Això ho diuen els 
comerciants, a través de la carta que han presentat i de la qual van demanar que 
es fes arribar una còpia a tots els grups municipals del Consistori. Fa lectura de la 
carta concreta dels comerciants.   
Torna a reafirma que es diu una cosa, i es fa totalment el contrari, amb el fet de 
contractar una empresa de fora del municipi. Aquesta carta ens ha arribat pels 
comerciants, no a través del regidor corresponent ni de l’alcaldessa. En canvi, els 
comerciants ens han confirmat que en la darrera reunió amb el regidor, aquest els 
hi va assegurar que els grups de l’oposició tenien coneixement de la situació 
existent. Confirma que això no és veritat (li demana al regidor senyor Rius que la 
deixi acabar). Això és mentida. El seu grup no ha estat informat de tot aquest 
enrenou per part del govern. Tot això, definitivament, demostra que el govern no 
es de fiar: plantegen una cosa, i quan prenen decisions fan el contrari. Aquesta és 
una situació real, que els convida a no refiar-se del govern actual.  
Malgrat tot això, no faran com els membres del govern, que quan es trobaven a 
l’oposició ho votaven tot en contra, per sistema. El seu grup votarà afirmativament 
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a aquest pla de dues fulles, però dient que sí, no al govern, sinó al ciutadà i a la 
ciutadania, perquè els ciutadans esperen que vigilin al govern i el fiscalitzin en tot 
allò, sobretot, que diuen que faran o no fan. Aquesta és la feina del seu grup. 
Vigilaran molt de prop en que gasta el govern els diners. I si ho gasten en allò que 
diuen i es comprometen a fer.  
Diran que sí, doncs, però no tindran la seva confiança, a l’igual que la de molta 
gent, actualment.        
 
Joan Garriga (UM9-PA): explica que ell entén que davant del pla de reactivació 
municipal que presenta el govern, puguin haver molts posicionaments, encara que 
discutibles en molts casos. Acusar que és un “brindis al sol”, per part d’un grup que 
té un sentit patrimonial de les coses, per tal de veure qui diu primer les coses, 
sembla que li hagi de donar més dret que a un altre. Dir aquesta expressió de 
“brindis al sol”, un grup que va tenir en el calaix durant anys, el pla de la mesa 
anticrisi, té la seva “cosa”.  
Aquest pla, al contrari, va acompanyat d’una cosa més important que els 
pressupostos i les partides corresponents, que són les voluntats i els compromisos 
d’uns grups municipals que volen posar en marxa unes accions encaminades a 
provocar la reactivació del municipi. Encara que no s’ensortin al 100%, la voluntat 
de tirar-ho endavant, sí que és del 100%, cosa que el seu grup no va fer en cap 
moment amb la mesa anticrisi. Allò va ser una estafa política, com tantes que 
considera que van fer els socialistes quan estaven al govern (als ciutadans i a tot 
l’ajuntament). En cap moment, van tirar endavant cap proposta de la mesa 
anticrisi.  
En quan a vigilar els diners, considera que la llàstima és que no ho fessin abans, 
quan estaven al govern. A hores d’ara, no es sap on han anat a parar els 200.000 “i 
pico” euros de Garraf Promocions, ni tenen possibilitat de saber-ho.  
Li pregunta a la portaveu socialista a que es refereix quan demana “sensibilitat”. Un 
grup, el socialista, que quan estava al govern, cobrava desplaçaments entre Ribes i 
les Roquetes. Per part seva, és benvinguda aquesta vigilància que faran sobre els 
diners. Espera que les raons que donin, compleixin els objectius marcats per part 
del govern. Considera que el seu error, potser, va ser no vigilar a l’anterior equip 
de govern en què es gastaven els diners. Van ser incapaços de tirar endavant la 
governabilitat de l’ajuntament, estant-se dos anys parats, sense fer res. Sense 
pressupostos, no es pot tirar endavant les accions del govern (parla dels dos 
darrers anys, únicament).  
Li demana que facin tota la vigilància que vulguin i les propostes que considerin. 
Respecte a la humilitat que demana la portaveu socialista, li recorda que aquest pla 
és a proposta del govern municipal, no, únicament, del senyor Garriga. Els 
socialistes tenen aquest sentit patrimonial de la política.  
Respecte als comentaris expressats per part del regidor senyor Rodríguez, del Partit 
Popular, explica que, independentment, del redactat inicial, està d’acord amb ell. 
Destaca que li hagin dit que fa nou mesos que estan al govern, el grup municipal 
que ha estat 17 anys governant. El nou equip de govern, efectivament, ha trigat 
nou mesos per tal d’arribar a aquest document que es presenta en el dia d’avui. 
Sense la prèvia d’aprovació de pressupostos, d’arribar a acords amb altres 
formacions polítiques o de creació de taules de participació com el consell social, no 
hagués estat possible arribar a la confecció d’aquest pla. Reconeix que una de les 
dificultats que tindrà aquest pla, serà acomplir els tempos per acomplir-ho. 
Reconeix que s’han passat nou mesos fent coses. Diu que si de veritat hi ha algun 
punt de propaganda política en aquesta introducció, ho accepta i ho podrien arribar 
a modificar. Però el que no voldran modificar és el convenciment que tenen que si, 
amb antelació, no s’haguessin fet tot el seguit de coses que es relacionen en 
aquesta introducció, no hagués estat possible arribar fins aquí. Assumeix que 
suposa un compromís enorme el que adquireixen amb la ciutadania. Es tracta d’un 
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compromís polític, encara que alguns grups ho vulguin menysprear. De totes 
maneres, reconeix que falten detalls en aquest pla, perquè no tenien temps. L’han 
portat al Ple, per conèixer de primer mà les complicitats i les sinèrgies que podia 
produir amb la resta de grups municipals. Ho lamenta, però afirma que no donava 
temps de fer un pla de participació. Reconeix, a més, que van molt atrafegats, per 
tal de convocar més reunions. És urgent la posada en marxa d’aquest pla. És un pla 
obert (línies obertes). Es pot anar complementant. Utilitzant l’oportunitat política. 
No parteix, únicament, d’una bonança econòmica, perquè sinó, perquè no es va fer 
abans? Hi havia una incapacitat de govern important. És una oportunitat 
agosserada.               
 
Javier Rodríguez (PPC): vol fer una petita apreciació, perquè quan parla del PSC 
li mira a ell. Mai ha parlat dels nous mesos de govern. La meva consideració de la 
introducció és que és electoralista. Han fet una valoració exhaustiva del nucli del 
pla en sí. Tenen el mateix dret de criticar la introducció del pla, com qualsevol altre 
persona. Entén que està en el seu dret de demanar més participació i més 
reunions, per molt que sigui difícil concretar-les.  
 
Abigail Garrido (PSC-PM): li recorda al regidor senyor Garriga que li han votat a 
favor. Li diu que té un problema gran i que hauria de tranquilitzar-se. I escolti a la 
resta de grups, allò que li han de dir. Continuen pensant que és un “brindis al sol”, 
la qual cosa, segurament, es veurà amb l’explicació del proper punt de Ple, sobre 
una modificació de pressupost. No s’estableix cap partida. En quan a la 
transparència, no s’ho creuen ni ells (li recorda que respecte al punt següent de la 
modificació de pressupost no han rebut la documentació fins el mateix migdia de la 
celebració del Ple). Això no és transparència, no compleixen ni la legalitat i, per 
tant, li demana que no doni lliçons de res. Si haguessin tingut voluntat política, no 
haguessin estat dos anys sense pressupost (irònicament, li diu que la culpa de tot 
és d’ells i que l’actual govern es situa en un altre estadi, pel damunt del bé i del 
mal). Li recrimina que sempre treguin la “cantarella” de sempre, sobre Garraf 
Promocions, quan, també, formaven part i cobraven per les assistències.  
Li sembla molt bé que tinguin voluntats i compromisos, però no se’ls creuen, 
perquè a la primera de canvi, no fan allò amb el qual s’han compromès, com és el 
cas de la contractació de l’empresa per tal de confeccionar el programa de festa 
major. Malgrat tot això, han fet tot el contrari que feien ells quan estaven a 
l’oposició, perquè creuen que si, realment, es porta a terme serà beneficiós per la 
ciutadania de Sant Pere de Ribes. Ells no ho feien: era el no constant, ni en les 
formes (“no els hi tenim confiança i per això votarem que no”). Era una sortida 
fàcil, però de poca responsabilitat política. 
La responsabilitat es demostra tant a l’oposició com al govern. Li recorda que, 
pràcticament, el 90% de les propostes presentades en Sessió Plenària en els 
darrers temps, les han recolzades. Això és responsabilitat política. 
  
Josep Rius (CiU-ViA): confirma que es va fer una reunió, abans que arribés la 
carta dels comerciants, perquè van notar que havia un cert ambient. Afirma que es 
va explicar en el Ple, arran d’una pregunta de la senyora Scuderi, a la qual se li va 
contestar com havia anat tot el procés de contractació d’aquesta empresa (afirma 
que no és de León), que té una seu aquí. Afirma que no va dir en cap moment, en 
aquesta reunió, que les restes de forces polítiques del Ple ho sabessin. Va dir que 
ho sabien, perquè ja ho havien parlat, la resta de forces polítiques que conformen 
el govern. Li diu que si vol li passa l’acta de la reunió, perquè aixequen acta de 
totes les reunions que mantenen amb els compromisos que adquireixen. Tot això 
venia d’un procés negociat al qual es van presentar tres empreses i va guanyar qui 
millor oferta va presentar. A més a més, en aquesta reunió també es va adquirir el 
compromís de renegociar les taxes que s’estaven cobrant als comerciants (això 
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serà al setembre), perquè són els que subvencionen el programa de festa major, 
tant de Ribes com de Les Roquetes. Confirma que li passarà l’acta, la carta dels 
comerciants, també confirma que se li ha donat resposta, a l’igual que a la 
pregunta de la senyora Scuderi.      
 
Bàrbara Scuderi (ICV-EUiA-E): vol recordar que aquests tipus de plans, abans, 
no es podien discutir perquè no arribaven ni al Ple. Confirma que al seu grup li 
consta que aquest pla s’està treballant des del primer dia que es va començar a 
confeccionar el pressupost municipal, perquè l’objectiu del pressupost era aquest 
pla. Es va treballar, en el seu moment, amb la perspectiva d’aquest romanent i 
d’aquesta activació i que allò que no s’ha fet es pugui fer. 
 
Abigail Garrido (PSC-PM): li demana al regidor senyor Rius que li passi l’acta de 
la reunió als comerciants mateixos, perquè aquests no ho veuen així. Considera que 
ha donat massa explicacions, per una qüestió que és absolutament inexplicable.  
Desconeix si aquesta empresa té seu al municipi o a Barcelona o allà on sigui, però 
els comerciants afirmen que no és la mateixa empresa del municipi que ho venia 
fent darrerament. Aquesta és la realitat. Estarà encantada si li passa l’acta i la carta 
de resposta als comerciants, encara que no està tant, per no haver-se assabentat 
de tot aquest enrenou a través del govern o del propi regidor senyor Rius.  
Respecte a les afirmacions de la senyora Scuderi, s’alegra que el govern hagi parlat 
amb ella. En canvi, amb el seu grup, el qual va presentar propostes al respecte, 
ningú ha parlat. Al cap i a la fi, recorda que tenen majoria absoluta i el govern no té 
necessitat de parlar amb el seu grup. Li recorda que ella formava part del govern 
durant 6 anys, amb les mateixes persones, encara que sospita que està buscant 
arguments per poder dir que va sortir d’aquest govern perquè es feien les coses 
molt malament. En canvi no va haver la mateixa voluntat política a l’oposició que el 
seu grup demostra ara. Això sí, dient tot allò que pensen amb la voluntat de tirar 
endavant les propostes, però amb la crítica corresponent en les formes com es fan 
les coses. La participació no existeix amb el seu grup. Si la regidora senyora 
Scuderi es sent còmoda, doncs suposa que serà millor per ella, al cap i a la fi, el 
govern té la majoria absoluta que ella els hi dóna.   
 
Joan Garriga (UM9-PA): recorda que a Garraf Promocions, les vegades que s’han 
fet propostes de no cobrar per les assistències, s’han fet des del seu grup. 
Considera que amb el grup socialista parlen llenguatges polítics diferents. Creu que 
la responsabilitat política no està, únicament, en el vot, tal i com vol fer veure la 
regidora senyora Garrido. Així mateix, pensa que està enviant un missatge 
destructor sobre aquest pla de reactivació. Això és el que li molesta, perquè el pla 
no s’ho mereix. Li diu que encara que voti sí a les propostes presentades, el 
missatge que rep la ciutadania és un altre (això no és responsabilitat política i sí 
funambulisme polític). En compte d’exigir al govern l’acompliment d’aquest pla, 
envia un missatge destructiu, enviant “torpedos” a la línia de flotació de la 
governabilitat. Afirma que aquest és el seu objectiu. Li diu que voti allò que vulgui.  
El govern ha presentat una proposta i ella la destrossa d’entrada. A banda 
d’adquirir uns compromisos enormes, per part del govern, aquest pla ha suposat un 
treball enorme per part del personal de l’ajuntament, degut al fet que posar la 
maquinària de l’ajuntament en relació a uns objectius polítics és costós.  
Respecte a les paraules del regidor senyor Rodríguez, diu que accepta les seves 
paraules, inclòs la crítica electoralista que li fa. Ara mirarà a un lloc perdut, millor. 
 
Bàrbara Scuderi (ICV-EUiA-E): no li agrada que es diguin mentides en els Plens. 
En el seu moment, ja va oferir, el seu grup, la possibilitat de fer convenis amb 
entitats sense ànim de lucre per tal de gestionar els pisos públics i les escales. 
Abans no es deixaven portar les coses a debat. Torna a reiterar que podria 
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ensenyar uns mails on literalment se l’endega a “pasta fang” perquè estava 
preocupada per uns habitatges buits i tancats. Tot això són motius pels quals van 
trencar amb el govern anterior. Van malviure la discussió constant. Aquest govern 
actual es va comprometre amb tothom, en el passat Ple de l’estat del municipi. 
Recorda que no tenen res amagat. I, també, fa esment de l’expressió “dos no 
parlen, si un no vol”, referint-se que el PSC podia haver, també, trucat. A l’abril de 
2013, el seu grup li va presentar una sèrie de propostes al PSC i encara no ha 
obtingut resposta, quan governaven junts. Considera que és important el que s’està 
fent. Saben i coneixen el procediment. Li diu a la regidora senyora Garrido que ella 
ja sap com es fan les coses, si es volen fer. No s’està produint cap brindis. Cal 
fiscalitzar, també, en forma positiva. El diàleg es enviar les propostes al govern. 
Aquest és un compromís del Ple. Si continuen parlar d’aquesta forma des de les 
files socialistes, amenaça d’aixecar-se del Ple.     
 
Javier Rodríguez (PPC): respecte a la intervenció de la regidora senyora Scuderi, 
on afirma que l’objectiu del pressupost era aquest pla de reactivació, resulta, 
doncs, que els dos milions que posen ara en el pla, al pressupost es van quedar pel 
camí. Ell considera que l’objectiu principal del pressupost era tancar una etapa i bé 
que la van tancar. 
 
Abigail Garrido (PSC-PM): li retreu a la senyora regidora Scuderi que no tingués 
la mateixa lleialtat que té ara amb el nou govern, quan governava amb els 
socialistes. I, a més, que demani que la tinguin la resta de forces polítiques. 
Lamenta que no s’utilitzés la mateixa forma proactiva d’encarar els temes, tal i com 
es fa ara. El seu grup dirà les coses tal i com li sembla que les ha de dir i tantes 
vegades com considerin. Ells han fet propostes, i moltes. Li recorda que els pisos es 
van llogar mentre governaven. Li diu que s’aixequi si vol o que faci teatre (la 
senyora regidora Scuderi, s’aixeca de la sessió plenària, i s’asseu entre el públic... 
fins que finalitza la seva intervenció la senyora regidora Garrido). Reconeix que 
està cansada, i pensa que no toca, del victimisme que es fa respecte a les 
afirmacions que en fa el grup socialista. Finalment, afirma que fiscalitzaran les 
accions del govern, però amb una actitud diferent de no posar pals a les rodes.  
 
I sotmesa la proposta a votació el Ple de la Corporació acorda la seva aprovació per 
majoria de disset vots a favor del Partit dels Socialistes de Catalunya–Progrés 
Municipal, Unitat Municipal 9–Poble Actiu, Convergència i Unió–Veu i Acció i 
Iniciativa per Catalunya Verds–Esquerra Unida i Alternativa–Entesa, i tres vots 
d’abstenció del Partit Popular de Catalunya. 
 
6. Modificació de pressupost 
“En el pressupost de l’exercici 2014 aprovat per l’Ajuntament en Ple en sessió 
ordinària en data 25 de febrer de 2014 hi ha aplicacions pressupostàries que s’han 
de dotar de més consignació i nous projectes que s’han de dotar  
 
Vist l’informe emès per l’interventor acctal., d’aquest Ajuntament.  
 
Francesc Pérez Tenes, president de la Comissió Informativa de l’Àrea de Territori, 
Finances i Governació, presenta davant el Ple de la corporació el següent: 
 

DICTAMEN 
 
Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de pressupost núm. 14/2014 
 
El resum de la modificació és el següent: 
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ESTAT D’INGRESSOS: 
 
BAIXES  
Per anul·lacions 0,00 
TOTAL BAIXES 0,00 
 
ALTES  
Per Incorporació de RTDG 474.776,98 
TOTAL ALTES 474.776,98 
 
TOTAL MODIFICACIÓ ESTAT D’INGRESSOS   474.776,98 € 
 
ESTAT DE DESPESES: 
 
BAIXES  
Per anul·lacions 1.731.340,92 
TOTAL BAIXES 1.731.340,92 
 
ALTES  
Per Suplement de crèdit 318.000,00 
Per crèdit extraordinari 1.413.340,92 
Per incorporació de romanent 474.776,98 
TOTAL ALTES  2.206.117,90 
 
TOTAL MODIFICACIÓ ESTAT DE DESPESES   474.776,98 € 
 
Segon.- Que l’expedient es formalitza segons detall de l’Annex I. 
 
Tercer,- Aprovar el Canvi de Finançament segons detall l’Annex II 
 
Quart.- I aprovat pel Ple, exposar al públic previ anunci al BOP per termini de 
quinze dies,  durant els quals els interessats podran fer les seves reclamacions, 
considerant-lo definitivament aprovat si no es presentessin reclamacions. 
 
Sant Pere de Ribes, 6 de juny de 2014 
 
El president de la Comissió Informativa de l’Àrea de Territori, Finances i 
Governació, 
 
Francesc Pérez Tenes” 
 
Lluís Giralt (CiU-ViA): explica que aquesta proposta de modificació de pressupost 
va molt lligada al punt anterior, en la qual destaca la creació d’una reserva 
econòmica important per tal de fer front al pla de reactivació municipal aprovat 
anteriorment i que ha estat possible gràcies a l’aplicació dels romanents. Cal dir 
que s’inicia en el tancament de l’exercici 2013 i el moment en el calendari de 
l’aplicació dels romanents és ara. Es tracta d’uns romanents de Tresoreria de 
despesa general de 14 milions, però segons les lleis actuals, molt condicionat i on 
prima fer front en primera instància la devolució d’endeutament i, per tant, és molt 
complicat justificar la inversió a partir d’aquest romanent. Es troba, també, el 
romanent de crèdit que va lligat a projectes no realitzats o projectes que es van fer 
però han tingut sobrant de diners. O, inclòs, a reserves que es fan fer amb la 
possibilitat que no es rebés alguna subvenció o que algun procés judicial anés en 
contra i, per això, es fan reserves de romanent de crèdit. Tot això s’ha treballat 
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intensa i ràpidament, per tal de fer possible la generació de la continuïtat del 
pressupost, i així poder aplicar la política d’inversions d’aquest govern i així poder 
centrar-se més en aquest pla respecte a aquest romanent. 
Les modificacions que passen són relacionades, també, amb: fer pagaments que es 
troben discussió (per exemple, la part meritada de la paga extra de l’any 2012); 
iniciar tot el tema d’endeutament (per exemple, Sorea); una part d’inversions en 
informàtica; temes de partides de serveis socials petites; i en quan al pla de 
reactivació, s’han concretat partides que s’ha vist que era necessari dotar-les en 
aquest Ple. Aquest ha estat el motiu pel qual ha hagut endarreriment en el 
lliurament de la documentació definitiva (la informació es va començar a donar en 
la comissió informativa corresponent). Ja es va dir que es treballaria en algunes 
partides concretes. Reconeix, de totes maneres, que no els hi agrada treballar així, 
però aquestes partides estan relacionades, per exemple, amb el tema de la neteja 
de boscos per part dels ADF (tasca estacional). A la Junta de Portaveus ja es va dir 
que hi hauria aquestes partides concretes. Considera que està absolutament 
justificat el fet d’haver treballar així, doncs. Finalment, aquest pla de reactivació 
tindrà un import de 1.300.000 euros, amb les seves partides corresponents.  
Recorda, per altra banda, que continuen treballant per tal d’anar afinant en 
diverses partides per una qüestió de bona gestió i per finalitzar accions que ja 
estaven en el romanent. 
Considera que és una bona situació, gràcies al treball intens del govern i de la bona 
feina dels tècnics de l’ajuntament. És un pla amb unes idees clares i amb uns 
objectius difícils d’agafar, però és així com s’ha de fer en benefici del ciutadà. 
Aquest és el primer pas i generarà una sèrie de feines que aniran passant per 
aquest Ple. Així mateix, s’anirà informant d’aquestes accions a la població 
convenientment. 
Finalment, assegura que desitjaria el recolzament dels diferents grups municipals 
per tal de tirar endavant aquest pla. 
 
Javier Rodríguez (PPC): en primer lloc, fa esment del retard que ha sofert 
l’arribada de la documentació. Li diu al regidor senyor Giralt que si a ell no li agrada 
treballar així, pot imaginar-se el poc que li agrada a ell, també, des de l’oposició 
(havent arribat, l’informe d’intervenció, a les 13 hores). Considera que el gruix de 
les altes en aquesta modificació de pressupost ve donat, bàsicament, per la 
necessitat de donar suport al pla de reactivació. Considera que és una proposta 
d’alt contingut polític formulada, únicament, des del govern, respecte la qual no 
han pogut, com a grup, ni discutir, ni treballar, ni parlar, de tot el que s’ha fet. 
Confirma que el seu grup s’abstindrà, bàsicament, per la manca de contactes i de 
participació i, també, ara de documentació. 
 
Francisco Perona (PSC-PM): fa referència, a l’igual que el mateix regidor senyor 
Giralt, a les formes. Divendres, quan es va fer la convocatòria de la informativa, la 
documentació era inexistent. A la sessió informativa, ens va repartir una fotocòpia 
amb les partides, i va demanar que es fes extensible a la resta de regidors. Es va 
comprometre el senyor regidor Giralt, però això no va passar mai. A la junta de 
portaveus, va haver una nova fulla amb noves incorporacions, suposant que era la 
definitiva i que, també, es faria extensible a la resta de regidors. A la convocatòria 
de Ple, la documentació tornava a ser inexistent. En el dia del Ple, tot just, a la 1 
del migdia els hi ha arribat la informació, on s’ha produït alguna modificació més. 
Això comporta que es trobin en una indefensió manifesta. No saben, finalment, si 
tot aquest desgavell amb la documentació és producte del guirigall que tenen al 
govern o perquè volen aprofitar per colar alguna cosa. Recorda que ja va passar fa 
uns mesos, amb un informe que van canviar de data. No és tan complicat. El seu 
grup, afirma que s’ha compromès a posar els interessos dels ciutadans per damunt 
de tot. Confirma que no faran una oposició de bloqueig, tal i com van fer ells quan 
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estaven a l’oposició. Votaran afirmativament totes aquelles propostes que tinguin 
interessos pels ciutadans. Aquest és el compromís del seu grup. També s’agrairia 
una mica de respecte. Avui mateix, diu, amb tot el “cambalache” que ha hagut, 
faran una abstenció en positiu, tal i com està de moda ara, perquè creuen que 
aquest nou expedient, com d’altres que vindran, repararà el pressupost que van 
aprovar el passat mes de febrer, perquè ja es va veure que era, segurament, un 
pressupost de dretes, però no estava a l’alçada de les demandes socials del 
municipi. 
 
Bàrbara Scuderi (ICV-EUiA-E): explica que malgrat les abstencions que es 
produiran en la votació d’aquesta proposta, a raó dels dubtes que provoca aquests 
documents i tot el procés, al seu grup reconeix que li tocarà votar “sí, sí”. En 
referència a tot allò dit fins ara, espera que no sigui la darrera modificació i així 
poder resposta a tots aquells canvis que es puguin anar produint, com li passa a 
tothom, on poden haver canvis de la nit al dia. 
 
José Asín (PPC): li recorda al senyor regidor Perona que ell no sap si aquest 
pressupost va ser de dretes o d’esquerres, però recorda que el seu grup no el va 
votar a favor.     
 
Lluís Giralt (CiU-ViA): si volen barreja les coses... Ja va explicar ratlla per ratlla 
la fotocòpia que van repartir a la informativa. Reconeix que cal millorar les formes. 
Diu que ja ho van sospesar, en el seu moment, i es van preguntar si ho feien bé o 
ho feien una mica malament. És va explicar alta per alta, partida per partida. La 
voluntat era deixa les coses clares. La informació ha arribat com ha arribat, perquè 
han hagut baixes de treballadors del departament on al final arriba tota aquesta 
documentació i, encara no s’han substituït. Es va curt de mans. Hi ha temes que 
donen l’oportunitat per tal de donar sortida a les coses. Fer un pla de reactivació i 
començar a treballar en el mes de novembre, no té sentit. La situació es millorarà i 
si s’ha fet alguna cosa malament, afirma, que es canviarà. 
El que no cal, li diu al senyor regidor Perona, és parlar de “cambalaches” i de fer 
colar alguna cosa. Considera que no cal dir-ho i li recrimina que el seu grup ja ho 
ha deixat caure en alguna altra ocasió. Estan parlant de diners públics i tot porta el 
seu recorregut: informes, aprovació per part de l’òrgan corresponent. Pensa que 
això no fa bé a ningú. Reconeix que la documentació no ha arribat en el seu 
moment, però la seva intenció és que vagi millorant.  
 
Abigail Garrido (PSC-PM): li diu al senyor Giralt que no té cap excusa perquè 
falti la documentació en un punt de l’ordre del dia. Si aquest és el cas, considera 
que hauria de retirar el punt. S’escuda en les necessitats del ciutadà, però no té 
raó. Hauria d’organitzar-se millor i fer la feina millor. Afirma que així no anem bé. 
Recorda que el seu grup ha presentat instàncies a l’ajuntament i el govern no ha 
donat resposta després de mesos, quan tenen cinc dies. Li informa que per totes 
aquestes situacions aniran al Síndic de Greuges per posar-ho en coneixement. Creu 
que no se’ls hi pot demanar bona voluntat quan les coses no es fan bé des del 
govern. Quan un punt de l’ordre del dia no té cap documentació, el seu grup hauria 
de votar en contra o demanar la seva retirada. Només faltaria que a les comissions 
informatives no hagués explicat com a mínim. Li recorda que té unes 
responsabilitats que ha de complir. No si val posar excuses. El seu grup no pot 
prendre decisions com caldria sense tenir tota la informació. El fet que amagui o no 
amagui res, ja és una qüestió de creure-se’l o no, però no tenen la documentació 
per confirmar-ho. Els membres del seu grup no tenen dedicació exclusiva per tal de 
mirar-se la documentació, tal i com sí té el senyor regidor Giralt. Quan estaven a 
l’oposició demanaven que la documentació arribés a prou temps, perquè sinó no 
tenien temps de mirar-se-la. Li demana, per tant, al govern que ho faci bé i que no 
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busqui excuses. Que ho accepti. El tema dels ADF’s, li recorda que no és una 
qüestió d’aquest any, sinó que cada any és el mateix, cada estiu. A més, si els 
romanents de Tresoreria fa més d’un mes que els tenen aprovats, han tingut prou 
temps de treballar i solucionar-ho abans. En canvi, li retreu que ho hagin deixat per 
última hora. Li recorda que qui està al govern té la responsabilitat que la 
maquinària i els treballadors de l’ajuntament funcionin. Només tenen excuses de 
mal pagadors. 
Considera, de nou, que és una vergonya que una modificació de pressupost 
d’aquest calibre no sigui retirada. Torna a recordar-li que el seu grup, davant 
d’aquest incompliment reiterat, respecte al tema del lliurament de la documentació 
i de les no respostes a les instàncies presentades, farà valdrà els seus drets davant 
d’allò que la llei els empara, i poder fer la seva feina. 
 
Tomàs Carandell (UM9-PA): explica que davant el menyspreu considerable dels 
temes que es porten a Ple per la seva aprovació, tot reconeixent que, evidentment, 
en quan al lliurament de la documentació és millorable i no és acceptable rebre-la a 
hores del Ple, li diu que a la senyora regidora Garrido que si es vol creure les 
explicacions del govern ho faci i sinó que no ho faci. 
De totes maneres, destaca que el grup socialista té per costum basar-se en tres 
“leiv-motiv” que repeteixen com “mantras” (en el punt número 6 del Ple, recorda, 
que ja han sortit els tres), en comparació amb tot el temps que van estar 
governant: el tema del guirigall; fer veure qui ha interessos en amagar les coses; i 
en quan a la llibertat d’expressió. Respecte al guirigall, cal dir que s’ha posat una 
nova organització i enfocar-la a uns objectius determinats suposa un esforç, i nou 
mesos, encara, és molt poc. Això s’ha d’anar corregint. O, també, quan diuen que 
parlen diferents regidors o participen en comissions, pel govern això és important, 
a diferència de l’anterior alcalde, que només parlava ell, la senyora regidora Garrido 
li deia que sí i la resta feien de “palmeros”. Això és ara diferent. En referència a 
l’ocultació de la informació, també hi ha diferències. Abans es van passar dos anys 
sense “fotre” absolutament res i, per això, no tenien problemes amb l’embús de la 
gestió de la informació (mai es va haver de fiscalitzar un pressupost, perquè no es 
va arribar a presentar mai). Finalment, en quan a la llibertat d’expressió, no ho 
torni a repetir, perquè entre les seves dues primeres intervencions ha parlat 
gairebé mitja hora (suposa que ha d’estar assessorada per algun coaching per tal 
de saber com intervenir en política). Això, no permet centrant-se en la proposta 
que es presenta. Demana que deixi d’intentar generar dubtes sobre l’acció del 
govern, la qual no és correspon amb la realitat.           
 
Lluís Giralt (CiU-ViA): li demana que quan vagi al Síndic de Greuges li digui que 
el tècnic econòmic de l’ajuntament la va estar esperant dues vegades i no es va 
presentar. Això vol dir que ells també fan esforços i no són correspostos.  
 
Abigail Garrido (PSC-PM): agreix al senyor regidor Carandell que hagi explicat 
durant molta estona, una cosa que per ells es evident. Estan convençuts, encara 
més, pels arguments que dóna el govern. Els arguments que dóna el seu grup és 
causat pels motius que ho provoquen, per part del govern. Que utilitzi tanta estona 
a explicar allò que pensa que fa el grup municipal socialista vol dir que està molt 
preocupat. Gràcies per la seva intervenció, li repeteix. 
En quan al comentari del senyor regidor Giralt, li recorda que només va ser una 
vegada que no va poder quedar amb el tècnic corresponent i va enviar un mail 
perquè tenia un problema personal. 
 
I sotmesa la proposta a votació el Ple de la Corporació acorda la seva aprovació per 
majoria d’onze vots a favor d’Unitat Municipal 9–Poble Actiu, Convergència i Unió–
Veu i Acció i Iniciativa per Catalunya Verds–Esquerra Unida i Alternativa–Entesa, i 
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nou vots d’abstenció del Partit dels Socialistes de Catalunya–Progrés Municipal i 
Partit Popular de Catalunya. 
 
7. Estatuts de la Mancomunitat Penedès – Garraf 
“Francecs Pérez Tenes, President de la Comissió Informativa de Territori, finances i 
Governació, a proposta de l’Alcaldia, presenta al Ple de la Corporació el següent, 
 
DICTAMEN. 
 
MODIFICACIÓ DEL PREÀMBUL I L’ARTICLE 4 DELS ESTATUTS DE LA 
MANCOMUNITAT INTERMUNICIPAL PENEDÈS-GARRAF. 
 
Atès que el Ple de la Mancomunitat Intermunicipal del Penedès i Garraf, en sessió 
celebrada el dia 6 de març de 2014 va adoptar l’acord de modificació del preàmbul i 
l’article 4 dels seus estatuts, així com del text consolidat dels mateixos, per tal 
d’adaptar-los als canvis legislatius sobrevinguts amb l’aprovació de la Llei 27/2013, 
de 27 de gener, de racionalització i sostenibilitat de l’administració local, que varen 
quedar redactats de la següent manera:  

“PREÀMBUL 
La Llei 7/85, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local, al seu article 
3.2 c) estableix que les Mancomunitat de Municipis gaudeixen de la condició 
d’Entitats Locals. 
 
L’article 44 del mateix text legal reconeix als municipis  el dret d’associar-se 
amb d’altres en mancomunitats per a l’execució en comú d’obres i serveis 
públics necessaris per a l’exercici de les seves competències. 
 
El text refós, aprovat per Reial Decret Legislatiu 781/86, de 18 d’abril, preveu al 
seu article 35 i següents els requisits que s’estableixen per a la constitució de 
mancomunitats. 
 
És per això que, d’acord amb la legislació vigent, es fixen els següents 
Estatuts:” 
 
“Article 4. Finalitats.- 
 
Les finalitats pròpies de la Mancomunitat són: 
 
a) L’objecte i competències de la Mancomunitat serà la de prestar els serveis i 
fer les obres que li deleguin els Municipis membres per ser de la seva 
competència, i entre altres els següents: 
 
-  Gestió dels residus sòlids urbans. 
-  Abastiment d’aigua potable. 
-       Evacuació i tractament d’aigües residuals, laboratori d’aigües i     

Seguretat Alimentària Municipal. 
-  Servei d’Iniciatives Econòmiques. 
-  Atenció i seguiment de les drogodependències. 
 
b)  Altres facultats o activitats concretes que es puguin encomanar a la 
Mancomunitat per altres Administracions amb transferència de la competència o 
sense.” 
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Vistos els informes de la Secretaria General i la Intervenció Municipal, que 
consideren que la modificació d’estatuts proposada s’ajusta a normativa.  
 
Fonaments de dret  
 
Article 44 i 47 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de bases del règim local, que estableix 
que correspon al Ple de cadascun dels ajuntaments mancomunats l’aprovació dels 
estatuts i les seves modificacions, per majoria absoluta.  
 
Article 120 i 114 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, que estableix que els 
Estatuts s’han d’aprovar per Ple dels ajuntaments mancomunats, per majoria 
absoluta. 
 
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció de l’acord següent: 
 
ACORD 
 
“PRIMER. Aprovar el projecte de modificació del preàmbul i article 4 dels Estatuts 
de la Mancomunitat Intermunicipal Penedès i Garraf, que quedaran redactats de la 
següent forma: 

“PREÀMBUL 
La Llei 7/85, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local, al seu article 
3.2 c) estableix que les Mancomunitat de Municipis gaudeixen de la condició 
d’Entitats Locals. 
 
L’article 44 del mateix text legal reconeix als municipis  el dret d’associar-se 
amb d’altres en mancomunitats per a l’execució en comú d’obres i serveis 
públics necessaris per a l’exercici de les seves competències. 
 
El text refós, aprovat per Reial Decret Legislatiu 781/86, de 18 d’abril, preveu al 
seu article 35 i següents els requisits que s’estableixen per a la constitució de 
mancomunitats. 
 
És per això que, d’acord amb la legislació vigent, es fixen els següents 
Estatuts:” 
 
“Article 4. Finalitats.- 
 
Les finalitats pròpies de la Mancomunitat són: 
 
a)  L’objecte i competències de la Mancomunitat serà la de prestar els serveis i 
fer les obres que li deleguin els Municipis membres per ser de la seva 
competència, i entre altres els següents: 
 
-  Gestió dels residus sòlids urbans. 
-  Abastiment d’aigua potable. 
-       Evacuació i tractament d’aigües residuals, laboratori d’aigües i     

Seguretat Alimentària Municipal. 
-  Servei d’Iniciatives Econòmiques. 
-  Atenció i seguiment de les drogodependències. 
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b) Altres facultats o activitats concretes que es puguin encomanar a la 
Mancomunitat per altres Administracions amb transferència de la competència o 
sense.” 

 
SEGON. Aprovar el text consolidat dels Estatuts de la Mancomunitat Intermunicipal 
Penedès i Garraf que figura com a document annex 1.  
 
TERCER. Requerir a la Mancomunitat per a que iniciïn les actuacions administratives 
oportunes per a la modificació de l’article 17, en el sentit assenyalat pels informes 
conjunts de la secretaria general i la intervenció municipal de 21 de març i 12 de 
maig de 2014 per tal que aquest precepte s’adeqüin al que estableix el Reial Decret 
1732/1994 de 29 de juliol, de provisió de llocs de treball d’Administració local 
reservats a funcionaris amb habilitació de caràcter nacional i demés legislació 
concordant.  
 
QUART. Remetre una certificació d’aquest acord a la Mancomunitat Intermunicipal 
Penedès i Garraf.” 
 
No obstant això, el Ple de l’Ajuntament adoptarà l’acord que cregui més adient. 
 
Sant Pere de Ribes, 6 de maig de 2014. 
 
EL PRESIDENT DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA.” 
 
Anna Gabaldà (alcaldessa): explica que tal i com ha comentat la senyora 
Secretària en la lectura de la proposta, a raó de la modificació de la llei 
corresponent fa que hagin de modificar-ho, també, a nivell local. Ja es van 
modificar en la mateixa Mancomunitat. 
 
Abigail Garrido (PSC-PM): confirma que no veuen clar aquest punt, perquè 
segons l’informe d’Intervenció, no s’han seguit els procediments legalment 
establerts, ni les publicacions corresponents. Ni la sol·licitud d’informes preceptius. 
Els agradaria claredat per si tot això tindrà afectació en el procediment (l’alcaldessa 
li diu que ha estat per manca de temps). La regidora insisteix que no s’ha seguit el 
procediment i si això pot tenir conseqüències (l’alcaldessa li diu que això no té 
conseqüències, malgrat que la intervenció ha reflectit que no s’ha seguit el 
procediment, però, de totes maneres, així es va acordar en el marc de la 
Mancomunitat). Qüestiona si això que diu l’alcaldessa, a nivell tècnic, és així 
(aquesta li confirma que sí i li diu que ja li faran arribar més documentació 
relacionada tal i com aquesta aprovació no comportarà més enrenou). L’interventor 
accidental aclareix que el que està informat a l’expedient és que ha estat la 
Mancomunitat la que no ha seguit el procediment de forma correcta (desconeix, 
sincerament, quines conseqüències pot tenir tot això, perquè no ho han acreditat. 
Pregunta a la senyora regidora Garrido si queda satisfeta). La regidora torna a 
demanar si l’aprovació d’aquesta proposta pot tenir conseqüències. L’alcaldessa 
reitera que independentment que la Mancomunitat hagi seguit o no el procediment 
correctament, això no altera que l’ajuntament pugui aprovar la seva proposta. 
L’interventor només fa referència, al seu informe, del que va passar al Ple de la 
Mancomunitat. 
 
I sotmesa la proposta a votació el Ple de la Corporació acorda la seva aprovació per 
majoria de catorze vots a favor d’Unitat Municipal 9–Poble Actiu, Convergència i 
Unió–Veu i Acció, Iniciativa per Catalunya Verds–Esquerra Unida i Alternativa–
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Entesa i Partit Popular de Catalunya, i sis vots d’abstenció del Partit dels Socialistes 
de Catalunya–Progrés Municipal. 
 
8. Aprovació de l’adhesió a l’Associació de Propietaris Forestals del Garraf 
“Francesc Pérez i Tenes, President de la Comissió Informativa de les l’Àrees de 
Territori, Finances i Governació, a proposta del President de l’Àrea de Territori, Sr. 
Joan Garriga i Quadres, presento al Ple de la Corporació el següent 
 
DICTAMEN: 
 
En data 11 de desembre de 2012, diferents propietaris forestals del Massís del 
Garraf es reuneixen a la seu de l’Agència de Desenvolupament Econòmic del Garraf 
(NODE Garraf), entre ells, el nostre Ajuntament. 
 
Després d’analitzar i valorar la conveniència de disposar d’algun instrument 
col·lectiu per a una millor gestió de les propietats forestals al Massís del Garraf, 
acorden constituir l’entitat “Associació de Propietaris Forestals del Massís del 
Garraf”, aproven els seus Estatuts, escullen la Junta Directiva i aproven les línies de 
treball i quotes socials. 
 
El tècnic de la Regidoria, JRM, ha emès informe en què valora positivament la 
incorporació a l’Associació de Propietaris Forestals del Massís del Garraf, ja que 
possibilita i facilita la gestió forestal sostenible dels boscos del Garraf, i per tant, 
dels boscos del municipi, i especialment, els de propietat d’aquest Ajuntament.  
 
D’acord amb la proposta provisional realitzada per la Junta Directiva sobre el 
pagament de les quotes socials, el nostre Ajuntament hauria de pagar 281,50€ 
anuals, corresponents a 50,00€ com a quota fixa i 1,00€ per Ha., tenint en compte 
que aquest Ajuntament disposa de 231,5Ha., segons informe emès per la tècnica 
de Gestió del Sòl, la Sra. NGB. 
 
De conformitat amb els antecedents, proposo al Ple de la Corporació l’adopció dels 
següents acords: 
  
1r.- Aprovar l’adhesió i realització de tots els tràmits per adherir-se a l’Associació 
de Propietaris Forestals del Massís del Garraf. 
 
2n.- Aprovar els Estatuts de l’associació de Propietaris forestals del Massís del 
Garraf  
 
3r.- Designar al President de l’Àrea de Territori, Sr. Joan Garriga i Quadres, com a 
representant d’aquest Ajuntament davant l’Associació de Propietaris Forestals del 
Massís del Garraf. 
 
4r.- Aprovar una Autorització de despesa, fins l’aprovació de la quota definitiva, per 
un import de 281,50€, per fer front a l’aportació de l’Ajuntament durant l’exercici 
2014, amb càrrec a la partida pressupostària 32500.172.48903 (Aportació 
Associació Propietaris Forestals). 
 
5è.- Notificar els presents acords als interessats. 
 
No obstant, el Ple de la Corporació, amb el seu superior criteri, adoptarà els acords 
que estimi més oportuns. 
 
Sant Pere de Ribes, 23 de maig de 2014  
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El President de la Comissió Informativa 
Francesc Pérez Tenes” 
 
Surten de la Sala de Plens, el regidor senyor Javier Rodríguez del Partit Popular de 
Catalunya (PPC) i el regidor senyor Josep Rius de Convergència i Unió-Veu i Acció 
(CiU-ViA).  
 
Joan Garriga (UM9-PA): explica que es tracta del fet que va passar al mes de 
desembre de 2012, quan en el sí del NODE es va proposar la creació d’una 
Associació de Propietaris Forestals del Garraf, sent la primera vegada que es té una 
visió comarcal de com s’ha de gestionar la massa forestal i els boscos. És una 
associació sense ànim de lucre que practica una gestió sostenible. Cal recordar que 
l’ajuntament de Sant Pere de Ribes és propietari d’unes 250 hectàrees. Considera 
que és positiu està adherit a aquesta associació, degut al fet que aquesta gestió 
sostenible permet prevenir incendis i aprofitar, alhora, la massa forestal (biomassa) 
i crear una cultura forestal sostenible. La primera obligació que suposa és el 
pagament de la quota (200 i pico euros). 
 
I sotmesa la proposta a votació, el Ple de la Corporació acorda la seva aprovació pel 
vot unànime de tots els membres presents, de la Corporació, a aquesta Sessió 
Plenària. 
 
9. Aprovació requisits per passar de lloc de treball júnior o base a sènior 
“Francesc Pérez i Tenes, president de la Comissió Informativa de Territori, Finances 
i Governació, a petició de la Regidora de Recursos Humans Maria Isabel Lucas i 
Moreno,  presenta al Ple de la Corporació el següent: 
 
DICTAMEN, 
 
Vist que en data 4 de març es va signar entre els Representants del Treballadors i 
l’Ajuntament l’acord referent a la modificació dels requisits necessaris per passar 
d’un lloc de treball júnior o base al de sènior. 
  
Vist que la signatura d’aquest acord suposa l’increment de la retribució dels 
possibles treballadors afectats, l’òrgan competent per a l’aprovació dels referits 
acords és el Ple de la Corporació. 
 
Vist l’informe del Director de Règim Intern on s’informa de l’Acord signat amb la 
representació dels treballadors. 
 
Vist l’informe de Secretaria núm. 128/2014. 
 
Vist l’informe d’Intervenció. 
 
Per tot això, proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents acords, 
 
Proposo al Ple de la Corporació, que adopti el següent acord, 
 
1er. Aprovar l’Acord de data 4 de març que es va signar entre els Representants del 
Treballadors i l’Ajuntament dels requisits necessaris per passar d’un lloc de treball 
júnior o base al de sènior. 
 
No obstant això, el Ple de la Corporació amb el seu superior criteri adoptarà l’acord 
que cregui més adient, 
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Francesc Pérez i Tenes  
President Comissió Informativa 
Sant Pere de Ribes, 27 de maig de 2014” 
 
Entren a la Sala de Plens, el regidor senyor Javier Rodríguez del Partit Popular de 
Catalunya (PPC) i el regidor senyor Josep Rius de Convergència i Unió-Veu i Acció 
(CiU-ViA). 
 
Surt de la Sala de Plens, la regidora senyora Guadalupe Nogales del Partit Popular 
de Catalunya (PPC).  
 
Lluís Giralt (CiU-ViA): explica que es tracta d’aprovar un acord al qual va arribar 
el govern amb els representants sindicals. Es van trobar que es partia de tres 
requisits per passar de júnior a sènior: tenir la plaça en propietat; portar tres anys 
en un lloc base o júnior; i, un informe favorable del seu responsable més directe. 
Degut a que la llei no permet el tema de les convocatòries i de les ampliacions de 
plantilla, estava portant a tenir problemes a treballadors que portaven més de 3 ó 4 
anys al lloc de treball i no havien tingut opció de presentar-se a cap convocatòria. I, 
també, es canvia el fet de tres anys a un any. En canvi, l’informe del cap de 
departament sí que es manté. A partir del 2015, les parts es comprometen a 
eliminar els llocs de treball.  
Finalment, comenta que ho porten a Ple com a part final de l’acord pres amb els 
sindicats. 
 
Abigail Garrido (PSC-PM): comenta que troben a faltar l’informe d’intervenció, ni 
expliquen la repercussió econòmica a capítol 1 amb aquest canvi de criteri, ni 
quantes persones estan en situació de júnior, actualment, i, per tant, serien 
susceptibles de percebre aquesta diferència econòmica. A més, si estan d’acord per 
eliminar-ho l’any 2015, pregunta perquè no ho han fet ara. També, comenta, que a 
l’informe de secretaria, diu que per llei ha d’haver lloc base i lloc sènior. Vol saber 
com es pensa gestionar tot això a partir de l’any 2015.     
 
Lluís Giralt (CiU-ViA): en aquest moment, no hi ha ningú en situació de júnior. 
Aquestes persones que se’ls exigeix la plaça en propietat, ara no serà així perquè 
no es demana. A més, no hi ha deficiències pressupostàries (no hi ha afectació 
econòmica). No s’ha acordat que sigui aquest any, tot just per tal de revisar la 
normativa lligada a tots aquests llocs. La normativa s’allunya bastant, de totes 
maneres, del que hi havia fins ara.  
 
Javier Rodríguez (PPC): recorda que sempre han defensat que en els acords 
entre el govern i els representants dels treballadors no s’hi posaran. 
Cal destacar, de totes maneres, que a l’informe de Secretaria es fan unes reflexions 
importants. Comenta que aquesta tipologia de catalogació de júniors i sèniors no es 
recull en cap normativa d’administració i que aquesta classificació no s’ha basat en 
cap criteri aprovat pel Ple, provocant que, en alguns casos, aquests trasllats s’han 
fet de forma indiscriminada. Considera, a més, que a l’RLT hi ha una confusió de 
concepte entre lloc de treball base i júnior. Confirma que recolzaran, igualment, la 
proposta. 
 
Lluís Giralt (CiU-ViA): recorda que en el pressupost aprovat ja es va tenir en 
compte i es va la correcció oportuna, per tal que aquestes persones que passin de 
júnior a sènior puguin gaudir de l’increment econòmica que pertoqui. El que es fa 
ara, és portar a aprovació la proposta al Ple com a òrgan decisori perquè això sigui 
possible. Explica que en la seva anterior intervenció s’havia confós dient que no hi 
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havia ningú. Efectivament, sí que hi ha gent en aquesta situació i el que es pretén 
es regular-ho (el pressupost, per tant, queda clar que ja tenia en compte aquest 
canvi que passaria). 
 
Abigail Garrido (PSC-PM): demanen saber, doncs, quantes persones es troben 
en aquesta situació i quants diners representa això. 
 
Lluís Giralt (CiU-ViA): explica que es tracta de 4 persones i totes elles porten 
més de 3 anys, inclòs més de 5 anys. És, per això, que van considerar oportú de 
pactar aquesta situació. 
 
Abigail Garrido (PSC-PM): confirma que el seu vot serà, també, afirmatiu, 
desprès d’haver rebut la informació que són 4 persones les que es troben en 
aquesta situació i que la contraprestació econòmica ja està reflectida al capítol 1. 
 
I sotmesa la proposta a votació, el Ple de la Corporació acorda la seva aprovació pel 
vot unànime de tots els membres presents, de la Corporació, a aquesta Sessió 
Plenària. 
 
Entra a la Sala de Plens, la regidora senyora Guadalupe Nogales del Partit Popular 
de Catalunya (PPC).  
 
10. Aprovació modificacions per l’equiparació entre fills propis i fills de 

parella 
“Francesc Pérez i Tenes, president de la Comissió Informativa de Territori, Finances 
i Governació, a petició de la Regidora de Recursos Humans Maria Isabel Lucas i 
Moreno,  presenta al Ple de la Corporació el següent: 
 
DICTAMEN, 
 
Vist que en data 27 de maig de 2014 es va signar entre els Representants del 
Treballadors i l’Ajuntament l’Acord referent a la modificació dels articles 16.2, 16.3, 
16.9, 17.1.2, 18.3, 18.5, 19.7, 19.8 i 40 del Conveni Col·lectiu i Pacte de 
Funcionaris pels anys 2012-2016, en relació a l’equiparació entre els fills propis i els 
fills de la parella que convisquin amb el/la treballador/a de l’Ajuntament. 
  
Vist que la signatura d’aquests acords suposen la modificació del Conveni Col·lectiu 
i del Pacte de Funcionaris, per tant, l’òrgan competent per a la seva aprovació és el 
Ple de la Corporació. 
 
Vist l’informe del Director de Règim Intern on s’informa de l’Acord signat amb la 
representació dels treballadors. 
 
Vist l’informe de Secretaria núm. 129/2014. 
 
Vist l’informe d’Intervenció. 
 
Per tot això, proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents acords, 
 
Proposo al Ple de la Corporació, que adopti el següent acord, 
 
1er. Aprovar l’acord de data 27 de maig de 2014 que es va signar entre els 
Representants del Treballadors i l’Ajuntament referent a la modificació dels articles 
16.2, 16.3, 16.9, 17.1.2, 18.3, 18.5, 19.7, 19.8 i 40 del Conveni Col·lectiu i Pacte 
de Funcionaris pels anys 2012-2016, en relació a l’equiparació entre els fills propis i 
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els fills de la parella justificant amb el llibre de família i l’empadronament del/la 
treballador/a de l’Ajuntament amb el pare o mare del fill de la parella. 
  

No obstant això, el Ple de la Corporació amb el seu superior criteri adoptarà l’acord 
que cregui més adient, 
 
Francesc Pérez i Tenes  
President Comissió Informativa 
Sant Pere de Ribes, 27 de maig de 2014” 
 
Surt de la Sala de Plens, el regidor senyor Joan Garriga d’Unitat Municipal 9-Poble 
Actiu (UM9-PA).  
 
Maribel Lucas (CiU-ViA): explica que aquest punt conté un acord pres amb els 
treballadors, després d’haver-hi aprovat el conveni col·lectiu, degut al fet que no 
s’havia contemplat la situació dels fills no biològics a l’hora d’establir els permisos i, 
per tal de continuar amb el mateix criteri que s’havia aprovat respecte al fons social 
i l’ajuda escolar. Es fa, per tant, la modificació del conveni col·lectiu per tal de 
mantenir la mateixa línia. Es tracta, doncs, d’equiparar-los amb els fills biològics 
sempre i quan s’acrediti la convivència. 
 
Bàrbara Scuderi (ICV-EUiA-E): recorda que aquest tema ja ho va comentar en 
comissió informativa, en junta de portaveus i, fins i tot, es va oferir a la regidora a 
fer algunes gestions amb el Comitè. Segons quines situacions, es podria crear, fins i 
tot, indefensió. Demana saber si haurà una altra tipus d’acreditació en aquests 
casos. Vol saber, també, si resulta que no li ha arribat la documentació, no s’ha 
pogut fer res o, senzillament, no interessa.   
 

Maribel Lucas (CiU-ViA): afirma, en primer lloc, que interessa tot allò que sigui 
positiu pels treballadors. La regidora pensava que la senyora regidora Scuderi 
parlaria directament amb algú del Comitè, ja que creia que tenia accés directe a 
membres del Comitè. Si és cert que el passat 27 març es va aprovar aquest acord, 
i, posteriorment, només s’han reunit amb el Comitè un sol cop per temes 
d’urgència, i no es va tornar a parlar més. Hi ha, també, altres temes sobre la 
taula, que s’aniran presentant en properes sessions plenàries (l’alcaldessa recorda 
que en el marc de la junta de portaveus ja es va quedar així, perquè el dia del Ple 
no hi haurà una resposta, però hi havia la voluntat de buscar una alternativa).    
 
Bàrbara Scuderi (ICV-EUiA-E): comenta que fa directament la proposta, dient 
“que sigui suficient l’acreditació de la parella, de la convivència de la parella, i que 
això impliqui als seus fills respectius i filles respectives”. Confirma que votarà a 
favor però amb la llàstima que no s’hagi treballat molt més. Emplaça al govern 
perquè la mateixa vida en comú de la parella, per tant, ja sigui suficient 
(l’alcaldessa, doncs, proposa aprovar-ho amb aquest condicionant). 
 
Abigail Garrido (PSC-PM): confirma que recolzarien el plantejament que acaba 
de realitzar la senyora regidora Scuderi. Recorda que ja mostrar el seu recolzament 
en la passada comissió informativa. 
 
Javier Rodríguez (PPC): confirma que per part del seu grup no hi ha cap 
inconvenient en votar favorablement. 
 
I sotmesa la proposta a votació, el Ple de la Corporació acorda la seva aprovació pel 
vot unànime de tots els membres presents, de la Corporació, a aquesta Sessió 
Plenària, amb la incorporació de la modificació proposada per part de la regidora 
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senyora Bàrbara Scuderi (ICV-EUiA-E) i recolzada per part de la resta de grups 
municipals. 
 
Entra a la Sala de Plens, el regidor senyor Joan Garriga d’Unitat Municipal 9-Poble 
Actiu (UM9-PA).  
 
Es fa un recés.  
 
11. Aprovació expedients extrajudicials de crèdit 
“DICTAMEN 
 
En la liquidació del pressupost de l’exercici 2013 aprovada per la Junta de Govern 
Local de data 09/04/2013 es va registrar com a pendents de pagament al compte 
413 creditors per operacions pendents d’aplicar al pressupost un total de 77.322,59 
€, en el decurs de l’exercici 2014 s’han aprovat diversos expedients de 
reconeixements extrajudicials de crèdit. Actualment queda pendent de pagament al 
compte 413 “creditors per operacions pendents d’aplicar al pressupost” un total de 
26.637,14 €. 
 
En liquidació pressupostària de l’exercici 2012 aprovada per la Junta de Govern 
Local de data 09 d’abril de 2013, el departament d’Intervenció decideix dotar 
provisions per responsabilitat atenent al coneixement de diferents despeses 
d’exercicis tancats i en compliment al principi de prudència i de meritament.  
D’aquestes provisions dotades en 2012, i segons informe núm. 2013/0241 
corresponent a la liquidació pressupostària 2012, es dota una corresponent a 
quotes i altres despeses dels locals de la Vinya d’en Petaca, que la societat 
municipal Garraf Promocions SA té amb la Comunitat de Propietaris de la Vinya 
d’en Petaca, per import total 9.896,37.-euros (operació comptable 201200067277). 
En liquidació pressupostària de l’exercici 2013, aprovada per la Junta de Govern 
Local de data 22 d’abril de 2014, i segons el mateix criteri utilitzat en liquidació 
pressupostaria 2012, el departament d’Intervenció realitza apunt comptable 
201300068624 complementant aquesta despesa per import 1.131,68.euros.  Per 
tant a data 31 de desembre de 2013 existeix provisions per aquest concepte per 
import total de 11.028,05.-euros, cal compte 142 “provisions per responsabilitats”. 
 
Atès que existeixen actualment factures i despeses pendents d’imputar 
pressupostàriament d’anys anteriors, i tal i com recull l’Ordre EHA/4041/2004 de 23 
de novembre que aprova la instrucció del model normal de comptabilitat local en la 
regla 71 que diu: 
 
"Cuando dentro de un ejercicio no se hubiera podido efectuar el reconocimiento de 
obligaciones correspondientes a gastos realizados o bienes y servicios 
efectivamente recibidos en el mismo, se registrará, al menos a 31 de diciembre, un 
acreedor a través de la cuenta 413 "Acreedores por operaciones pendientes de 
aplicar a presupuesto", que quedará saldada cuando se registre la imputación 
presupuestaria de la operación". 
 
Atès que la Comunitat de Propietaris de la Vinya d’en Petaca sol·licita el pagament 
del deute, per import total de 11.462,03. –euros, en concepte de despeses 
comunitàries i altres despeses, corresponents al període comprés entre els anys 
2009-2013. 
 
Atès que durant l’exercici 2014 han arribat diverses factures que no estan incloses 
dins el compte 413 “Acreedores por operaciones pendientes de aplicar a 
presupuesto", que no es van tramitar les despeses degudament durant l’exercici 
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que pertocava i que no es va poder aprovar les factures i les seves obligacions en 
l’exercici correcte, es presenta les relacions de factures següents: 
 

Annex I composada per 8 factures, per import total de 25.403,52 €, la primera de 
les quals és la presentada per TELEFÓNICA DE ESPAÑA S.A. per import de 
6.727,60€ i la darrera la presentada per TELEFÓNICA DE ESPAÑA S.A per import 
22,15 €, incloses en el compte 413, corresponents a despeses no tramitades per 
manca de contracte administratiu amb els proveïdors. 
 
Annex II composada per 8 factures, per import total de 21.467,99 €, la primera de 
les quals és la presentada per INAC MEGAFONIES VALLBONA S.L. per import de 
217,80€ i la darrera la presentada per SISTEMES D’OFICINA DEL PENEDES S.A., 
per import de 22,17 €, incloses en el compte 413, corresponents a despeses no 
tramitades per manca de consignació pressupostària. 
 
Annex III composada per 1 factura presentada per MANCOMUNITAT PENEDES 
GARRAF, per import 97,06€, factura arribada en el decurs de l’exercici 2014, però 
que correspon a un servei prestat en 2013 i no tramitada la despesa en 2013, per 
tant no inclosa en el compte 413 
 
Annex IV compost per deutes comunitàries que l’ Ajuntament de Sant Pere de 
Ribes, com a propietaris dels locals de la Vinya d’en Petaca, té a data 31 de 
desembre de 2013 (període 2009-2013), amb la Comunitat de Propietaris Vinya 
d’en Petaca núm. 4 amb NIF H64621592, per import total de 11.462,03.- euros.  
Aquestes despeses no estan incloses en el saldo del compte 413. 
 
Annex V compost per despeses relatives a l’assistència dels representants designats 
per l’Escola d’Administració Pública de Catalunya i l’Institut de Seguretat Pública de 
Catalunya, com a membres del tribunal qualificador dels processos selectius 
especificats en informe núm. 107/2014 emès pel Director de Règim Intern, en data 
26 de maig de 2014, per import total de 370,82.-euros.  Aquestes despeses no 
estan incloses en el saldo del compte 413. 
 
Annex VI compost per depeses salarials derivades el venciment de triennis durant 
l’exercici 2013 especificats en informe núm. 144/2014 2014 emès pel Director de 
Règim Intern, en data 28 de maig de 2014, per import total de 1.000,89.- euros.  
Aquestes despeses no estan incloses en el saldo del compte 413 
 
Per tot l’exposat, 
 
I Vist l’informe de l’interventor acctal., municipal núm. 2014/0451 
 
I Vist l’informe de l’interventor acctal., municipal núm. 2014/0482 complementari 
de l’anterior 
 
Francesc Pérez i Tenes, president de la Comissió informativa de les Àrees de –
Territori, Finances i Governació i a proposta del regidor de l’àrea d’Hisenda, Sr. 
Lluís Giralt i Vidal, presento al Ple de la Corporació municipal el següent 
 

ACORDS 
 
Reconèixer a l’emparament del que disposa l’article 23.1 e) del Reial Decret 
Legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, Reial Decret Legislatiu 2/2004 de 5 de març, i 
l’art 26 i 60,2 del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, i segons l’art. 26 i 35 de les 
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bases d’execució del pressupost de l’exercici 2014, un crèdit extrajudicial a favor de 
les empreses que a continuació es relacionen pel deute acreditat i informat: 
 
1r.- Atesa la relació de despeses Annex I composada per 8 factures, per import 
total de 25.403,52 €, la primera de les quals és la presentada per TELEFÓNICA DE 
ESPAÑA S.A. per import de 6.727,60€ i la darrera la presentada per TELEFÓNICA 
DE ESPAÑA S.A per import 22,15 €, incloses en el compte 413, corresponents a 
despeses no tramitades per manca de contracte administratiu amb els proveïdors. 
 
Les esmentades factures compten amb la conformitat de les àrees corresponents, 
per tant es proposa la seva aprovació, l’obligació i l’ordenació de pagament. 
 
2n.- Atesa la relació de despeses Annex II composada per 8 factures, per import 
total de 21.467,99 €, la primera de les quals és la presentada per INAC 
MEGAFONIES VALLBONA S.L. per import de 217,80€ i la darrera la presentada per 
SISTEMES D’OFICINA DEL PENEDES S.A., per import de 22,17 €, incloses en el 
compte 413, corresponents a despeses no tramitades per manca de consignació 
pressupostària. 
 
Les esmentades factures compten amb la conformitat de les àrees corresponents, 
per tant es proposa la seva aprovació, l’obligació i l’ordenació de pagament. 
 
3r. Atesa la relació de despeses Annex III composada per 1 factura presentada per 
MANCOMUNITAT PENEDES GARRAF, per import 97,06 €, factura arribada en el 
decurs de l’exercici 2014, però que correspon a un servei prestat en 2013 i no 
tramitada la despesa en 2013, per tant no inclosa en el compte 413 
 
L’esmentada factura compta amb la conformitat de l’àrea corresponent, per tant es 
proposa la seva aprovació, l’obligació i l’ordenació de pagament. 
 
4r. Aprovar l’autorització, disposició i reconeixement d’obligacions a nom de la 
Comunitat de Propietaris Vinya d’en Petaca amb NIF H64621592, per import total 
11.462,03.-euros, en concepte de despeses i quotes comunitàries desglossades en 
Annex IV pel període comprès entre 2009-2013, a càrrec de l’aplicació 
pressupostària 32200.920.21202 “Quotes i altres despeses comunitàries _ Vinya 
d’en Petaca”.  Aquestes despeses no estan incloses en el compte 413. 
 
5. Aprovar l’autorització, disposició i reconeixement d’obligacions, segons relació 
nominal Annex V, per import total 370,82.-euros, en concepte d’assistències a 
tribunals a càrrec de l’aplicació pressupostària 40003.920.23300 “Altres 
indemnitzacions / Serveis generals”.  Aquestes despeses no estan incloses en el 
compte 413. 
  
6. Aprovar l’autorització i la disposició i reconeixament d’obligció, segons relació 
nominal Annex VI. Per import total de 1.000,89 € en concepte de despeses salarials 
derivades el venciment de triennis durant l’exercici 2013 a càrrec de l’aplicació 
pressupostèria 31000 150 12006 Anomenada Triennis Urbanisme i habitatge.  
Aquestes despeses no estan incloses en el saldo del compte 413. 
 
Francesc Pérez i Tenes 
President de la Comissió informativa  
 
Sant Pere de Ribes, 27 de maig de 2014” 
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Lluís Giralt (CiU-ViA): presenta aquest extrajudicial de crèdit com a continuació 
al tancament de l’exercici corresponent. Considera que està tota la informació i ben 
explicada: referències de factures d’altres exercicis; situació que afecta a una 
treballadora... està tota la informació i la relació dels pagaments a fer. Demana, 
doncs, el recolzament de tots els grups per tal de fer front a aquests pagaments 
que van quedar fora de l’exercici on s’hauria d’haver fet el pagament de les 
esmentades factures.  
Passa la paraula a la regidora de RRHH, perquè pugui fer una explicació de la 
relació de factures que es presenten. 
 
Maribel Lucas (CiU-ViA): explica que el que s’aprovarà són 8 factures per un 
import de 25.000 euros de Telefónica de España. Comenta que són factures que 
restaven pendents de pagar, de l’exercici 2013.  
 
Francisco Perona (PSC-PM): explica que la bossa més gran de factures és la 
relacionada amb la telefonia. Reconeix que el seu grup està sorprès, perquè 
desprès del Ple en el qual van perdre l’oportunitat de fer la compra agregada 
conjuntament amb la Diputació de Barcelona i el consorci Localret, tenien la 
impressió que això seria una prioritat davant de la bel·ligerància dels membres de 
l’actual govern, el passat mes d’abril de 2013. Recorda que en la passada Sessió 
Plenària va sol·licitar informació al respecte i se li ha contestat dient-li que no s’ha 
fet per la mancança de personal i perquè ara, en aquests moments, hi ha d’altres 
temes més prioritaris. Certament, pensa que no és una decisió encertada. A més a 
més, amb el descrèdit que va fer algun grup sobre el consorci Localret, ara tenen la 
sorpresa que tot això ha canviat i han vist com, recentment, l’ajuntament ha 
aprovat la despesa de la quota anyal a pagar al consorci Localret. Confirma que el 
seu vot serà abstenció, per tal de no posar pals a les rodes. Demana que es posin a 
treballar amb celeritat sobre aquest tema.  
 
Maribel Lucas (CiU-ViA): confirma que aquest tema sí és una prioritat pel 
departament de Noves Tecnologies. Intervenció informa que Vodafone que el darrer 
contracte és de l’any 2007, per la qual cosa, fa molt de temps es podia haver 
arreglat aquest tema. Amb Telefónica no han trobat cap contracte. El departament 
ha marcat prioritats, però falta un treballador important. Ella té la seguretat que 
tots els treballadors estan treballant el màxim. Cal fer una feina molt rigurosa en 
tota aquesta qüestió. També era prioritari que el personal de Can Puig tingués les 
instal·lacions informàtiques correctes, així com, cal dir que el projecte de la Casa de 
la Vila requereix moltes reunions per part del personal d’Informàtica amb el 
departament d’Urbanisme. A més, ha coincidit tota la renovació de contractes i 
d’altres coses. És coneixedora, reitera, que els treballadors estan donant el màxim 
de les seves possibilitats, però ara tenen altres prioritats, encara que considera que 
aquesta també ho és. Considera que és vital que puguin treballar els 275 
treballadors de l’ajuntament i afirma que això depèn dels informàtics. 
 
Francisco Perona (PSC-PM): expressa que ell estava preocupat en el tema de les 
prioritats, perquè li va semblar que en la resposta que li van donar es deixava 
entreveure que aquest tema que ell comenta ja no era una prioritat. En el ple del 
passat abril de 2013, l’anterior govern ja va explicar que aquesta era una qüestió 
difícil, que calia resoldre. Explica que el pas anterior a la compra agregada era, que 
veient que era una situació complexa, es proposés a Localret que fes el plec de 
condicions corresponent. Reitera que aquesta seria una bona solució, tot just ara 
que sembla ser que l’ajuntament ha fet les “paus” amb aquest consorci i, per tant, 
suggereix que podrien posar-se a treballar en aquesta línia.   
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Maribel Lucas (CiU-ViA): reitera que aquest equip de govern no té cap mena 
d’enemistat amb Localret, perquè, també, dóna més serveis a banda de la 
telefonia. En quan a la possibilitat que Localret fes el plec de condicions, comenta 
que els tècnics de l’ajuntament ho estan parlant i s’estan assessorant, per tal de 
fer-lo des del propi ajuntament, sinó és dóna el cas que hi hagi algun inconvenient 
o problemes tècnics. Reitera que aquest problema s’arrossega des de l’any 2008 i 
que el nou equip de govern, en aquest aspecte, no pot fer més. Reitera, de nou, 
que l’anterior equip de govern va estar 4 anys i no ho va solucionar. 
 
Abigail Garrido (PSC-PM): recorda que, en el seu moment i respecte a aquest 
tema, l’anterior equip de govern ja va portar a Ple una proposta (l’alcaldessa li 
recorda que això ja ho dit el seu company del grup socialista), la qual es va 
desestimar. Confirma que un cop es va acabar la compra agregada, s’havien 
agregat uns 300 ajuntaments, obtenint, ben bé, un 50% de rebaixa en la seva 
facturació de telefonia (aquesta dada sí que té a veure amb l’extrajudicial de 
crèdit). Té, també, a veure amb una gestió sostenible, més eficaç i més eficient 
d’aquest servei. Considera, per tant, que es van equivocar aquells que no van 
donar suport a la proposta de la compra agregada en el seu moment. 
 
I sotmesa la proposta a votació el Ple de la Corporació acorda la seva aprovació per 
majoria d’onze vots a favor d’Unitat Municipal 9–Poble Actiu, Convergència i Unió–
Veu i Acció i Iniciativa per Catalunya Verds–Esquerra Unida i Alternativa–Entesa, i 
nou vots d’abstenció del Partit dels Socialistes de Catalunya–Progrés Municipal i 
Partit Popular de Catalunya. 
 
12. Aprovació compatibilitats de policia local 
“Francesc Pérez i Tenes, president de la Comissió Informativa de Territori, Finances 
i Governació, a petició de la Regidora de Recursos Humans Maria Isabel Lucas i 
Moreno,  presenta al Ple de la Corporació el següent: 
 
DICTAMEN, 
 
Vist que mitjançant les instàncies amb núm. de registre E201402632 i E201402633 
el Sr. ELG, Sergent de la Policia Local i el Sr. DGR, Caporal de la Policia Local han 
sol·licitat la compatibilitat per la realització de l’exercici de l’advocacia en l’àmbit 
privat. 
 
Vist l’informe de l’Inspector-Cap de la Policia Local. 
 
Vist l’informe núm. 81/2014 del Director de Règim intern. 
 
Vist l’informe de Secretaria núm. /2014  
 
Vist l’informe d’intervenció núm. 2014/ 
 
Per tot això, proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents acords, 
 
Primer.- Estimar la petició de compatibilitat efectuada per part dels Srs. ELG i  DGR 
en l’exercici de l’advocacia en l’àmbit privat sempre i quan ens compleixin els 
següents requisits: 
 

- Que la segona activitat que es pretén realitzar es desenvolupi en l’exercici 
professional en règim de professió liberal i en un municipi diferent d’on 
treballa. 
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- Que no estigui relacionada directament amb les tasques que realitza a 
l’Ajuntament  i per tant en el seu exercici no pot impedir o menyscabar 
l’estricte compliment dels seus deures o comprometre la seva imparcialitat o 
independència com a Policia Local d’aquest Ajuntament,  

- Que la RLT d’aquest Ajuntament no reculli per aquests llocs de treball cap 
complement específic pel factor d’incompatibilitats o concepte equiparable 
que fes impossible l’exercici de cap funció fora del lloc de treball que 
actualment ocupa. 

- Que l’horari no ha de coincidir amb el que té a l’Ajuntament. El que ha de 
realitzar com a segona activitat no ha de superar el 50% de la jornada 
ordinària. 

 
Segon.- Comunicar l’acord a les persones interessades. 
 
No obstant això, el Ple amb el seu superior criteri adoptarà l’acord que cregui més 
adient, 
 
Francesc Pérez i Tenes  
President Comissió Informativa 
Sant Pere de Ribes, 30 d’abril de 2014” 
 
Surt de la Sala de Plens, el regidor senyor Tomàs Carandell d’Unitat Municipal 9-
Poble Actiu (UM9-PA).  
 
Maribel Lucas (CiU-ViA): explica que d’acord amb allò que diu la jurisprudència, 
el seu grup entén que tenen dret. Per això, es porta a Ple, per la seva aprovació. 
Recorda que fins fa ben poc, aquesta possibilitat era incompatible. 
 
Joan Garriga (UM9-PA): explica que el seu grup ha vingut mantenint una posició 
contrària a les aprovacions de compatibilitats del personal, degut al fet que pensen 
que, en aquests moments, no veuen factible aquesta permissibilitat respecte a les 
compatibilitats, encara que afirma que, això, no va en contra del dret dels 
treballadors de fer-ho. Confirma que el seu grup, s’abstindrà. 
 
Bàrbara Scuderi (ICV-EUiA-E): fa esment que a l’informe de Recursos Humans 
hi ha una errada en un dels cognoms dels treballadors. Confirma que es tracta d’un 
dret dels treballadors, al cap i a la fi, malgrat que, en moltes ocasions, no s’han 
tingut els informes.    
 
Abigail Garrido (PSC-PM): confirma que votaran a favor, tal i com han fet 
sempre en aquests casos. Recorda, de totes maneres, que amb el que no estan 
d’acord, de fet, és amb la suma de compatibilitats, però aquest no és el cas i, per 
això, votaran a favor. 
 
Lluís Giralt (CiU-ViA): confirma, també, que el seu grup votarà a favor, segons la 
línia que han vingut seguint sempre en aquests temes, degut al fet que la 
jurisprudència, actualment, així ho permet. 
 
I sotmesa la proposta a votació el Ple de la Corporació acorda la seva aprovació per 
majoria de quinze vots a favor del Partit dels Socialistes de Catalunya–Progrés 
Municipal, Partit Popular de Catalunya, Convergència i Unió–Veu i Acció i Iniciativa 
per Catalunya Verds–Esquerra Unida i Alternativa–Entesa, i quatre vots d’abstenció 
d’Unitat Municipal 9–Poble Actiu. 
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Entra a la Sala de Plens, el regidor senyor Tomàs Carandell d’Unitat Municipal 9-
Poble Actiu (UM9-PA).  
 
13. Reconeixement Complement Personal Transitori treballadora en 

jubilació parcial anticipada 
“Francesc Pérez i Tenes, president de la Comissió Informativa de Territori, Finances 
i Governació, a petició de la Regidora de Recursos Humans Maria Isabel Lucas i 
Moreno,  presenta al Ple de la Corporació el següent: 
 
DICTAMEN, 
 
Vist que per Decret 635/2012 de data 18 d’octubre de 2012 es va resoldre: 
 
1r. Aprovar la baixa voluntària del seu contracte actual de la Sra. JRM amb efectes 
del 21 d’octubre de 2012. 
 
2n. Aprovar la jubilació parcial de la Sra. RSP, reduint un 75% la seva jornada 
laboral i el seu sou actual, mitjançant la formalització d’un contracte de jubilació 
parcial amb un 25% de jornada, a partir del 22 d’octubre de 2012 i fins la data de 
la seva jubilació definitiva, prevista el 10 de maig de 2016. 
 
3r. Aprovar una anul·lació de despesa de sou i seguretat social per import total de 
5.327,14€, degut a la reducció del 75% del sou de la Sra. RSP, pel període comprès 
entre el 22 d’octubre i el 31 de desembre de 2012, pels imports i a les partides que 
s’indiquen a continuació: 
 
Partida   Concepte   Nº Operació (AD) Import   
 
10100.231.13000 Bàsiques Cohesió Social 201200001694 1.605,11 
10100.231.13002 Complementàries C.S 201200001716 2.193,30 
10100.231.15000 Productivitat C.S.  201200001734     88,96 
10100.231.16000 Seguretat Social C.S. 201200001767 1.439,77
  
4rt. Aprovar la contractació de la Sra. JRM com a auxiliar administrativa, grup C2-
12, mitjançant un contracte de relleu amb un 100% de la jornada laboral ordinària, 
a partir del 22 d’octubre de 2012 i fins el 10 de maig de 2016, i el pagament d’un 
complement personal transitori per import de 235,91€ bruts mensuals, essent el 
seu sou brut mensual 1.526,40€. Aquest complement personal no consolidable, 
serà reduït proporcionalment en el cas que la Sra. JRM vegi incrementat el seu sou 
brut durant la durada del contracte de relleu, per motiu de l’augment salarial de la 
seva categoria pels Pressupostos Generals de l’Estat, pel venciment de nous 
triennis o bé per altres drets salarials que puguin aprovar-se per conveni col·lectiu 
(increment del complement de productivitat, del complement específic, establiment 
de complement per Carrera Horitzontal, etc...). 
 
5é. Aprovar una despesa complementària de la Sra. JRM per import total de 
584,17€, corresponent a la diferència salarial i de seguretat social entre la dotació 
pressupostària actual de la treballadora  fins a 31 de desembre i la dotació 
necessària per a la formalització del seu nou contracte de relleu, pels imports i a les 
partides que s’indiquen a continuació: 
 
Partida   Concepte         Nº Operació (AD) Import   
10100.231.14300    Altre Personal Cohesió Social   201200041350        379,60 
10100.231.16000    Seguretat Social  C.S.  201200041351        204,57 
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6é. Comunicar l’acord a la persones interessades.    
 
Vist que per JGL de data 30 d’abril es va aprovar: 
 
16. Adscripció de personal 
 
Abigail Garrido Tinta, regidora de Recursos Humans de l’Ajuntament de Sant Pere 
de Ribes, presenta davant la Junta de Govern Local la següent proposta: 
 
“Vist que el passat dia 28 de febrer de 2013 la Cap administrativa d’Àrea Sra. RSP 
assignada a l'Àrea de Desenvolupament Econòmic i Social va finalitzar la jornada de 
l’any 2013 corresponent a la jubilació parcial. 
 
Vist que aquest lloc de treball quedarà cobert per part de l’actual Cap administratiu 
d’Àrea Sr. JALC assignat a l’Àrea desenvolupament territorial.  
 
Vista la necessitat de cobrir el lloc de Cap administratiu de l’Àrea assignat a 
desenvolupament territorial i espai públic que deixa vacant el Sr. Sr. JALC. 
 
Vist que actualment ocupa el lloc d’adjunt al Cap administratiu assignat a l’Àrea de 
serveis territorials la Sr. RRG. 
 
Vist que s’ha informat al Comitè i a la Junta de Personal. 
 
Vist l’informe favorable núm. 63/2013 del Director de Règim Intern. 
 
Vist l’informe amb observacions de secretaria núm. 069/2013. 
 
Vist l’informe desfavorable d’Intervenció núm. 2013/0338. 
 
Vist l’informe posterior núm. 2013/356 emès per Intervenció 
 
Es proposa a la Junta de Govern Local, 
 
1.- Aprovar deixar sense efecte l’adscripció provisional de la Sra. RSP al lloc de 
treball de Cap administratiu de l'Àrea de Desenvolupament Econòmic i Social  amb 
efectes del dia 1 de maig de 2013. 
 
2.- Aprovar una anul·lació de despesa salarial i de seguretat social de la Sra. RSP 
per import total de 710,05€, a partir de l’1 de maig de 2013, a les partides que es 
detallen a continuació: 
 
Nº Autorització Despesa(AD)  Import  Partida Pressupostària 
201300001776    496,37€ 10100.231.13002 
201300001799    213,68€ 10100.231.16000 
 
3.- Aprovar l’adscripció provisional del Sr. JALC al lloc de treball de Cap 
Administratiu d’Àrea per realitzar les funcions a l'Àrea de Desenvolupament 
Econòmic i Social amb efectes del dia 1 de maig de 2013, i les autoritzacions de 
despesa salarial i de seguretat social per import total de 29.802,90€ a les partides 
de l'Àrea de Desenvolupament Econòmic i Social pels imports següents: 
 
Partida Pressupostària  Import   Concepte 
10100.231.12003   7.004,76€  Bàsiques C1 
10100.231.12006   2.542,72€  Triennis 
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10100.231.12100   3.947,90€  C. Destí 
10100.231.12101   8.766,90€  C. Específic 
10100.231.15000      515,70€  C. Productivitat 
10100.231.16000   7.024,92€  Seguretat Social 
 
4.- Aprovar l’adscripció provisional de la Sra. RRG al lloc de treball de Cap 
Administratiu d’Àrea per realitzar les funcions a l'Àrea de desenvolupament 
territorial i espai públic amb efectes del dia 1 de maig de 2013, i  la seva despesa 
complementària per import total de 1.101,84€, a les partides que es detallen a 
continuació: 
 
Nº Autorització Despesa(AD)  Import  Partida Pressupostària 
201300002200    205,88€ 31000.150.12100 
201300002215    800,44€ 31000.150.12101 
201300002263       95,52€  31000.150.16000 
 
5.- Comunicar l’acord a les persones interessades.” 
I sotmesa la proposta a votació, la Junta de Govern Local acorda la seva aprovació 
pel vot unànime dels cinc membres presents, dels vuit que la composen. 
 
Vist que el passat dia 7/06/2013 mitjançant instància núm. 201306713 la 
treballadora RSP assignada a l'Àrea de Desenvolupament Econòmic i Social sol·licita 
deixar sense efecte els acords 1 i 2 del punt 16 de la JGL del dia 30/04/2013 
segons els quals es va: 
 
“1r. Aprovar deixar sense efecte l’adscripció provisional de la Sra. RSP al lloc de 
treball de Cap administratiu de l'Àrea de Desenvolupament Econòmic i Social  amb 
efectes del dia 1 de maig de 2013.” 
 
2n. Aprovar una anul·lació de despesa salarial i de seguretat social de la Sra. RSP 
per import total de 710,05€, a partir de l’1 de maig de 2013, a les partides que es 
detallen a continuació: 
 
Nº Autorització Despesa(AD) Import   Partida Pressupostària 
201300001776   496,37€  10100.231.13002 
201300001799   213,68€  10100.231.16000 “ 
 
Vist que com a conseqüència d’aquesta instància es va dictar el decret 629/2013, 
de data 31 de desembre de 2013, en el que es va aprovar: 
 
Resolc, 
 
1r. Aprovar deixar sense efecte l’acord 2 del punt 16 de la Junta de Govern 
ordinària del dia 30 d’abril de 2013. 
 
2n. Aprovar que la Sra. RSP durant els mesos de maig de 2013 a gener de 2014 ha 
realitzat les tasques corresponents al lloc de treball de Cap administratiu de l'Àrea 
de Desenvolupament Econòmic i Social per l’acumulació del 25% de la jornada 
anual en dies complerts entre el 22 d’octubre de 2012 i el 28 de febrer de 2013. 
 
3r. Aprovar una despesa salarial i de seguretat social de la Sra. RSP per import 
total de 710,05€, pel període de l’1 de maig de 2013 al 31 de desembre de 2013, a 
les partides que es detallen a continuació: 
 
Nº Autorització Despesa(AD) Import   Partida Pressupostària 
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201300001776   496,37€  10100.231.13002 
201300001799   213,68€  10100.231.16000 
 
4rt. Aprovar una despesa salarial i de seguretat social de la Sra. RSP per import 
total de 89,88€, pel període de l’1 al 31 de gener de 2014, a les partides que es 
detallen a continuació: 
 
Partida Pressupostària   Import 
10100.231.13002    63,17€ 
10100.231.16000    26,71€ 
 
5è.- Comunicar l’acord a la persona interessada. 
 
6è.- Donar compte de l’acord al proper Ple de la Corporació. 
 
Vist que al decret 635/2012 es va aprovar reduir en un 75% el salari que cobrava 
com a Cap Administratiu d’Àrea i no mantenir aquest sou significa una reducció de 
la pensió de jubilació que ha de cobrar a partir de la seva data de jubilació. 
 
Vist que no es va informar expressament a la treballadora RSP, a la data de 
jubilació parcial, de la possibilitat de disminuir el seu sou per l’adscripció provisional 
d’un altre treballador al lloc de treball de Cap Administratiu d’Àrea, malgrat que al 
ocupar el lloc de manera provisional no li assegurava el estar de adscrita de manera 
indefinida a aquest lloc de treball. 
 
Vist que en altres ocasions, com poden ser els casos dels treballadors KMPM o 
JMCS, percebien complements personals transitoris per complementar les seves 
jubilacions parcials fins el 100% del sou que cobraven en el moment de passar a la 
situació de . 
 
És competència del Ple de la Corporació al ser un expedient que representa un 
increment salarial i és un complement que no està especificat que sigui determinat 
per Alcaldia. 
 
Vist l’informe del Director de Règim Intern núm. 086/2014. 
 
Vist l’informe de Secretaria. 
 
Vist l’informe d’Intervenció. 
 
Per tot això, proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents acords, 
 
1er. Aprovar que la Sra. RSP des del dia 1 de febrer de 2014 i fins la data de 
jubilació definitiva, prevista pel 10 de maig de 2016, cobri un complement personal 
transitori per la diferència entre el lloc de treball que ocupava a la data de jubilació 
parcial, Cap Administratiu d’Àrea i el d’Administratiu Sènior al que està adscrita 
actualment. 
 
2n. Aprovar una despesa salarial i de seguretat social de la Sra. RSP per import 
total de 979,71€, pel període de l’1 de febrer de 2014 al 31 de desembre de 2014, 
a les partides que es detallen a continuació: 
 
Nº Autorització Despesa(AD) Import   Partida Pressupostària 
201400003881   685,90€  10100.231.13002 
201400003911   293,81€  10100.231.16000 
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3r.- Comunicar l’acord a la persona interessada. 
  
No obstant això, el Ple de la Corporació amb el seu superior criteri adoptarà l’acord 
que cregui més adient, 
 
Francesc Pérez i Tenes  
President Comissió Informativa 
Sant Pere de Ribes, 27 de maig de 2014” 
 
Maribel Lucas (CiU-ViA): explica que es tracta de complementar el sou que li 
correspon a una treballadora que ja s’ha jubilat i que, en el moment que es va 
jubilar era cap d’Àrea administrativa, amb un complement específic provisional. 
Quan va iniciar el període de prejubilació, sembla ser, que se li va assegurar que 
mantindria el sou durant el temps que hagués de treballar per tal de complir les 
hores corresponents. Sembla ser que va haver una certa confusió, perquè desprès 
se li va dir que no podria cobrar aquesta diferència, però, posteriorment, se li va 
tornar a dir que se li arreglaria... llavors, va entrar el nou govern a l’alcaldia. Està 
demostrat, doncs, que és tracta d’una situació molt atípica que afectaria a aquesta 
persona en tot el període de la seva jubilació, per la qual cosa, consideren que 
haurien de pagar-li el 100% del salari que tenia, perquè quan arribi, doncs, als 65 
anys tingui la mateixa base. La diferència suposaria una quantitat de 54’15 euros al 
mes, seguint, també, segons el departament de Recursos Humans, la mateixa línia 
que ja es va fer, en el seu moment, amb d’altres treballadors de l’ajuntament, 
creant, d’aquesta manera, precedents, i per tal de no perjudicar-los. 
Per la qual cosa, entenen que a aquesta persona també li correspondria cobrar 
aquest complement fins completar el 100% del que estava cobrant quan treballava 
al 100%. 
 
Bàrbara Scuderi (ICV-EUiA-E): demana permís al govern perfa una pregunta a 
la regidora senyora Abigail Garrido, com anterior regidora de Recursos Humans, 
sobre la consistència dels acords als quals es va arribar amb aquesta treballadora i 
la base dels mateixos i la seva nul·litat. 
 
Abigail Garrido (PSC-PM): desconeix a quins acords es refereix la regidora 
senyora Scuderi. De totes maneres, confirma que votaran a favor perquè el seu 
grup considera que el fet que una treballadora agafi una prejubilació no pot anar en 
detriment del seu salari i de les seves cotitzacions. Si el comentari dels acords es 
refereix a això, confirma que ho farien amb qualsevol treballador que hagués 
complert les condicions. Senzillament, amb el canvi de govern no s’havia, encara, 
detallat aquesta situació.  
 
Bàrbara Scuderi (ICV-EUiA-E): és, bàsicament, per la diferència de criteris entre 
els informes. Es destaca la impossibilitat legal respecte a l’assumpció d’aquests 
acords i, per una altra banda, hi ha d’altra informe que es diu que ni una cosa ni 
l’altra i, en general, que no sembli que s’ha enganyat a algú amb la pressa 
d’aquests acords. 
 
Anna Gabaldà (alcaldessa): considera que són aquelles accions que, d’alguna 
manera, s’adquireixen uns compromisos determinats, que tècnicament costen de 
justificar. Recorda que el govern s’ho va trobar al damunt de la taula i entenen que 
no poden perjudicar a aquesta treballadora per uns compromisos presos amb 
anterioritat i, per això, ho porten a Ple per la seva aprovació.     
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Abigail Garrido (PSC-PM): reconeix que s’estan fent al·lusions que li causen 
sorpresa. Li diu a l’alcaldessa que si estan d’acord ho presentin i sinó no ho facin. 
Recorda que no ho va presentar l’anterior equip de govern perquè van acabar 
marxant, i també, afirma que ella no fa els informes tècnics (al Ple es porten els 
temes per prendre les decisions). Destaca que no sap, realment, quin és el 
problema que s’està generant amb aquest punt. Reitera que no ho entén, tot 
plegat. 
 
Bàrbara Scuderi (ICV-EUiA-E): afirma que no es tracta de que agradi més o 
menys un informe, sinó, senzillament, que als informes de secretaria i 
d’intervenció, es deixa constància que és tracta d’una realitat que no està 
contemplada, actualment, en cap normativa. Per tant, aclareix que la voluntat del 
govern és la de no donar per enganyada a una persona la qual es jubila i que ho 
pugui fer amb la totalitat de la seva remuneració econòmica (és una voluntat, més 
enllà de la legalitat o idoneïtat). Per tot això, ho posa de manifest i vol deixar clar 
d’on es ve. Li sembla que els informes, quan interessen molt bé, però quan no, n0 
se’ls hi dóna importància (en aquest cas, estan a l’abast de tothom). Recorda que 
quan hi ha divergències, s’ha demanat sempre algun criteri que vagi més enllà, fos 
legal, econòmic... En el cas d’aquests acords, allò que els sustenta és l’expressió 
d’una voluntat i, bàsicament, no perjudicar a la treballadora en qüestió. Creu en 
que en això, estan totalment d’acord, encara que continua pensant que calia donar 
explicacions, però ja veu que, tal i com va passar fa una setmana a la Junta de 
Portaveus, continua sense haver resposta. 
 
Joan Garriga (UM9-PA): reafirma que votaran a favor, degut al fet que una de 
les raons és no perjudicar a cap treballadora. Destaca que, tot just, aquesta 
proposta és en base a uns acords presos amb una treballadora, únicament (li 
reitera a la senyora regidora Abigail Garrido que sembla que tot això no va amb 
ella, quan la treballadora destaca que es van adquirir aquests compromisos amb 
ella). El govern ho porta al Ple, tot i pensant que no tenen una base legal per 
aprovar-ho, perquè es tiri endavant en base a no perjudicar a una treballadora. 
 
Abigail Garrido (PSC-PM): en primer lloc, qüestiona a la senyora regidora 
Scuderi si votarà sí o no (afirma que ella ha dit que votarà a favor i ha explicat el 
seu posicionament). De la resta de qüestions, reconeix que no ha entès res i que 
s’ha fet un embolic. Li diu al senyor regidor Garriga, que si el seu grup hagués estat 
al govern, també portarien aquest punt al Ple per la seva aprovació... per ara no 
estan al govern. Ho farien amb aquesta treballadora i amb qualsevol altre 
treballador, però ara, qui ha de prendre la decisió és qui està actualment al govern. 
Demana que no facin veure coses estranyes que no són. Si no ho van portar va ser 
perquè van sortir del govern i ara no hi són al mateix. Torna a demanar al govern 
que faci el que vulgui i a la senyora regidora d’ICV que voti el que vulgui. Considera 
que cada grup ha de decidir en base al que cregui convenient. El seu grup ha estat 
molt clar, en aquest aspecte.   
 
Joan Garriga (UM9-PA): li demana a la senyora regidora Garrido, per tal de ser 
clars del tot, si pot ajudar als membres del Ple municipal a sortir de confusions i 
explicar si va arribar a acords i compromisos amb aquesta treballadora, quan tenia 
responsabilitats de govern, tal i com manifesta la mateixa treballadora? (aquesta és 
la qüestió principal). 
 
Abigail Garrido (PSC-PM): li demana al regidor senyor Garriga que no li faci un 
tercer grau, perquè sembla ser que no escolta, degut al fet que ho ha dit des del 
principi. Ella no té cap problema en res. Demana que li deixi la llibertat per poder 
parlar i no li exigeixi que contesti allò que ell vol sentir. Recorda que amb aquesta 
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treballadora o amb qualsevol altre treballador que es trobi en les mateixes 
circumstàncies on la prejubilació li pugui causar un perjudici en la seva cotització 
fins el final, estan absolutament d’acord amb aquesta proposta (ho pot dir més alt, 
però no més alt). 
 
Francisco Perona (PSC-PM): li pregunta al senyor regidor Garriga si té algun 
problema amb aquest punt. Li resulta curiós que portin a Ple un punt amb el qual 
sembla que tinguin un problema. 
 
Anna Gabaldà (alcaldessa): confirma que així ho manifesten. Li retreu que 
sembla que no s’hagin llegit els informes. Afirma que sí que hi ha un problema. 
 
Tomàs Carandell (UM9-PA): destaca que el problema és clar. Li recrimina a la 
senyora regidora Garrido que continua sense contestar allò que se li pregunta. La 
qüestió és que arriben a un acord amb la treballadora. Es donen compte que no ho 
poden fer efectiu i ho deixen a l’aire. I al damunt a la treballadora no li diuen res 
durant mesos. I durant mesos la treballadora es pensa que cobrarà uns diners que, 
finalment, no cobra. Continua no dient, la regidora, encara, que va arribar a un 
acord i ara diu que està d’acord amb aquesta proposta. 
 
Abigail Garrido (PSC-PM): li demana, en primera instància, al senyor regidor 
Carandell que es prengui una mica de til·la. Li demana que no perdi el respecte i 
que es tranquilitzi. Així mateix, li demana que no tregui pit en allò que no sap. Són 
govern, i si volen portar el punt al Ple ho fan, i sinó no ho porten. Demana que no 
facin veure que estan lligats de mans per acords que hi havia abans. Es va produir 
un canvi de govern i ara cal que assumeixin les seves responsabilitats. Els insta a 
que votin allò que vulguin, en consciència. Reitera que facin el que vulguin, perquè 
el seu grup ja ha explicat que votarà (l’alcaldessa li demana que vagi acabant). 
 
Javier Rodríguez (PPC): demana que es portin temes al Ple per tal de resoldre 
coses, no per crear-ne més. Pensa que això ho ha d’entendre tothom, que estan al 
Ple per arreglar problemes. Ell, personalment, dóna la raó a uns i als altres. I pensa 
que el guirigall és de tothom. Reitera que cal solucionar problemes, no crear més.   
 
Anna Gabaldà (alcaldessa): li diu al regidor que està absolutament d’acord, però 
considera que també s’ha de verificar com es fan les coses, perquè no volen ser els 
culpables d’haver-se d’enfrontar amb aquesta treballadora i obligar-la a una 
jubilació, canviant-li uns criteris i compromisos adquirits per part d’una altra 
regidora, que en el seu dia no es va determinar. Afirma que ells no estan aquí per 
això. Entén que les coses s’han de fer bé, des d’un bon principi i així s’evitaria 
d’haver de portar els temes al Ple i haver d’anar en contra dels treballadors. Ells si 
que poden justificar que això s’havia d’haver fet fa molt de temps i si no es va fer, 
potser era perquè hi havia informes negatius, com passa ara. El que no faran serà 
anar-hi en contra d’una treballadora, quan hi ha compromisos adquirits.  
 
Abigail Garrido (PSC-PM): respon a l’alcaldessa dient-li que tot el que acaba de 
dir a la seva darrera intervenció és absolutament fals. Li diu que si està al govern, 
haurà de decidir si porta a Ple o no, uns acords amb aquesta treballadora, però dir 
que porta a Ple acords amb una treballadora perquè hi havia compromisos adquirits 
és, senzillament, perquè ho vol fer. Per tant, no donin la culpa a l’anterior govern. 
Ara, qui està al govern, ha de governar, no pensar en excuses constantment. El seu 
grup, en canvi, té una actitud proactiva. 
En quan als comentaris del portaveu del grup popular, li diu que pot donar les 
lliçons que vulgui, però que quan cauen, com a persona, diferents acusacions que 
no són certes, li agradaria veure-li en la seva posició, i s’intervé o no i a veure quin 
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guirigall suposaria per ell. Li demana, per tant, una mica de respecte. Senzillament, 
fa valer el seu dret a defensar-se. 
 
Anna Gabaldà (alcaldessa): demana no posar-se dramàtics. Li diu al regidor 
senyor Rodríguez que ho deixem aquí. Només estan per complir els acords i allà 
cadascú amb la seva consciència dels seus actes (el regidor senyor Rodríguez 
demana intervenir per al·lusions, però l’alcaldessa no li deixa).  
 
I sotmesa la proposta a votació el Ple de la Corporació acorda la seva aprovació per 
majoria de dinou vots a favor del Partit dels Socialistes de Catalunya–Progrés 
Municipal, Partit Popular de Catalunya, Convergència i Unió–Veu i Acció i d’Unitat 
Municipal 9–Poble Actiu, i un vot d’abstenció d’Iniciativa per Catalunya Verds–
Esquerra Unida i Alternativa–Entesa. 
 
Els regidors i la regidora del Partit Popular abandonen la Sala de Plens (l’alcaldessa 
els hi demana que l’escoltin un moment, encara que es resigna perquè no ho fan, 
però vol deixar constància que si no els ha donat veu com a grup es perquè ha 
considerat que portaven massa estona discutint sobre el punt i, al final es tractava 
d’una cosa personal que pensa que ho poden resoldre fora). 
 
 

ALTRES ASUMPTES 
 
14. Mocions 

14.1. Moció d’ICV per una reforma constitucional i la convocatòria 
d’un referèndum sobre la monarquia i per l’inici d’un procés constituent 
cap a la República 
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Bàrbara Scuderi (ICV-EUiA-E): recorda que tothom coneix els fets i els 
esdeveniments sobre aquest tema. Fins i tot el tancament de mitjans de 
comunicació (per exemple, amb els dibuixos de l’abdicació del rei). Aquesta moció 
suposa una mostra de suport als milers de persones que van sortir al carrer el 
mateix dia 6 de juny per reclamar el dret a decidir entre una democràcia i una 
monarquia. Els que estan aquí, hi ha molts que no van votar la constitució actual, 
però saben d’història i coneixen com es va falsejar el període de la transició, per 
exemple. Considera que és legítim que es deixi de confondre a la gent i fer creure 
que democràcia i monarquia van de la mà, perquè considera que no és cert. Pensa 
que les persones tenen dret a decidir l’organització política i social on viure. En el 
cas que ens ocupa, no s’està fent, perquè es coronarà un nou rei. Això compromet 
la nostra societat i el dret que té a decidir com organitzar-se. Espera que aquest 
ajuntament doni suport majoritàriament a aquesta moció, conjuntament amb les 
manifestacions i “sentades” que hi ha aquests dies per tal de mostrar el rebuig a 
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aquesta situació, per tal de fer veure a les persones responsables d’aquesta qüestió 
que el dret que s’està demanant és tant legítim com no ho és el dret que es pretén 
exercir amb l’elecció d’aquest nou rei. 
 
Joan Garriga (UM9-PA): confirma que el seu grup donarà suport a la moció 
presentada per part d’ICV, encara que pensa que el debat ara no és república sí o 
república no. Pensen que el procés de sobirania catalana caldrà resoldre-ho de 
diferent manera. Encara que davant la proclamació de nous monarques en aquest 
segle XXI i amb els espais que s’estan obrint, per exemple, respecte al dret a 
decidir (que està passant l’Ebre) a la resta de l’Estat espanyol, degut al fet que 
poden ser bons companys al procés d’alliberació dels pobles que avui composen 
l’Estat espanyol.   
Estan contents, per una altra banda, que es pugui iniciar aquest procés, tant per 
decidir el model d’estat com per continuar defensant el dret a decidir del poble de 
Catalunya.   
 
Abigail Garrido (PSC-PM): demana que en el punt 3, s’afegeixi sobre la consulta 
que aquesta sigui de forma legal i acordada. Si és així, confirma que el seu grup 
votarà a favor.   
 
Bàrbara Scuderi (ICV-EUiA-E): afirma que no serà així.  
 
Abigail Garrido (PSC-PM): li dóna les gràcies per la resposta.  
 
Lluís Giralt (CiU-ViA): confirma que el seu grup donarà suport a la moció que 
s’està tractant, malgrat que, tal i com han dit reiteradament en sessió plenària, 
tornen a demanar el dret d’una consulta per tal de decidir el model d’autogovern 
que ha de regir el poble de Catalunya, tractant-se d’un procés que s’ha iniciat 
abans, tal i com demana aquesta moció i la següent. Es tracta al procés que afecta 
a Catalunya com a nació. També vol dir que cal defensar la sobirania popular, 
perquè es fa difícil de justificar, en aquests temps, que el cap de l’Estat ho sigui per 
ser fill del seu pare, pensa que això és entrar en contradicció amb la democràcia en 
sí.  
 
I sotmesa la proposta a votació el Ple de la Corporació acorda la seva aprovació per 
majoria d’onze vots a favor de Convergència i Unió–Veu i Acció, Unitat Municipal 9–
Poble Actiu i Iniciativa per Catalunya Verds–Esquerra Unida i Alternativa–Entesa, i 
sis vots d’abstenció del Partit dels Socialistes de Catalunya–Progrés Municipal. 
 

14.2. Moció de PSC i EUiA per la reforma de la constitució en el 
model de l’Estat, en l’àmbit territorial i en els drets dels ciutadans i 
ciutadanes i la convocatòria d’un referèndum per aprovar aquesta 
reforma 

“Des del compromís amb els ideals de justícia, llibertat, igualtat i fraternitat, hereus 
i hereves del llegat social, cultural i emancipador de la II República, hem de 
manifestar que el fet de l’abdicació de l’actual Cap de l’Estat estat Joan Carles I, i 
donades les circumstàncies de greu crisi econòmica, social i també política i els 
canvis que està demanant la ciutadania, entenem que el relleu del cap de l'Estat no 
hauria de ser automàtic mitjançant una Llei orgànica, sense obrir  l’oportunitat 
democràtica de consultar la ciutadania i debatre i decidir sobre el model d’Estat en 
el seu ampli concepte. 
 
Hi ha una oportunitat que aquest fet ens posa al davant per tal de poder fer una 
reforma de la Constitució en els aspectes fonamentals que la transició política 
espanyola dels anys 70 y 80 va deixar sense resoldre  perquè es van decidir durant 
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la dictadura i es van mantenir desprès com a conseqüència del pacte constitucional 
i fruit del consens necessari, en aquell moment, per construir un sistema 
democràtic. 
 
Ara, cal abordar i revisar els canvis que demana la ciutadania com el model 
autonòmic, la inclusió del dret de la sanitat que no hi figura, la igualtat real entre 
homes i dones i també, el model de l’Estat, entre d’altres. 
 
Caldrà que tots aquests canvis s’aprovin via referèndum i que sigui la ciutadania qui 
parli en la seva aprovació.  
 
L'abdicació del rei Joan Carles de Borbó posa de manifest la necessitat d'actualitzar 
el debat respecte d'alguns elements cabdals del nostre sistema polític i de la 
necessària i evident reforma de la Constitució perquè hi ha moltes generacions que 
no van tenir l'oportunitat d'escollir-la i amb ella, el model d'Estat que volien. 
 
Per tot això, està cada vegada més estesa la demanda de la reforma de la 
Constitució i del referèndum on sigui la ciutadania qui decideixi lliurement amb els 
seus vots quin és el camí que vol tant en el sistema polític i territorial, així com 
també en el seu model de drets socials. 
 
Per aquests motius, es proposa al ple els següents 
 
ACORDS 
 
PRIMER.- Reclamar a l’Estat espanyol que impulsi un procés de reforma de la 
Constitució que determini allò que la ciutadania demanda a nivell polític amb el 
model d’estat inclòs, territorial i de drets de la ciutadania.   
 
SEGON.- Exigir la convocatòria d'un referèndum, on siguin els ciutadans i 
ciutadanes qui decideixin amb els seus vots tots els canvis introduïts en la Reforma 
de la constitució, inclosa la forma d'Estat que prefereixen. 
 
TERCER.- Fer arribar els acords al Congrés dels Diputats i al Senat, al Govern de 
l’Estat espanyol, al Govern de la Generalitat de Catalunya, així com a la Presidència 
de la Unió Europea. 
 
ABIGAIL GARRIDO TINTA 
PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
 
JULIÁN GÓMEZ COLLADO 
ESQUERRA UNIDA I ALTERNATIVA” 
 
Abigail Garrido (PSC-PM): entén que la ciutadania, a banda de demanar poder 
decidir el model d’Estat, també està sol·licitant el model econòmic, el dret de la 
sanitat com a dret universal, la igualtat real entre homes i dones... En general, 
considera que cal una reforma de la constitució en un sentit ampli i que sigui 
refrendada per part del conjunt de la ciutadania. Per tant, aquesta moció 
presentada conjuntament amb EUiA, té una línia de treball ampla i profunda per tal 
d’actualitzar la constitució que va respondre en uns moments determinats de la 
història, però que ara no respon a la realitat de les persones. Demana, per tant, el 
suport de la resta de grups polítics. 
 
Tomàs Carandell (UM9-PA): confirma que el seu grup s’abstindrà. Pensa que no 
correspon a la realitat que s’està portant actualment a Catalunya. S’està en un altre 
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escenari pel damunt del que proposa aquesta moció. El que es vol és un partit 
independent, que serà una república. També, perquè, tot just, llegint el cos de la 
moció considera que hi ha una calculada ambigüitat per no posicionar-se i amagar 
els seus posicionaments respecte a allò que es creu. Ells iniciarien, més aviat, un 
procés constituent en compte d’una reforma de la constitució, a través de posar 
“parches”. Caldria dir, també, clarament què es vol, si república o monarquia. A 
més a més, sorprèn la presència d’EUiA perquè considerava que tenia un 
posicionament més clar al respecte. 
 
Lluís Giralt (CiU-ViA): confirma que votaran a favor, perquè entén que el que es 
demana és un procés democràtic, tal qual l’anterior moció, perquè es defensa la 
sobirania popular per decidir qüestions importants. Es congratula que el PSC 
demani això, però afegiran que en el primer punt, caldria fer referència a la part 
dels catalans que demanen decidir sobre el model d’Estat, català. Anima, finalment, 
als socialistes per tal que ajudin a fer possible l’exercici de la democràcia en molts 
aspectes, com el tema de la consulta del 9N. Votaran a favor de la moció, perquè 
sempre han defensat en aquest Ple, exercicis de democràcia com aquest proposat. 
 
I sotmesa la proposta a votació el Ple de la Corporació acorda la seva aprovació per 
majoria d’onze vots a favor del Partit dels Socialistes de Catalunya–Progrés 
Municipal i Convergència i Unió–Veu i Acció, i sis vots d’abstenció d’Unitat Municipal 
9–Poble Actiu i Iniciativa per Catalunya Verds–Esquerra Unida i Alternativa–Entesa. 
 
Bàrbara Scuderi (ICV-EUiA-E): la seva abstenció es derivada per la falta de 
referència al procés català i perquè, no es pot creure, que presentin una moció 
d’aquestes característiques quan els socialistes estan refrendant una monarquia a 
l’Estat espanyol durant aquests dies. 
 

14.3. Moció d’UM9 i CiU-ViA contra el projecte de Llei General de 
Telecomunicacions 
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Joan Garriga (UM9-PA): explica que la retiren perquè han arribat tard, degut al 
fet que la llei ja està aprovada, tot i que es mantenen vigents les motivacions per 
les quals han presentat aquesta moció, però pensaven que la reformulació podia 
venir d’altra manera i, per tant, ho presentaran en un altre Ple, si fos el cas.   
 

14.4. Moció d’UM9 de suport a Jaume Sastre, mestre de les illes en 
vaga de fam per una educació digna, de qualitat i en català 
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Joan Garriga (UM9-PA): explica que tot just ahir va deixar la vaga de fam en JS, 
però, igualment, considera que seria positiu que el Ple de l’ajuntament de Sant Pere 
de Ribes aprovés aquesta moció per tal de fer-li arribar la nostra solidaritat. Fa 
lectura del comunicat on explicava l’abandó de la vaga de fam. Vol fer explícita, 
amb aquesta lectura, la continuïtat de la lluita d’un poble. 
 
Abigail Garrido (PSC-PM): confirma que el seu grup donarà suport a aquesta 
moció, lamentant tot just que calgui arribar a aquestes situacions davant d’una 
actitud de tanta intransigència del govern balear, el qual ni s’ha dignat a tenir ni 
una mínima conversa amb les persones implicades que estan lluitant en aquest 
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àmbit. Donen, per tant, suport encara que hagi canviat la situació, però el fons no 
ha canviat. 
 
Lluís Giralt (CiU-ViA): confirma, també, que donaran suport a la moció, com 
d’altres vegades que ha sorgit la problemàtica educativa, en el cas de les Illes 
Balears difícil d’entendre. Donaran suport, per tant, més per la part resolutiva i el 
fons, amb el que estan al 100% d’acord, que no pel text explicatiu anterior. 
 
Bàrbara Scuderi (ICV-EUiA-E): també donarà suport. Li anima que puguin rebre 
el suport majoritari del Ple de Sant Pere de Ribes, encara que no sigui l’única 
vegada, degut al fet que l’inmobilisme perdura al govern de les Balears, a l’igual 
que ens ataquen aquí, a Catalunya. Considera que allà on es posi un sistema en 
“decaiment”, s’ha d’estar recolzant la situació. 

 
I sotmesa la proposta a votació, el Ple de la Corporació acorda la seva aprovació pel 
vot unànime de tots els membres presents, de la Corporació, a aquesta Sessió 
Plenària. 

 
La secretaria fa esment de la incorporació de la relació de precs i preguntes del mes 
passat a l'acta d'aquesta Sessió Plenària. 

 
15. Respostes a les preguntes formulades en plens anteriors 
Regidora sra. Guadalupe Nogales (PPC): 
 
PREGUNTA: Posa de manifest que la gran majoria de passos de vianants del centre, 
tant de Ribes com de Les Roquetes, estan pràcticament esborrats. Com a grup 
municipal sol·liciten el seu repintat a la major brevetat possible.  
 
L’alcaldessa contesta que ja s’han començat a repintar (fa 3 setmanes), encara que 
li passaran per escrit la previsió que hi ha per part del departament de Governació.  
 
RESPOSTA: S’està elaborant una relació de marques vials que cal renovar, així com 
d’altres de nova creació, a fi i efecte de procedir al seu pintat amb els plans 
d’ocupació previstos per als propers mesos.  
 
Signat: Francesc Pérez i Tenes 
Regidor de Governació i Mobilitat 
 
Regidor sr. José Asín (PPC): 
 
PREGUNTA: Demanar informació sobre l’informe d’intervenció de Garraf Promocions 
que es va presentar a la Fiscalia Anticorrupció.  
 
Vol saber si existeix alguna petició més de documentació i que sigui informat en el 
seu grup, en cas de noves notícies. 
 
L’alcaldessa li confirma que la Fiscalia va demanar més documentació. Així mateix, 
diu que quan hi hagi més informació a donar, com a ajuntament, es farà arribar a 
la resta de grups municipals. 
 
Vol expressar la seva satisfacció i, així mateix, agrair, sobretot al departament de 
Via Pública, haver atès algunes de les peticions del seu grup municipal (col·locació 
de pilones al carrer Ortega i Gasset amb Miquel Servet; reparació de la barana de 
la plaça de la Vinya d’en Petaca; informació de la font de la VdP; adequació de 
voreres per persones amb discapacitats).  
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PREC: Respecte aquest darrer punt, (adequació de voreres per persones amb 
discapacitats). demana que un tècnic valori si a algunes de les adequacions que 
s’han portat a terme, que a banda de fer més estretes la calçada, se’ls pot aplicar 
mesures de seguretat, com pintar de groc les voreres o la col·locació d’elements 
reflectants a les seves vores, per tal d’evitar que les persones ensopeguin, 
sobretot, quan és més fosc. 
 
PREC: Sol·licita que es retiri, de bona fe per part dels partits polítics responsables, 
la propaganda electoral situada davant, tot just, dels col·legis electorals, per no 
haver d’esperar al mateix dia de les eleccions o haver de presentar una denúncia 
davant de la Junta Electoral. 
 
L’alcaldessa li explica que això ho haurà de determinar la Junta Electoral. 
L’ajuntament, com a tal, ja va passar un reglament i, per tant, considera que la 
retirada de propaganda electoral que no compleixi normativa és competència de la 
Junta Electoral, i no de l’ajuntament. Per tant, demana que qui es senti al·ludit, que 
faci el pas. 
 
Regidora sra. Noèlia Pérez (PSC-PM): 
 
PREC: Explica que al carrer Lope de Vega, a causa de l’incompliment d’una senyal 
de prohibició de circulació de camions, s’estan produint danys al balcó d’una llar, 
els veïns de la qual ja han presentat la pertinent instància. Demana actuació. 
 
El regidor senyor Franscesc Pérez li confirma que es portaran a terme les 
actuacions pertinents. 
 
Regidora sra. Maria Núria Mestre (PSC-PM): 
 
PREC: Explica que el passeig de Circumval·lació (zona del camp de futbol, parc 
infantil i Espai Blau), està molt ple de llaunes i ampolles buides. Demana actuació 
de neteja.   
 
Demana les memòries de l’any passat, de les diverses regidories, degut al fet que 
des del passat mes de gener ho està sol·licitant. Reitera que pel seu grup municipal 
és molt important conèixer la gestió des del moment que van agafar l’Alcaldia 
l’actual equip de govern. 
 
L’alcaldessa li explica que a mida que les vagin tenint, les aniran enviant, però 
destaca que no és una de les prioritats de l’equip de govern. Li recorda que ja li han 
passat una, al llarg de la setmana. Si no s’envien és perquè no estan acabades. Li 
recorda que les prioritats no són les mateixes. 
 
El regidor senyor Joan Garriga intervé per reiterar les paraules de l’alcaldessa on 
afirma que l’elaboració de les memòries no formen part de la priorització de l’equip 
de govern. Li recorda, per això, que respecte a les memòries de l’any 2013, si 
hagués hagut un traspàs de poders, en el moment del canvi de l’Alcaldia, com 
hagués calgut (recorda reiteradament que no es va fer), això ja ho tindrien.  
 
La regidora senyora Maria Núria Mestre li recorda que l’anterior equip de govern es 
va oferir a fer un traspàs i van ser els membres de l’actual equip de govern els que 
no van voler. 
 



Ple ordinari 
17 de juny de 2014 

66 

PREGUNTA: Reitera que al mes de gener, ja va demanar saber que va passar 
respecte a una baralla que es va produir fora de l’envelat per festa major de Sant 
Pau, amb un membre de la seguretat privada implicat. Torna a demanar els 
informes policials.  
 
RESPOSTA: INTERVENCIONS POLICIALS EN INCIDENTS SENSE DENÚNCIA  
 

1. Fet ocorregut a l’envelat el 25 de gener a les 01:00 hores. O. G. A. informa 
que ha estat implicat en una baralla entre diverses persones i ha rebut una 
agressió d’una persona que coneix. No presenta cap lesió.  

2. Fet ocorregut durant el ball de l’envelat, el dia 25 de gener a les 04:58 
hores. Ens informen de baralla tumultuària (unes 15 pers. aprox.), just a 
l’entrada de l’envelat. Els agents dissolen els implicats. 

 
INCIDENTS DENUNCIATS JUDICIALMENT 

1. Fet ocorregut el dia 25 de gener a les 02:00 hores, denunciat pel tutor legal 
de S. P. A., menor d’edat i veí de Sitges. Va denunciar ser víctima d’un 
robatori amb violència i intimidació el seu telèfon mòbil. 

2. Fet ocorregut el dia 25 de gener a les 05:15 hores, denunciat per R. O. G., 
veí de Ribes. Va denunciar a R.S.C., argentí i veí de Vilanova i la Geltrú, per 
una agressió. 

3. Fet ocorregut el dia 25 de gener a les 03:15 hores, denunciat pel tutor legal 
del menor d’edat N. M. M., veí de Ribes. Va denunciar ser víctima d’un 
robatori amb violència i intimidació el seu telèfon mòbil. 

 
Signat: Francesc Pérez Tenes 
Regidor de Governació i Mobilitat  
 
Regidora sra. Abigail Garrido (PSC-PM): 
 
PREC: Fa un prec, tot just demanant la suma de tots els grups municipals del Ple 
per tal d’adherir-se a la petició a la Generalitat per tal que els diners que es 
destinen a les escoles d’èlit serveixin per cobrir les aportacions a les beques 
menjador i a les llars d’infants de cada municipi. Demanen el posicionament dels 
diferents grups municipals per tal de fer efectiu aquest prec i un recolzament 
màxim.  
 
L’alcaldessa considera que això hauria de ser una moció, per tal de consensuar-la a 
la taula del Ple municipal, si, a més, es demana la complicitat de la resta dels grups 
municipals. 
 
La regidora senyora Abigail Garrido, opina que consideraven que ara era el moment 
de fer-ho, per haver-se ja presentat diferents temes relacionats amb les beques 
menjador i amb les llars d’infants on tothom s’ha queixat públicament de la 
situació, i així poder demanar ja al govern de la Generalitat que modifiqui les seves 
partides pressupostàries respecte a aquesta temàtica, encara que diu que no té cap 
problema en presentar-ho en forma de moció. Demana, igualment, al grups 
municipals que preguin el posicionament oportú.  
 
L’alcaldessa recorda que aquest punt no apareixia a la moció. No es un acord que 
s’hagi votat i hauria de semblar que ja s’ha aprovat. 
 
El regidor senyor José Asín demana que sigui a través d’una moció, per tal de tenir 
un posicionament clar. 
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El regidor senyor Joan Garriga afirma que el seu grup no té cap problema, donat el 
cas, en acceptar aquest prec, però considera que és lògic que hi hagi grups que 
vulguin esperar tenir el redactat d’una moció per tal de posicionar-se en un sentit o 
en un altre. 
 
El regidor senyor Lluís Giralt, afirma desconèixer la voluntat de la regidora senyora 
Abigail Garrido de voler dirigir contínuament el Ple, posant punts a debatre en 
l’apartat de mocions i preguntes, sense haver estat debatuts amb anterioritat. 
Confirma que quan els hi arribi la moció l’analitzaran oportunament, encara que 
l’objectiu és comú i estan d’acord, però recorda que estan molt acostumats a 
mocions molt panfletàries per part del seu grup, per la qual cosa, veuran en quins 
termes està redactada aquesta moció.  
 
L’alcaldessa, finalment, confirma que davant el posicionament clar de tots els grups 
municipals del Ple, sol·licita al grup municipal socialista que presenti una moció per 
tal de ser debatuda.  
 
La regidora senyora Abigail Garrido, confirma que presentaran la moció 
corresponent, encara que demana, igualment, que consti en acta el prec realitzat. 
Així mateix, li agrairia al portaveu del grup municipal CiU-ViA que el to panfletari 
que fa servir respecte a les intervencions del seu grup municipal, se l’estalviés.  
 
Regidora sr. Joel Sans (PSC-PM): 
 
PREGUNTA: Reitera la seva sol·licitud on demanava els informes de tancament de 
les festes majors (Sant Pau i Santa Eulàlia), així com, ara, de Sant Jordi i Carnaval.  
 
RESPOSTA:  
 
Memòria Festa Major de Sant Pau - VEURE: 2014 MEMORIA Sant Pau.pdf 
Memòria Festa Major Santa Eulàlia - VEURE: 2014 MEMORIA Santa Eulàlia.pdf 
 
Pel que fa la resta, festes de Sant Jordi i Carnaval, el departament està treballant 
en la mesura que els hi es possible en aquests temes, malgrat això hores d’ara 
encara no estan finalitzades. 
 
Signat: Josep Rius i Roig 
Regidor de Cultura i Joventut  
 
Regidor sr. Francisco Perona (PSC-PM): 
 
Fa unes apreciacions respecte al tema de la telefonia. Considera que hi havia una 
consigna: bloqueig al govern socialista en aquest tema. 
 
Es pregunta perquè s’han afegit 180 municipis de la província de Barcelona i no el 
nostre ajuntament. Afirma que aquests municipis gaudiran d’un 50% de rebaixa en 
l’import (reitera que això si que és un motiu).  
 
A data 18 de setembre de 2013, el departament de Noves Tecnologies havia 
finalitzat l’elaboració de l’inventari de la telefonia mòbil i tenia pràcticament acabats 
els plecs de la telefonia mòbil i l’inventari de la telefonia fixa. 
 
PREGUNTA: Com està tot aquest tema. En quina situació es troba, desprès d’haver 
perdut aquesta oportunitat? Què s’ha fet en 9 mesos?  
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RESPOSTA: ESTAT ACTUAL DEL CONCURS DE TELECOMUNICACIONS DEL 
SERVEI DE VEU FIXA I MÒBIL I DEL SERVEI DE DADES DE L’AJUNTAMENT DE 
SANT PERE DE RIBES. 
 
“En data 9 de juny de 2014, s’informa en relació a l’estat actual de la tramitació del 
concurs de telecomunicacions que s’està duent a terme des del departament 
d’informàtica de l’ajuntament. 
 
El novembre passat l’equip de govern va fixar les directrius per a desenvolupar el 
tràmit del concurs de telecomunicacions incloent la totalitat dels serveis de telefonia 
fixa i mòbil i servei de connexió de dades a internet tot en un conjunt per poder 
disposar de més competitivitat econòmica i tècnica alhora de licitar aquest 
procediment. Sota aquestes premisses es va programar per començar a realitzar 
l’inventari de tots els serveis de telefonia fixa i servei de connexió de dades a 
internet a partir del gener del 2014. Un cop finalitzat aquest inventari es procediria 
als contactes amb els diferents operadors per a dissenyar el projecte global de 
totes les telecomunicacions fixes i mòbils de l’ajuntament. Tot seguit caldria dur a 
terme l’elaboració del plec de condicions tècniques del concurs per enllestir aquest 
procediment. 
 
El procés d’inventari de la telefonia fixa i dades de connexió a internet es va 
començar a partir del gener de 2014, però durant el mes de febrer d’enguany es va 
veure truncat aquest procés degut a la mancança de personal al departament 
d’informàtica provocat per una baixa laboral que es manté fins a data d’avui. 
 
Des de llavors s’estan duent a terme des del departament d’informàtica diferents 
projectes amb caràcter imperiós i d’urgència per a garantir el bon funcionament 
dels serveis informàtics de l’ajuntament que han fet del tot impossible poder 
gestionar la continuïtat del procediment del concurs de telecomunicacions. 
 
En petit resum s’explica els diferents projectes que s’estan duent a terme : 
 

- Projecte i execució per a tramitar el canvi de l’equipament que gestiona la 
seguretat perimetral de la xarxa informàtica de l’ajuntament. 

- Projecte per a la connexió mitjançant fibra òptica entre els edificis de la Casa 
de la Vila i la Masia de Can Puig. 

- Projecte de reordenació dels serveis de telecomunicacions entre la Casa de 
la Vila, Can Puig i la Vinya d’en Petaca. 

- Projecte per a substituir l’actual centraleta telefònica. 
- Projecte i execució del canvi de la cabina de discos que gestiona el nucli 

principal del centre de processament de dades de l’ajuntament. 
- Projecte i execució del canvi de la cabina de discos que gestiona el nucli 

principal del centre de processament de dades de l’edifici de la Vinya d’en 
Petaca. 

- Projecte de rehabilitació de la Casa de la Vila 
- Renovació contracte manteniment electrònica de xarxa. 
- Projecte de reestructuració de la Masia de Can Puig. 

 
Vist la importància dels projectes que s’estan duent a terme i la feina diària que ve 
donada per les incidències per part del usuaris que utilitzen els serveis informàtics 
de l’ajuntament, s’està endarrerint la tramitació del concurs de telecomunicacions.” 
 
Signat: Maribel Lucas i Moreno 
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Regidora de Recursos Humans i Noves Tecnologies  
 
El regidor senyor Joan Garriga fa un prec a la regidora senyora Abigail Garrido. 
Pensa que ha de reconsiderar la seva estratègia de portar el Ple. Es remet a dos 
situacions concretes: en el passat Ple, la regidora ICV-EUiA-EA va abandonar la sala 
de Plens durant la seva intervenció; o les paraules que han tingut aquest mateix dia 
amb el regidor senyor Lluís Giralt. Pensa que sí que té dret de dir el que pensa però 
no és de rebut la instrumentalització que està fent del Ple, encara que és bona 
coneixedora del ROM. Considera que no pot, constantment, deslegitimar el paper 
de l’alcaldessa en el seu paper de moderació i de conductora del Ple. Demana que 
respecti el Ple i no ho faci. Creu que està traspassant línies vermelles. Pensa que no 
té res a veure amb la llibertat d’expressió. Té que veure amb respectar les normes i 
les regles de les quals està dotat l’ajuntament respecte a la conducció dels Plens.  
 
La regidora senyora Abigail Garrido, demana intervenir per al·lusions. Lamenta 
profundament la focalització en la seva persona i en les seves intervencions, com a 
centre del debat del Ple. Considera, a més a més, que l’alcaldessa no necessita a 
ningú que la defensi, si fos el cas que necessités defensar-se d’alguna cosa, la qual 
cosa ella considera que no és necessari. Destaca que només intenta expressar allò 
que el seu grup considera que cal dir. Així mateix, li demana al regidor senyor Joan 
Garriga, que s’observi a si mateix i que consulti l’hemeroteca i vegi quan UM9 
estava a l’oposició, i el respecte que tenien al ROM i, per tant, al reglament que 
regia el Ple. Demanaven, en aquell moment, a l’alcalde que el ROM no podia coartar 
la seva llibertat d’expressió. Demana al regidor senyor Joan Garriga, que, tot just, 
no li doni lliçons. Es pot comprovar, un cop més, que una cosa es trobar-se al 
govern i una altra cosa es està a l’oposició. Reitera que ella es queixa quan no se li 
dona la paraula o quan, per al·lusions, no se li deixa contestar. És conscient que 
vulguin presentar una altra realitat, en la qual els socialistes són els dimonis de tots 
les barbaritats d’aquest municipi. Li demana al regidor senyor Joan Garriga que es 
posi un mirall davant per poder-se veure i, alhora, que respecti les paraules i les 
intervencions dels diferents grups d’aquest Ple. 
 
L’alcaldessa expressa que és un plaer per ella que el regidor senyor Joan Garriga 
surti en la seva defensa, però no acceptarà que li acusi d’autoritària cada vegada 
que no es compleixi el ROM. 
 
El regidor senyor Joan Garriga intervé dient que no ha sortit en defensa de 
l’alcaldessa com a persona, sinó de la seva figura com a conductora del Ple 
municipal, paper dotat per part del ROM. Recorda que quan estaven a l’oposició, 
l’anterior alcalde no sempre els hi donava la paraula i mai el vam acusar 
d’autoritari. Per una altra banda, defensa que la regidora senyora Abigail Garrido té 
el dret de dir el que pensa. Només demanava un mínim de respecte a les normes 
de les quals s’han dotat pel bon funcionament del Ple municipal.  
 
La regidora senyora Abigail Garrido agraeix el reconeixement, finalment, al dret que 
tenen d’expressar-se, tot recordant que ara només falta que els deixin expressar-se 
amb llibertat. 
 
ANNEX: PREGUNTES SOBRE DECRETS 
 
El regidor senyor Joel Sans del Partit dels Socialistes de Catalunya–Progrés 
Municipal (PSC-PM), fa petició d'informació expressa sobre els següents decrets: 
Decret 175/2014: documentació corresponent. 
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“INCOAR procediment de protecció de la legalitat urbanística contra la societat 
CAPRONOVEN, SL i lla Sra. GSV per les obres i activitat desenvolupades a la Masia 
Can Ramonet.”  
 
RESPOSTA: Des de la Direcció General de Turisme de la Generalitat ens van 
informar de que l'allotjament turístic de Can Ramonet no estava convenientment 
inscrit al Registre d'Allotjaments turístics de Catalunya i ens van sol·licitar 
informació dels expedients municipals. 
 
Recuperant l'expedient tramitat a l'Ajuntament es va comprovar que l'activitat que 
estan duent a terme actualment  no s'ajustava a la llicència obtinguda l'any 2004 
per obertura d'una primera fase que es concreta amb l'allotjament de Ca l'Erica, 
quan en l'actualitat ofereixen tres allotjaments independents més i s'han executat 
algunes obres menors d'adequació. 
 
Notificat als interessats l'acord d'inici d'expedient disiplinari s'han reunit amb els 
serveis tècnics i estan treballant en la documentació necessària per poder legalitzar 
els referits allotjaments davant les dues administracions. 
 
Signat: Joan Garriga i Quadres 
Regidor d’Urbanisme, Medi Ambient, Habitatge i Patrimoni 
 
Decret 220/2014: documentació corresponent. 
“SUSPENDRE la tramitació d’aquest expedient complex de protecció de la legalitat 
urbanística incoat en data 25 d’octubre de 2013 mitjançant Decret 492/2013 fins a 
la resolució de a sol·licitud de la llicència d’obres de data 2 d’abril de 2014.”  
 
RESPOSTA: Aquesta suspensió de l'expedient disciplinari i sancionador incoats al 
centre educatiu situat a la Rambla del Garraf 14-16, es deu al fet de que s'ha 
presentat un projecte de legalització de les obres i l'activitat que van motivar l'inici 
dels expedients disciplinaris. 
 
Actualment el projecte de legalització està pendent d'informe dels serveis tècnics. 
El Reglament de la llei d'urbanisme prescriu que la tramitació de la sol·licitud de 
legalització interromp el termini de prescripció de la infracció. 
 
D'aquesta manera, un cop es resolgui sobre la legalització presentada,  es podrà 
reanudar l'expedient disciplinari i sancionador fins a la seva resolució tenint en 
compte que les sancions a imposar varien en funció de que s'hagin legalitzat o no 
les actuacions executades sense la corresponent llicència. 
 
Signat: Joan Garriga i Quadres 
Regidor d’Urbanisme, Medi Ambient, Habitatge i Patrimoni 
 
Decret 231/2014: documentació corresponent. 
“Aprovació anul·lació autoritzacions i aprovació despesa derivada del nomenament 
com a interventor accidental del Josep del Moral del 20 d’abril fins el 31 de 
desembre de 2014.”  
 
VEURE:  ANNEX1_Decret 231_2014.jpg 
 
Signat: Lluís Giralt i Vidal 
Regidor Promoció Econòmica, Hisenda i Organització Interna 
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ANNEX: PREGUNTES SOBRE DECRETS REALITZADES EN EL PLE DEL MES D’ABRIL I 
PENDENTS EN EL PLE DEL MES DE MAIG 
 
Regidora sra. Francisca Carrasquilla Cuadrado (PSC-PM): 
 
Fa petició d'informació expressa sobre els següents decrets, així com la reclamació 
envers la documentació sol·licitada en l’anterior Sessió Plenària i no proporcionada 
encara: 
 
Decret132/2014 132/2014: informes tècnics corresponents. 
“Declarar la caducitat de l’expedient de protecció de la legalitat urbanística incoat 
en data 17 de gener de 2013 i procedir a l’arxiu del mateix i incoar expedient de 
protecció de la legalitat urbanística”  
  
VEURE:  ANNEX2_decret 132_14.jpg 
VEURE:  ANNEX4_INF DECRET 132_2014.jpg 
 
Signat: Joan Garriga i Quadres 
Regidor d’Urbanisme, Medi Ambient, Habitatge i Patrimoni 
 
Decret 142/2014: informes tècnics corresponents. 
“Aprovar la presentació d’un recurs de cassació contra la sentencia del TSJC 
número 143/2014 del R. Ordinari 221/2011 interposat per TOTOSOLA SL d’altres i 
l’Ajuntament contra el Jurat d’expropiació de Catalunya per valoració del SUPP-4.” 
 
VEURE: ANNEX3_DECRET142. jpg (no es fan informes en aquest tipus de Decrets) 
 
Signat: Joan Garriga i Quadres 
Regidor d’Urbanisme, Medi Ambient, Habitatge i Patrimoni 
 
16. Mocions, precs i preguntes 
Regidora sra. Bàrbara Scuderi (ICV-EUiA-E): 
 
1.- Explica que vol fer un prec. Està indignada. En aquest cas, vol donar la raó a la 
regidora senyora Abigail Garrido, respecte a la seva opinió sobre la gestió del 
programa de festa major. En el seu moment, en data 22 d’abril, va fer una 
pregunta relacionada sobre uns rumors que li havien arribat, de part de 
comerciants, en relació a la confecció del programa de festa major. En el Ple en 
qüestió, el regidor de Cultura li va dir que no passava res de res. És veritat, que 
l’acord es va adoptar en data 6 de maig, però considera que han hagut errors i una 
mala gestió en aquest tema. Per comentaris que s’han fet en el Ple, considera que 
caldria donar més arguments per part del regidor de Cultura. Creu que l’explicació 
ha estat gairebé ridícula per part del mateix, durant la discussió mantinguda amb el 
PSC, quan afirma que els comerciants estan subvencionant el programa. 
Anteriorment, el que es feia era fer un programa i la col·laboració de l’ajuntament 
era un altre. Els comerciants ja paguen els seus impostos i no tenen perquè 
subvencionar el programa. Demanaria que el regidor rectifiqués. 
 
2.- Voldria conèixer, també, la situació de les obres de Can Puig, per tal de fer el 
seguiment corresponent.  
 
3.- Torna a sol·licitar a l’Alcaldia que esbrini perquè des del mes de juliol de 2013, 
no s’ha convocat cap assemblea del consorci del TDT, quan estatutàriament, 
consten una sèrie de reunions anyals. Vol saber què està passant. 
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L’alcaldessa contesta dient que han demanat que es convoquin com pertoca.  
 
4.- Recorda que en el sí del Consell Comarcal del Garraf, es va presentar el Pla de 
Desenvolupament Territorial de la comarca. Allà mateix, ella va demana que es 
lliuressin exemplars als ajuntament per tal de poder fer des de cada municipi un 
estudi més exhaustiu. En relació amb això, fa dos precs: quan arribi demana fer 
una trobada i que es pugui treballar conjuntament com a municipi (amb un debat 
previ, abans de la presentació de les resolucions del proper mes de setembre).  
 
5.- Demanar conèixer si s’ha previst enguany, en el conveni del consorci dels Colls-
Miralpeix amb la Diputació de Barcelona, la cobertura del pla de prevenció contra 
incendis de la zona. 
 
El regidor de Cultura, senyor Josep Rius, reconeix que ha dit l’expressió que “els 
comerciants subvencionen el programa”. Afirma que no és cert, ni creu que hagi de 
ser així. Reconeix que s’ha escalfat una miqueta i ha dit coses que no hauria 
d’haver dit. El programa de festa major és una col·laboració i així ho va admetre 
davant dels comerciants i que, o bé per desconeixement o per no saber-ne més, va 
tirar endavant. Ara reconeix que els errors estan per esmenar-los. Ara tenen el 
programa que tenen i ha sortit com ha sortit. El compromís, que també està escrit, 
és repensar-ho conjuntament amb els comerciants, per mirar com es pot fer perquè 
també es sentin més còmodes, degut al fet que ara es senten “sangrats” de tantes 
col·laboracions, perquè no acaben veient una repercussió positiva. Afirma que ja 
han rebut les queixes dels comerciants i se’ls ha donat resposta oportunament. 
 
El regidor d’Urbanisme, senyor Joan Garriga, informa que les obres de Can Puig 
estan previstes estiguin finalitzades el proper 20. Té el compromís de fer arribar 
una mena d’informe a tots els grups.  
 
Respecte al tema del Consell Comarcal de Garraf, confirma que ja han rebut la 
documentació. Diu que els grups la tenen, quan vulguin, a la seva disposició. Alhora 
recull la proposta de la regidora senyora Bàrbara Scuderi, per tal de debatre quins 
són els interessos del municipi respecte a aquest Pla. 
 
Regidora sra. Noèlia Pérez (PSC-PM): 
 
1.- Voldrien rebre tota la informació relacionada als plans d’ocupació que es fan al 
municipi. Quantes persones ho conformen i els llistats. Així mateix, demana la 
programació dels propers plans d’ocupació, els quals, són coneixedors, que ja han 
estat publicats al SOC. 
 
2.- Demana que s’actuï a la zona de l’aparcament exterior del mercat de la Sínia, 
on han detectat que s’estan acumulant mobles vells i brossa diversa. 
 
Regidora sra. Anna Herrera (PSC-PM): 
 
1.- Explica que el passat 2 de juny es va publicar al DOGC les bases per 
l’atorgament de subvencions a entitats que col·laborin amb les famílies que es 
troben en risc d’exclusió social, sobretot, aquelles que tenen fills a càrrec. Voldria 
saber si s’ha fet alguna cosa al municipi en relació amb aquesta qüestió. Si és 
afirmatiu, demana la informació corresponent. 
 
Regidora sra. Maria Núria Mestre (PSC-PM): 
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1.- Demana la neteja dels camins històrics al voltant de Ribes, per exemple, de ca 
l‘Escola a Sitges, passant per Santa Bàrbara; de les Casetes a Mas Alba; o de 
l’institut Montgròs a ca l’Escola. Afirma que són camins per on passar la gent 
sovint. En general, hi ha vidres i matolls, els quals podrien provocar incendis 
forestals. A Les Roquetes, suposa que es troben en similar situació, en quan als 
camins circundants i històrics. Demana el manteniment d’aquestes zones, per 
exemple, a través d’un pla d’ocupació. 
 
2.- El passat 3 de juny de 2014, l’edifici del CAP de Ribes es va haver de desallotjar 
i reubicar totes les visites concertades per l’endemà. Voldria saber quins van ser els 
motius. Confirma que hi havia gent gran, a la qual es va haver d’inoportunar amb 
aquesta situació. 
 
L’alcaldessa respon que, únicament, van ser les visites del matí, les que es van 
veure afectades. Durant la tarda ja es va poder atendre als pacients amb 
normalitat. Resulta que va ser a conseqüència que les aigües fecals generaven 
certes olors. Un cop, el govern va ser avisat per part del director de l’ambulatori, es 
va alertar a l’OAC perquè poguessin donar la informació corresponent si fos el cas 
que es rebés cap queixa en aquest sentit.     
 
3.- Demana, un cop més, les memòries de les regidories de l’any 2013. També, 
recorda que resta pendent de rebre la memòria dels 10 anys de mediació.   
 
El regidor senyor Joan Garriga, informa que, respecte al tema de la neteja dels 
camins, en la modificació de pressupost aprovada s’ha destinat una partida amb 
30.000 euros. A més a més, en el Pla de Reactivació, està reflectit la demanda 
realitzada a la Diputació, d’una subvenció exactament de 75.822 euros.  
 
La regidora respon que, si aquesta és la situació, ella s’alegra molt, perquè 
beneficiarà a molta gent que els utilitza.  
 
El regidor senyor Tomas Carandell, li confirma que a l’endemà d’aquesta Sessió 
Plenària li faran arribar les memòries corresponents, únicament aquelles que 
estiguin disponibles, dels 10 anys del servei de mediació, degut al fet que hi havia 
les d’alguns anys que no les trobaven. 
 
Regidora sra. Abigail Garrido (PSC-PM): 
 
1.- Explica que en data 22 de maig de 2014 va enviar un correu electrònic al 
regidor senyor Llàcer, en relació a la presència de puces a una zona pública, que és 
un jardí, ubicada, aproximadament, a l’alçada del número 60 del passeig de 
Circumval·lació de Ribes. En data 5 de juny va tornar a reenviar aquest mail al 
regidor. Encara no ha rebut cap mena de resposta, per la qual cosa, i veient que els 
veïns afirmen que encara existeix el problema, demana un informe de les diferents 
actuacions que s’han fet. Volen, per tant, tenir el retorn a les seves peticions.  
 
2.- Demana saber les raons per les quals, desprès de la primera prova, s’ha aturat, 
per expressa ordre directa de l’alcaldessa, un procés de selecció d’un arquitecte 
tècnic per l’ajuntament.  
 
3.- Sol·licita un informe sobre les obres que s’estan portant a terme a l’edifici de 
Can Puig. S’han assabentat que s’ha estat treballant els caps de setmana i, fins i 
tot, l’1 de maig, dia del treballador. Volen saber perquè s’ha treballat en aquestes 
dates. A més a més, han comprovat que havia zones sense senyalització i sense les 
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mesures de seguretat oportunes. Vol, també, per tant, un informe sobre seguretat i 
salut de les obres de Can Puig. 
 
Regidor sr. Joel Sans (PSC-PM): 
 
1.- Demana, de nou, la informació relacionada amb el tancament de les festes (cap 
d’any, carnaval, festes majors...).  
 
El regidor senyor Josep Rius, li comunica que es van aprovar per Junta de Govern, 
els tancaments de Santa Eulàlia i de Sant Pau.  
 
L’alcaldessa confirma que es van enviar conjuntament amb les respostes del ple 
anterior. De totes maneres, li tornaran a fer la tramesa corresponent al regidor 
sol·licitant. 
 
Regidor sr. Francisco Perona (PSC-PM): 
 
1.- Demana còpia de la instància en la qual es va demanar permís per tal de penjar 
una bandera a la Casa de la Vila, fa uns 15 dies, durant un acte organitzat per part 
d’UM9. També, sol·licita la resposta, amb l’autorització corresponent, a aquesta 
instància. 
 
El regidor senyor Garriga li contesta que aquesta penjada va ser arran d’una 
concentració que es va produir. Confirma que no es va demanar permís i, per tant, 
insta al regidor a que no esperi cap instància. Confirma, així mateix, que ell, també, 
va col·laborar en la penjada d’aquesta estelada. 
 
 
La regidora senyora Bàrbara Scuderi desitja unes bones festes majors. Desig al 
qual s’afegeix l’alcaldessa (igualment, desitja una bona revetlla). 
 
 
I no havent més assumptes que tractar a l’ordre del dia, la senyora Alcaldessa dóna 
per finalitzada la sessió quan són tres quarts i cinc minuts d’onze de la nit, de la 
qual s’estén aquesta acta, que signen amb mi, la secretària, tots els membres de la 
Corporació en ple que hi són presents.  
 
Certifico. 

 
 
Vist i plau 
L'ALCALDESSA,      LA SECRETÀRIA, 
 
 
     ELS/LES REGIDORS/ES, 

 


